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2 سال کرونایی و افت شدید تحصیلی 
دانش آموزان

 بانک قرض الحسنه مهر در 22 آذر سال 1386 آغاز به کار کرد.
 پرداخت وام های قرض الحسنه به 10میلیون و پانصدهزار نفر به ارزش بیش از 
115هزار میلیارد ریال حاصل خدمات این بانک در طول 14 سال فعالیت بوده است.

 بانک قرض الحسنه مهر ایران در استان هرمزگان دارای 14 شعبه و 2 باجه در 
شهرهای مختلف استان می باشد و در هشت ماهه ابتدایی سال جاری توانسته است 
28هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به ارزش 9هزار و 600میلیارد  ریال به مردم 

شریف استان پرداخت کند.
کمیته  به مددجویان  فقره تسهیلات  ماه نخست سال جاری هزار   طی هشت 
امدادبه ارزش 200میلیارد ریال، هزار و 564فقره تسهیلات بنیاد برکت به ارزش 
310میلیارد ریال، 550فقره تسهیلات ازدواج به ارزش 460میلیارد ریال و 14میلیارد 

ریال تسهیلات به مددجویان بهزیستی پرداخت شده است.

آزمون مقطع متوسطه بصورت حضوری 
2برگزار می شود 

 در ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا 
در هرمزگان مطرح شد

افزایش نظارت در خصوص 
رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی
2

تعیین کرایه تاکسی بر عهده  شورای 
شهر است یا راننده ؟

افزایش نرخ
 کرایه تاکسی در سایه

 عدم نظارت
3

توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( صورت گرفت
اهدای 22 کانکس به مدارس

6 زلزله زده فین

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان عنوان کرد

کاهش فرار مالیاتی با هوشمندسازی نظام مالیاتی 
گروه خبــر // مدیرکل امــور مالیاتی 
مالیاتی  عدالت  گفت:ارتقای  هرمزگان 
فرار  افزایش رضایت مؤدیان وکاهش  و 
مالیاتی با هوشمند سازی نظام مالیاتی 

محقق می شود. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضا مریدی 
افزود: بستر ســازی برای تحقق یک نظام 
مالیاتی عادلانه و کارآمد، نیازمند استفاده از 
ابزار نوین تکنولوژی ودسترسی به اطلاعات 
جامع و کامــل از فعالیت هــای اقتصادی 
اصناف و فعالان اقتصادی اســت.  مریدی 
افزود: افزایش کارآیی ســازمان و ارتقای 
عدالت مالیاتی و به تبع آن تحقق توســعه 
و عدالت اجتماعــی، از جمله عوامل تاثیر 
گذار برای تدوین نقشــه راه هوشمندسازی 
نظام مالیاتی است که در دستور کار سازمان 
امور مالیاتــی قرار گرفتــه و در گام های 

بعدی به عنوان مبنای توســعه و تحولات 
بنیادین این مجموعه قــرار خواهد گرفت.

مریدی خاطرنشان کرد: تدوین لوایح اصلاح 
قانون مالیات بر ارزش افزوده و پایانه های 
فروشــگاهی- برون ســپاری نقل و انتقال 
املاک از طریق دفاتر اسناد رسمی و ابلاغ 
الکترونیکی اوراق مالیاتی از خدمات جدید 
سازمان امور مالیاتی کشور در جهت توسعه 
نظام  الکترونیک و هوشمندســازی  دولت 
مالیاتی و از جملــه مهم ترین اقداماتی بوده 
که در سال گذشته به عنوان بسترهای قانونی 

دریافت مالیات به اجرا درآمده اند.
مریدی گفت: مهمترین هدف از استقرار نظام 
مالیاتی هوشمند، این است که نظام مالیاتی 
ما همانند نظام های مالیاتی در کشــورهای 
پیشرو، مبتنی بر ریزداده ها و اطلاعات متقن 
و واقعی باشد و این همان مالیات هوشمندی 

است که دستگاه مالیاتی برای تحقق آن تلاش 
مــی کند.مدیر کل امــور مالیاتی هرمزگان 
افزود: یکی از اهداف اصلی هوشمندسازی 
نظام مالیاتی، افزایش مشــارکت مودیان در 
پرداخت بموقع مالیــات و ارائه اطلاعات 
درســت از فعالیت های اقتصادی خود می 
باشد که برقراری این روند، منجر به ارتقای 
عدالــت مالیاتی و افزایــش رضایت مندی 
مودیان می شود. وی گفت: در همین راستا، 
مالیــات الکترونیکــی )Etax ( و مالیات 
هوشمند )Itax ( دو فازی است که در طرح 
هوشمندســازی نظام مالیاتی برای افزایش 
رضایتمندی مشتریان مالیاتی اجرا می شود. 
اجرای این طرح هــا و رصد تراکنش های 
مالی باعث چابک ســازی نظــام مالیاتی، 
شفاف سازی فرآیندها و جلوگیری از فرار 
مالیاتی می شود.مریدی گفت: بی تردید برای 

رسیدن به نظام مالیاتی هوشمند، همکاری 
کلیه دستگاههای اجرایی مورد نیاز است و 
همه معاملات باید به صورتی انجام شود که 
قابل رویت باشد. بنابر این هیچ دستگاهی 
نباید به اسم محرمانه بودن، از ارائه اطلاعات 
اجتناب کند و در برنامه شفافیت اطلاعات 
اقتصادی اخلال ایجاد کند. مریدی گفت: از 
مزایای مهم دیگر هوشمندسازی نظام مالیاتی 
این است که امکان فرار مالیاتی کاهش پیدا 
کرده و لایه های پنهان اقتصاد شفاف می شود 
و در نتیجه مالیات ستانی به صورتی کاملا 
عادلانه صــورت گرفته و در نتیجه موجب 

رضایتمندی مودیان گردد.

همه عملیات بانکی در این بانک به صورت غیرحضوری و بدون استفاده از کاغذ قابل انجام است

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهرایران استان هرمزگان:

28هزار فقره تسهیلات 
به مردم هرمزگان پرداخت شد 

صفحه 8 را بخوانید

شرکت صبا فولاد خلیج فارس  در نظر دارد نسبت به شناسایی پیمانکاران جهت انجام خدمات ساخت قطعات سنگین مکانیکی کارخانه احیاء 
مستقیم میدرکس )HBI( شامل قطعات و تجهیزات ذیل از طریق این آگهی اقدام نماید . 

- اسلاید گیت های شش گانه    - سرج بین Distributer Body     - ونچوری تاپ گس اسکرابر    - ونچوری غبارگیر هات بریکت
Slide Gate For Upper Seal Leg گیت بالای کوره -       Proportioning Hopper اختاپوسی -          Lower seal leg -

 Charge Hopper Rifflerگیت بالای ریفلر -
          Cone charge hopper -

- PDC مجموعه تقسیم مواد            - قطعات شارژ هاپر
لذا از کلیه شرکت های معتبری که دارای توانایی مناسب، سوابق و تجارب مورد قبول می باشند، دعوت به عمل می آید تا ظرف مدت حداکثر 10 
روز از تاریخ انتشار آگهی )ساعت 14:00 مورخ 1400/10/01( تمایل خود را به آدرس ایمیل tco@sabasteel.co ارسال نموده و مستندات 

لازم را به آدرس مندرج در آگهی ارسال نمایند . 
اسناد و مدارک: 1. درخواست رسمی )ذکر آدرس ایمیل، شماره تماس ، تلفن ثابت و همراه الزامی است( 

2. رزومه و سوابق جهت انجام خدمات ساخت قطعات سنگین مکانیکی همراه با مستندات مطابق با فرم های ارزیابی
3. تکمیل فرم خوداظهاری ارزیابی کیفی )دریافت فرم از آدرس www.sabasteel.co  قسمت مناقصه ها و مزایده ها(

شرایط: 1- ارائه اسناد و مستندات مذکور هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند. 2- پس از پایان مرحله ارزیابی شناسایی، دعوتنامه 
شرکت در مناقصه برای مناقصه گرانی که صلاحیت لازم در ارزیابی کیفی را احراز نموده اند، ارسال و فرآیند انجام مناقصه وفق شرایط اعلام شده 
در اسناد مناقصه مورد اقدام واقع خواهد شد. 3- شرکت صبافولاد خلیج فارس در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار می باشد .  4- متقاضیان 
برای آگاهی بیشتر می توانند در ساعات اداری با شماره تلفن های 3100 با کد 0۷6 داخلی 235 )اطلاعات بازرگانی-مهندس رودکی( و داخلی 322 

)اطلاعات فنی-مهندس میرزایی ( تماس حاصل نمایند.  5- هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد . 
آدرس جهت ارســال اسناد : استان هرمزگان، بندرعباس، کیلومتر 13 جاده بندر شهید رجایي، منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدني و فلزي 

خلیج فارس، مجتمع صبا فولاد خلیج فارس، واحد حراست 

به شماره 00-221
شرکت صبا فولاد خلیج فارس  در نظر دارد نسبت به شناسایی پیمانکاران جهت انجام خدمات ساخت قطعات خطوط حمل مواد 

کارخانه احیاء مستقیم میدرکس )HBI( شامل قطعات و تجهیزات ذیل از طریق این آگهی اقدام نماید . 
- درام های نوار نقاله     - قطعات خطوط حمل مواد

لذا از کلیه شرکت های معتبری که دارای توانایی مناسب، سوابق و تجارب مورد قبول می باشند، دعوت به عمل می آید تا ظرف مدت 
 tco@sabasteel.co حداکثر 10 روز از تاریخ انتشار آگهی )ساعت 14:00 مورخ 1400/10/01( تمایل خود را به آدرس ایمیل

ارسال نموده و مستندات لازم را به آدرس مندرج در آگهی ارسال نمایند . 
اسناد و مدارک: 

1. درخواست رسمی )ذکر آدرس ایمیل، شماره تماس ، تلفن ثابت و همراه الزامی است( 
2. رزومه و سوابق جهت انجام خدمات ساخت قطعات خطوط حمل مواد همراه با مستندات مطابق با فرم های ارزیابی

3. تکمیل فرم خوداظهاری ارزیابی کیفی )دریافت فرم از آدرس www.sabasteel.co  قسمت مناقصه ها و مزایده ها(
شرایط: 

1- ارائه اسناد و مستندات مذکور هیچگونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.
2- پس از پایان مرحله ارزیابی شناسایی، دعوتنامه شرکت در مناقصه برای مناقصه گرانی که صلاحیت لازم در ارزیابی کیفی را احراز 

نموده اند، ارسال و فرآیند انجام مناقصه وفق شرایط اعلام شده در اسناد مناقصه مورد اقدام واقع خواهد شد.
3- شرکت صبافولاد خلیج فارس در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار می باشد . 

4- متقاضیان برای آگاهی بیشتر می توانند در ساعات اداری با شماره تلفن های 3100 با کد 0۷6 داخلی 235 )اطلاعات بازرگانی-
مهندس رودکی( و داخلی 322 )اطلاعات فنی-مهندس میرزایی ( تماس حاصل نمایند. 

5- هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد . 
آدرس جهت ارسال اسناد :  استان هرمزگان، بندرعباس، کیلومتر 13 جاده بندر شهید رجایي، منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدني 

و فلزي خلیج فارس، مجتمع صبا فولاد خلیج فارس، واحد حراست 

آگهی شناسایی پیمانکار جهت انجام خدمات ساخت 
)HBI( قطعات سنگین مکانیکی کارخانه احیاء مستقیم

به شماره 00-222

آگهی شناسایی پیمانکار جهت انجام خدمات ساخت 
)HBI( قطعات خطوط حمل مواد کارخانه احیاء مستقیم

رهبر انقلاب در دیدار با پرستاران:

وزارت بهداشت مسئله  تعرفه  خدمات پرستاری را دنبال کند
صفحه 2را بخوانید



مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان:
آبشیرین کن برای کشاورزی صرفه اقتصادی ندارد

  گروه خبر //  مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان گفت: ما 
در هرمزگان توانایی مهار ۶۱۰ میلیون مترمکعب آب های سطحی 
را داریم اما همچنان کارهایی برای انجام دادن داریم؛ چرا که هزار و 
۵۰۰ میلیون مترمکعب آب مهار نشده در استان وجود دارد. جمشید 
عیدانی، در نشستی خبری، اظهار کرد: متوسط بازندگی هرمزگان 
۱۸۳ میلی متر اســت که از ابتدای ســال تنها ۵ میلی متر بارندگی 
داشــته ایم.وی افزود: با توجه به کاهش بارندگی ها و موجودی 
ســدهای استان که به اعداد ۲ رقمی و زیر ۲۵ درصد رسیده سال 
ســختی را در پیش خواهیم داشت. از آنجایی که آب شیرین کن 
بندرعبــاس به طور کامل وارد مدار شــده، می توان وضعیت آب 
شــرب مردم را مدیریــت کرد.مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان تصریح کرد: هرمزگان ۲۹ هــزار حلقه چاه دارد و ۸۵ 
درصد مصرف آب زیرزمینی و سطحی استان، در حوزه کشاورزی 
است. خوشبختانه صنایع استان نیاز خود را با آب شیرین کن هایی 
که تعبیه کرده اند، تامین می کنند.عیدانی بیان کرد: ما در هرمزگان 
۶۱۰ میلیون مترمکعب توانایی مهار آب های سطحی را داریم اما 
همچنان کارهایی برای انجام دادن داریم؛ چراکه هزار و ۵۰۰ میلیون 
مترمکعب آب مهار نشــده در استان وجود دارد.وی ادامه داد: سد 
گابریک در شرق جاسک با برنامه ریزی های صورت گرفته و حل 
شدن مشــکلات ردیفی، می تواند کمک خوبی به تامین نیاز آبی 
منطقه کند. ســد درکاه در منطقه بشاگرد نیز امسال به بهره برداری 
می رســد و امیدواریم بارندگی رخ دهد و شاهد آبگیری آن نیز 
باشیم.مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان تصریح کرد: خط 
آبرسانی شمیل برای تامین نیاز بندرعباس در حال اتمام است. خط 
آبرسانی کشاورزی در یکتار جاسک نیز  حدود یک ماه دیگر به 
اتمام میرسد. در ۲ سال گذشته شبکه شمالی میناب از شبکه تبدیل 
به لوله شده و دیگر تبخیر و نشتی آب وجود ندارد و با انرژی آب 
پشت سد در اختیار کشاورز قرار می گیرد و نیاز به استفاده از برق 
ندارد.عیدانی ادامه داد: خوشبختانه ۵ میلیون مترمکعب از مصرف 
بی رویه آب کشاورزی در میناب جلوگیری شد. امیدواریم تا پایان 
ســال ۲ هزار و ۵۰۰ متر دیگر نیز وارد مدار شــود. وقتی پس از 
چند سال خشکسالی بارندگی رخ می دهد بار حمل رسوبات نیز 
افزایش می یابد که اگر سیلی رخ دهد برای زمین های کشاورزی 
مضر است و تخریب بیشتری دارد.وی عنوان کرد: مشکل ما درست 
اســتفاده نکردن از آب به خصوص در بخش کشــاورزی است. 
مردم درخواســت آب شیرین کن برای کشــاورزی دارند اما آب 
آبشیرین کن برای کشاورزی اقتصادی نیست و نمی تواند پاسخگوی 
کشاورزی حال حاضر کشور و بخصوص استان ما باشد.مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای هرمزگان خاطرنشان کرد: ۵ هزار کیلومتر از 
مطالعات ما بر روی رودخانه های اســتان انجام شده و ۲۰ هزار 
کیلومتر دیگر نیز در حال مطالعه است.عیدانی بیان کرد: وظیفه ذاتی 
آب منطقه ای تحویل آب تا مزرعه اســت و مدیریت آن برعهده 
مزرعه دار است. متوسط پیشرفت آبیاری منطقه ای در هرمزگان 
از نرم کشوری بالاتر است. مشکل ما امکانات موجود نیست، بلکه 
استفاده نادرست از امکانات است.به گزارش ایسنا ؛ وی ادامه داد: 
برای تعبیه سیســتم پایش بازندگی و هشدار سیل سدهای نیان و 
شمیل در حال تلاش هســتیم. ۱۵ سال است مجوزی برای حفر 
چاه صادر نمی شود و با تغییراتی در قانون تنها به گلخانه ها تعلق 
می گیرد. توسعه فعالیت حفاری های غیرمجاز افزایش یافته که در 
این راستا کلیه دستگاه های حفاری ملزم به نصب جی پی اس شده 

اند تا قابل ردیابی باشند.
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سرمقاله

  وضعیت پیاده روهای شــهر بندرعباس نه تنها برای افراد سالم و 
عابران مناسب نیست، که معلولان به هیچ وجه توان استفاده از بسیاری 
از این پیاده روها را ندارند. بسیاری از اوقات وقتی می بینم عابران از 
خیابان بصورت طولی رفت و آمد می کنند، متوجه می شوم پیاده رو 
توسط تعمیرگاه های خودرو و موتورسیکلت به تصرف درآمده و یا 
بســازبفروش ها پیاده روها را مسدود کرده اند. برخی پیاده روها هم 
که هنوز خاکی هستند و یا آسفالت، موزائیک وسنگفرش شان شکسته 
شده ویا دارای پستی وبلندی بوده و یا مانند جلوی حرم مطهر امامزاده 
سیدمظفر)ع( بندرعباس، قطعات بزرگ پل هوایی در آن گذاشته شده و 
بخشی از سنگفرش پیاده در دوطرف حفاری و برداشته شده است. در 
برخی پیاده روها هم قایق یا گاری جمع آوری زباله گذاشته شده است. 
البته بارها گزارش هایی در وضعیت پیاده روها در رسانه ها منتشر شده 
و در هفته های اخیر هم از پیاده روهای خاکی، مســدود شده توسط 
بساز وفروش ها در بلوار معلم و وحدت بندرعباس و رهاسازي ترمیم 
کانال فاضلاب و آب های سطحی بلوار معلم و.... نوشتیم که متاسفانه 
مورد توجه مسئولان و حتی دستگاه های نظارتی قرار نگرفت. گویا 
منتظرند در هر خیابان، بلوار و معبری اتفاقی پیش آید و شــهروندی 
جانش را از دســت دهدتا بعد اقدام شود. در تقاطع های سطح شهر 
هم می بینیم که روشــنایی کامل نیست. در بلوار طالقانی هم قسمت 
ساحل تاریک و محل تجمع دختران و پسران جوان بوده ودر بلوار هم 
دیواره های بتونی گذاشته شده که دید کافی ندارد. متاسفانه مشکلات 
زیادی در حوزه های مختلف شهری وجود دارد که مشخص نیست 
مسئولان آیا متوجه این مشکلات که گاهی خطرساز هم هستند، نیستند 
یا اینکه برایشان اهمیت چندانی ندارد ومنتظر وقوع حادثه و قربانی 
شدن شهروندانی هستند تا بعد تصمیم بگیرند نواقص را برطرف نمایند. 
به همین دلیل بنظر می رسد نیاز است شهردار بندرعباس و شهرداران 
مناطق و نواحی و اعضای شورای شهر بندرعباس، هر روز ساعاتی 
را بصورت پیاده از خیابان و معابر سطح شهر در مناطق مختلف بروند 
و ســاعاتی را با خودروی پراید شهروندان در سطح شهر تردد کنند 
وهمچنین با رانندگان، عابران و... صحبت کنند تا شاید متوجه شوند 
که مشــکل کجاست و چه اقدامی بایستی صورت پذیرد. بطور حتم 
همه می دانند که عابران و تمام شهروندان حق وحقوقی دارند و نباید 
حق شان ضایع شود. مثلا در همین بلوار معلم، وحدت و بسیاری از 
بلوار ها و معابر، حتی ساکنان و رهگذران نمی توانند از ابتدا تا انتهای 
بلوار ها از پیاده رو استفاده کنند و عابران بالاجبار بایستی بخشی از 
مسیر را از داخل خیابان بروند. همچنین برخی پیاده روها در سطح 
شهر در تاریکی بسر می برد. پیاده روهای اطراف میدان امام)ره( هم 
در مرکز شهر مشکلاتی دارد. گاهی برآمدگی ها یا پیچ هایی مربوط 
به تاسیسات مختلف و... در پیاده روها وجود دارد که باعث برخورد 
عابران و افتادن شان می شود و.... که به همین دلیل می گویم اعضای 
شورا و شهرداران و... اگر ساعاتی پیاده روی در پیاده روهای مختلف 
انجام دهند واز نزدیک میزان مطابقت شان را با استانداردها ارزیابی 
کنند، آنگاه می توانند مصوبات بهتری هم در صحن شورا درصورت 

    علی زارعینیاز داشته باشند. 

شورا و شهردار پیاده روی کنند

گروه خبر // رهبر انقــاب فرمودند: اصرار دارم 
وزارت بهداشت مسئله تعرفه ]خدمات پرستاری[ 

را به طور جدی در این دولت دنبال کند.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح 
دیروز در دیدار جمعی از پرستاران و خانواده های شهدای 
مدافع ســلامت، رفتار و ســخنان حضرت زینب کبری 
)ســلام الله علیها( را نشان دهنده و تجلّی عظمت و قدرت 
روحی، معنــوی و عقلانی جنس زن خواندند و با تبیین 
ابعاد مختلف »ارزش پرستاری و سختی ها و تلخی های 
این شغل شــریف«، تقویت جامعه پرستاری در زوایای 
گوناگون را مطالبه اصلی پرستاران برشمردند و تحقق این 
مطالبه منطقی را وظیفه مسئولان و ضرورتی برای حال و 

آینده کشور و جامعه دانستند.
ایشان با تبریک ولادت حضرت زینب)س( و روز پرستار 
به تک تک پرســتاران و فعالان حوزه درمان و سلامت، 
گفتند: بانوی عظیم الشــأن کربلا به همه بشریت و تاریخ 
اثبات کرده است که »زن« با وجود همه تلاش کوته فکرانِ 
گذشته و حال از جمله غربی های مستبد برای تحقیر زن، 
می تواند اقیانوس عظیمی از صبر و تحمل، و قله بزرگی 
از خردمندی و تدبیر باشد.رهبر انقلاب صبر و بردباری 
حضرت زینــب)س( در مقابل مصیبت هــا را غیرقابل 
توصیف خواندند و افزودند: »ایستادگی و تحمل شهادت 
۱۸ نفــر از عزیزان از جمله برادر بزرگوار و حجت خدا 
حضرت سیدالشهدا و دو تن از فرزندان حضرت زینب«، 
»صبر در مقابل اهانت های اراذل و اوباشی که آن بانوی با 
عزت خاندان رسول الله را مورد جسارت قرار می دادند«، 
»تحمل مسئولیت سنگین جمع آوری و اداره دهها زن و 
کودک داغدار و مصیبت زده« و »صبر زیبا در پرستاری 
از امام سجاد)ع(« جلوه هایی از عظمت روحی و معنوی 
حضرت زینب به عنوان یک زن است.ایشــان در تبیین 
رفتار خردمندانه و قــدرت عقلانی آن بانوی بزرگ، به 
رفتار مدبرانه و ســخنان شگفت انگیز حضرت زینب در 
مقابل حکّام جابــر و یاوه گویی همچون ابن زیاد و یزید 
اشــاره کردند و گفتند: آن اقتدار تاریخی، در مقابل مردم 
جای خود را به تبیین و ســخنانی ســرزنش بار می دهد 

کــه بعدها به یکی از عوامل قیــام توّابین در کوفه منجر 
می شود.رهبر انقلاب »جهاد روایت و تبیین« را از دیگر 
ابعاد خردمندی و تدبیر عمیق حضرت زینب برشمردند 
و افزودند: آن حضرت با روایــت حقیقی، تأثیرگذار و 
ماندگارِ کربلا، فرصت نداد روایت دشمن بر واقعیت غلبه 
کند. ایشان با تکرار تأکیدات گذشته خود درباره ضرورت 
روایت حقیقیِ »واقعیات جامعــه، تاریخ انقلاب، دفاع 
مقدس و حوادث گوناگون ۴۲ سال اخیر« گفتند: اگر این 
کار نشــود که در موارد متعدد نشده است، دشمن روایت 
تحریف آمیز و دروغ خــود را در افکار عمومی جاری، 
و با عوض کردن جای ظالم و مظلوم، اقدامات مســتمر 
ظالمانه خود را توجیه می کند.حضرت آیت الله خامنه ای 
در بخــش دیگری از سخنانشــان دربــاره ارزش های 
پرستاری گفتند: نقطه اصلی این ارزش ها، کمک به انسان 
نیازمند یعنی بیمار است که در همه مسائل، نیازمند توجه 
و یاریِ پرســتار است.رهبر انقلاب، پرستاری را موجب 
اجر مضاعف الهی دانستند و افزودند: ایجاد امنیت خاطر 
برای بیمار، نزدیکان بیمار و همه مردم از دیگر ارزشهای 
برجسته پرستاری اســت و جامعه پرستاری در واقع به 
گردن همه ملت حق دارد.ایشــان با اشاره به خوشحالی 
مســتکبران عالم از رنج ملت ایران که در حوادثی نظیر 
»کمک به صــدام برای بمباران شــیمیایی و ایجاد درد 
عمیق و رنج جانکاه برای مردم شــهرهای مرزی ایران« 
و نیز در مســائلی مانند »تحریم دارویــی ملت ایران« 
کاملًا آشکار شده است، افزودند: با توجه به این واقعیات 
وقتی پرستاران، با تلاش و ایثار، لبخند بر لبان بیماران و 
نزدیکان شان می نشانند، در حقیقت در حال مجاهدت در 
مقابل استکبار کینه توز هستند که این کار، ارزش مضاعف 
جامعه پرستاری در ایران اسلامی است.رهبر انقلاب در 
ادامه، طبیعت کار پرســتاری یعنی »مشاهده درد و رنج 
بیماران و مراقبت شــبانه روزی از آنان« را تلخ و سخت 
خواندند و گفتند: در بعضــی از مقاطع مانند دوره دفاع 
مقدس و یا کرونا این ســختی ها چند برابر شــده است.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: همچنانکه در دوران 
جنگ تحمیلی، پزشــکان و پرســتاران و امدادگران در 

زیر بمباران کار می کردند، در دوره کرونا نیز پرســتاران 
با افزایش ســاعات کار، کاهش مرخصی ها، حضور در 
بیمارســتان در ایام تعطیلات نوروز، و مشاهده دردناک 
مرگ و میر بیماران و همکاران، سختی هایی مضاعف، و 

خطر ابتلا به بیماری مهلک را تحمل کردند.
ایشــان با تأکید بر اینکه ملت باید این سختی ها را درک 
و آنها را ارزشــگذاری کند، حضور طیف هایی همچون 
دانشــجویان، طلاب و جوانان برای کمک به پرستاران 
در دوره کرونا را از جمله حقایق درخشــان برشمردند 
و افزودند: این تعهد و احســاس مسئولیت که در مقاطع 
مختلفی همچون مبــارزات دوران انقلاب و دفاع مقدس 
نیز بروز یافته بود، نشان دهنده هویت پر نشاط، پر تحرک 
و با وجدان ملت ایران است.رهبر انقلاب، حرکت عظیم 
علمی کشور را نشانه و محصولی از این هویت رویش ساز 
دانستند و خاطرنشــان کردند: قهرمانانی مانند شهیدان 
سلیمانی، فخری زاده و شــهریاری از درون این حقیقت 
و هویت عظیم بیرون می آیند.ایشــان، با اشــاره به خلأ 
روایت هنری از سختی ها و دشواری های کار پرستاری، 
و زمینه ها و مایه های هنری فراوان برای پرداختن به این 
حوادث گفتند: هنرمندان مسئول و متعهد به میدان بیایند 
و این ســرمایه عظیم فرهنگی را در قالب انواع هنرها به 
نمایش بگذارند.حضرت آیت الله خامنه ای سپس موضوع 
مطالبات پرســتاران را مورد تأکید قــرار دادند و گفتند: 
مطالبه اصلی پرســتاران در یک جمله »تقویت جامعه 
پرستاری« است که ضرورتی برای حال و آینده کشور به 
شمار می رود.ایشان افزودند: قضیه کرونا نشان داد که اگر 
جامعه پرستاری تقویت نشود، در بزنگاه ها ضربه خواهیم 
خورد.رهبر انقلاب، »اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرســتاری« را از جمله مطالبات مشــخص پرستاران 
خواندند و با اشــاره به تأکیدات سابق خود در این زمینه 
گفتند: این قانون ۱۴ سال قبل تصویب شده اما متأسفانه 
تا روزهای آخر دولت قبــل حتی آیین نامه های اجرای 
آن تنظیم نشده بود که اصرار دارم در این دولت، وزارت 

بهداشت مسئله تعرفه گذاری را دنبال و اجرا کند.
»کمبود پرســتار و لزوم تکمیل ســرانه آن نســبت به 

تخت های بیمارستانی«، و »مســئله امنیت شغلی« دو 
مطالبه دیگری بود که رهبر انقلاب تحقق آنها را ضروری 
دانستند و گفتند: در برخی مقاطع از جمله در دوره کرونا 
فراخوان هایی برای کار پرســتاری داده شده است اما با 
پرســتاران قراردادهای کوتاه مدت بسته شده و پس از 
مدتی آنها را مرخص کرده اند در حالی که پرســتار باید 
امنیت شغلی داشته باشد و نباید همچون کارگر فصلی به 
آن نگاه شود.»بازسازی شبکه بهداشت کشور« و »توزیع 
عادلانه پزشک« دو موضوع دیگری بود که رهبر انقلاب 
در خصوص نظام ســلامت بیان کردند.ایشان با اشاره به 
آثار و دستاوردهای بسیار خوب نظام سلامت در دهه ۶۰ 
و اوایل دهه ۷۰ با تمرکز بر مقوله بهداشت و پیشگیری، 
خاطرنشــان کردند: البته درمان لازم است اما پیشگیری 
بهتر از آن است و باید شبکه بهداشت، بازسازی و تقویت 
شــود تا با هزینه کمتر، سلامت مردم بیشتر تأمین شود. 
حضرت آیــت الله خامنه ای، توزیع پزشــک در مناطق 
مختلف را ناعادلانه دانســتند و افزودند: درباره مسئله 
کمبود یا کافی بودن پزشک اظهارنظر نمی کنم اما توزیع 
پزشــک در مناطق مختلف کشور عادلانه نیست که این 
مسئله باید مورد توجه قرار بگیرد.رهبر انقلاب در پایان 
سخنانشان، توکل به پروردگار قادر یعنی کار و تلاش در 
عین اعتماد به وعده ی برکت و یاری الهی را در همه امور 
زندگی و کشور راهگشا خواندند و ابراز امیدواری کردند 
فردای ملت ایران بهتر از امروز آن باشد و خداوند، ملت 
ایران را در همه عرصه های مواجهه با دشــمنان پیروز و 
سربلند سازد.پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، بهرام 
عین اللهی -وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی- با 
تقدیر از مجاهدت پرســتاران و کادر درمان در ۲۲ ماه 
مقابله با کرونا، به تولید واکسن کرونا در پنج مرکز علمی 
و تحقیقاتی داخلی و تأمین گسترده و تزریق بیش از ۱۱۰ 
میلیون دوز واکسن اشاره کرد و گفت: تا امروز ۷۴ درصد 
از مردم هر دو دوز و ۸۶ درصد نیز یک دوز واکســن را 
دریافت کرده اند.به گزارش  مهر، وی همچنین رفع بنیادی 
دغدغه های جامعه پرستاری، کاهش هزینه های درمان، 
تقویت طرح پزشــک خانواده و نظام ارجاع، حمایت از 
تولید داخلی دارو و تجهیزات ضروری، توسعه گردشگری 
سلامت و اجرای صحیح سیاست های افزایش جمعیت را 
از جمله اولویت های وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی برشمرد.

رهبر انقلاب در دیدار با پرستاران:

وزارت بهداشت مسئله  تعرفه  خدمات پرستاری را دنبال کند

 گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی 
و اجتماعــی اســتانداری هرمــزگان 
گفت: با توجه به قرار داشــتن در فصل 
مناسب گردشــگری در هرمزگان، باید 
نظارت و بازرسی ها در خصوص رعایت 
دســتورالعمل های بهداشتی در استان، 

افزایش یابد.
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی 
در نشست ستاد اســتانی مدیریت بیماری 
کرونا در هرمزگان با تبریک ســالروز میلاد 
حضرت زینب کبری »ســلام الله علیها« و 
روز پرستار، عنوان کرد: پرستاران به عنوان 
مدافعان خط مقدم سلامت، به ویژه در طول 
دوران شــیوع ویروس کرونا، نهایت خدمت 
را به مردم داشــته اند. وی ادامه داد: با توجه 

به قرار داشــتن در فصل مناسب گردشگری 
در هرمزگان، باید نظارت و بازرســی ها در 
خصوص رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
در اســتان، افزایش یابد. معاون سیاســی، 
امنیتــی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان 
افــزود: همه باید تلاش کنیــم تا با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، ضمن حفظ سلامتی 
مردم، از ایجاد مشــکل برای کسب و کارها 
نیز جلوگیری شود. دکتر محمد مهدی گویا 
رئیــس مرکز مدیریــت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
نیز در این نشســت با تبریک سالروز میلاد 

حضرت زینب کبری »ســلام الله علیها« و 
روز پرستار به پرســتاران استان هرمزگان، 
بیان داشت: به واســطه تلاش های بی وقفه 
کادر پزشــکی و پرســتاری هرمزگان، این 
اســتان به ویژه طی ماه ها و هفته های اخیر، 
کمترین موارد مرگ بر اثر کرونا را داشــته 
اســت. وی ادامه داد: دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان هرمزگان در کنترل بیماری کرونا در 
برخی عرصه ها مقام اول کشــور را دارد و 
کارهای بزرگی توسط مجموعه ستاد استانی 
مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان صورت 
گرفته است که از همه تلاش ها در سطح این 

استان، تشکر و قدردانی می کنم. رئیس مرکز 
مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی با اشاره به پوشش 
بســیار بالای واکسیناســیون در هرمزگان، 
افزود: هرمزگان از بهترین استان های کشور 

در زمینه واکسیناسیون است.
دکتــر گویا تاکیــد کرد: تزریق دوز ســوم 
واکســن کرونا نیز بسیار مهم است و باید به 
صورت جدی انجام شــود و همچنین باید 
با اســتفاده از ظرفیت طرح شهید سلیمانی، 
تلاش شود افرادی که هنوز واکسن نزده اند، 
سریعا واکسینه شوند. وی با اشاره به افزایش 

اقدامات و مراقبت ها بــرای جلوگیری از 
ورود سویه جدید ویروس کرونا )اومیکرون( 
، گفت: رعایت دستورالعمل های بهداشتی به 
ویژه اســتفاده از ماسک همچنان بسیار مهم 
و مورد تاکید اســت و این امر باید در همه 
مشاغل، اصناف و دستگاه های اجرایی جدی 
گرفته شود. رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی خاطرنشان کرد: در جزایر و مناطق 
گردشگر پذیر استان هرمزگان، باید مراقبت ها 
و رعایت شیوه نامه های بهداشتی به صورت 

جدی تر باشد.

گروه خبر//  مدیرکل نوسازی، توسعه 
به  اشاره  با  هرمزگان  مدارس  وتجهیز 
از 700 خیر هرمزگانی در  بیش  اینکه 
و توســعه فضاهای آموزشی  ساخت 
گفت: جهاد  دارند  مشــارکت  استان 
مدرسه سازی با مشارکت خیرین این 

استان در حال انجام می باشد.
به گزارش خبرنگار دریا ، سیدفخرالدین 
هاشــمی با بیان اینکه ایجــاد عدالت و 
فراهم کردن زیرســاخت های آموزشــی 
برای دانش آموزان یکــی از اولویت های 
نظام مقدس جمهوری اســلامی اســت، 
اجرایــی ۸پروژه  عملیات  کــرد:  اظهار 
درقالــب ۵۴کلاس درس بازیربنــای ۷ 
هزار و ۸۵۶مترمربع وبااعتبار مشــارکتی 
۶۵میلیاردتومانی خیرین مدرســه ســاز 
بومی شهرســتانهای بندرلنگه، بندرکنگ، 

قشم  جزیره  و  سیریک،میناب،بندرعباس 
در هفته گذشته آغاز شــد. وی با اشاره 
به اینکه توسعه باید از آموزش و پرورش 
آغاز شــود، افزود: ساخت مدارس، پیش 
نیاز اشتغال و توسعه پایدار کشور بوده و 
وجود خیرین مدرسه ساز می تواند در این 

راستا کمک های شایان توجهی نماید.
مدیرکل نوسازی، توسعه وتجهیز مدارس 
هرمزگان ادامه داد: جهاد مدرســه سازی 
با مشــارکت خیرین این استان در حال 
انجــام بوده و اقدامات ایــن اداره کل در 

مدرسه سازی جهادگونه می باشد.
اینکه جهاد  بیــان  با  هاشــمی همچنین 
برای  مدرسه سازی در اســتان هرمزگان 
گســترده شــدن چتر عدالت آموزشــی 
همچنان ادامه دارد، ابراز داشت: شاخص 
رشــد و تعالی جامعه از توجه به جایگاه 

آموزش وپرورش نشــأت می گیرد و این 
نهاد یکی از ارکان  مهم توســعه در جامعه 
محسوب می شــود وتوجه به زیرساخت  
را  توســعه همه جانبه  آموزشی  فضاهای 
فراهم خواهد کرد.مدیرکل نوسازی، توسعه 
وتجهیز مدارس هرمزگان با تاکید برلزوم 
نهادینه شــدن فرهنگ غنی مدرسه سازی 
بین جوانــان و نوجوانان اســتان اظهار 
کرد: مشــارکت نوجوانــان و جوانان در 
امر مدرســه ســازی ، به تــداوم هر چه 
بیشــترنهضت مدرسه سازی خیرین کمک 
خواهد کرد.وی با اشاره به اینکه بیش از 
۷۰۰ خیر هرمزگانی در ساخت و توسعه 
فضاهای آموزشی استان مشارکت دارند ، 
مناسب  آموزشی  فضای  کرد:  خاطرنشان 
زمینه ساز تربیت نیروی انسانی موفق بوده 
که امید است با نگاه ویژه دولت و حضور 
بیش از پیش خیرین این مهم مانند ادوار 

گذشته در هرمزگان محقق شود. 
هاشــمی همچنین با بیان اینکه در هفته 
گذشته در راســتای جهاد مدرسه سازی 
در اســتان عملیات اجرایی هشت پروژه 
آغاز گردیده است، افزود: آیین کلنگ زنی 
مدرسه مرحومه آمنه فردی پور اشکنانی 
در بندر لنگه با زیربنای ۲۰۰۰ مترمربع در 
قالب ۱۲ کلاس درس و مدرســه فاطمیه 
دربندر کنگ بــا زیربنای ۱۸۰۰ مترمربع 
در قالب ۹ کلاس انجام شد.وی ادامه داد: 
کلنگ مدرسه صددرصد خیری هلدینگ 
گســترش انرژی پاســارگاد درروستای 

زینبی قشــم در قالب ساختمان آموزشی 
۷۰۰مترمربــع بــا ۶کلاس درس بهمراه 
دیوارومحوطه و سالن ورزشی بازیربنای 
۱۳۸۰مترمربع به صورت صددرصد خیری 
نیز درهفته گذشته به زمین زده شد.مدیرکل 
نوسازی، توسعه وتجهیز مدارس هرمزگان 
همچنین از آغاز عملیات اجرایی مدرسه 
رمچاه قشم خبر داد و افزود:مدرسه فارابی 
درقالب ۶کلاس  زیربنای ۷۰۰مترمربع  با 
درس  به صورت مشــارکت ۵۰درصدی 
جمعی از خیرین روســتای رمچاه جزیره 
قشــم با نظــارت ومشــارکت اداره کل 
استان هرمزگان احداث  نوسازی مدارس 
تفاهم  کرد:  تصریح  خواهدشد.هاشــمی 
نامه احداث فضای آموزشــی ۶ کلاســه 
با زیربنای ۳۰۴ مترمربع در شــهر فین و 
مدرسه ۳کلاسه با زیربنای ۱۶۸ مترمربع  
در روستای دشت از توابع بخش فین  که 
ازمناطق زلزله زده فیــن بوده نیز با اتاق 
بازرگانی هرمزگان منعقد گردیده اســت.

وی همچنین در پایان خاطرنشــان کرد: 
آغاز عملیات اجرایی مدرســه مشارکتی 
شهرستان  ولیعصر)عج(  حضرت  ۶کلاسه 
میناب با زیربنای۴۲۰ مترمربع و دبیرستان 
بریزگ بخش  اول روســتای  متوســطه 
بیابان شهرستان ســیریک به همت خیر 
نیک اندیش موســی دادی بــا زیربنای 
دیگر  از  درقالــب ۶کلاس  ۳۸۴مترمربع 
پروژه هایی اســت که در هفته گذشــته 

عملیات اجرایی آن آغاز شده است.

مدیرکل نوسازی، توسعه وتجهیز مدارس هرمزگان خبر داد 
آغاز عملیات اجرایی 8 فضای آموزشی در هرمزگان

گروه خبر//  رئیس شــورای اسامی 
شــهر بندرعباس گفت: بــا توجه به 
اینکه دست فروشان از افراد کم درآمد 
شهر هستند، ساماندهی آنها از سوی 
شهرداری به منظور ایجاد نظم لازم در 
شهر به گونه ای که آسیبی به این قشر 

ضعیف وارد نشود، باید انجام شود. 
فاطمه جراره در نشست هم اندیشی رئیس 
و اعضای شورای اسلامی شهر و شهردار 
با فرماندار بندرعبــاس که با هدف بحث 
و بررســی بر روی مســائل و مشکلات 
حوزه شــهری برگزار شد، ضمن قدردانی 
از همراهی فرماندار با شورای شهر، اظهار 
کرد: اعضای شورای دوره ششم یک هفته 

پس از آغــاز به کار با مشــخص کردن 
گزینه های تصدی عنوان شهرداری، شهردار 
را انتخــاب کردند که تــا زمان انتصاب و 
امضای حکم ایشان، سرپرست موقت برای 
شهرداری انتخاب شــده است.وی افزود: 
در ششــمین دوره شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس هفت کمیسیون تخصصی شامل 
کمیســیون فنی و شهرســازی، کمیسیون 
عمران، کمیســیون فرهنگی، کمیســیون 
حقوقی، نظارت و بانوان، کمیسیون خدمات 
شهری و کمیسیون برنامه و بودجه تشکیل 
شده تا موضوعات و موارد تخصصی شورا 

را انجام دهند.
رئیس شورای اســلامی شهر بندرعباس 
با بیان اینکه شــورا با نگاه و رویکردی نو 
فعالیت خود را آغاز کرده است، ادامه داد: 
اعضای این دوره افرادی جوان و متخصص 
هســتند که با هدف خدمت دغدغه های 
شــهروندان را دنبال کرده و به مشکلات 
رســیدگی می کنند تا با نگاه و فعالیت و 

همراهی شهردار اتفاقات خوبی در سطح 
شهر رقم بخورد و شهروندان شاهد تحول 

مورد انتظارشان باشند.
وی با بیان اینکه چند مســئله میان شورا 
و فرمانــداری وجود دارد کــه می توان با 
اندکی همراهی امور را تسهیل کرد، گفت: 
یکی از این موارد کمیته تطبیق است، شورا 
مصوباتی دارد که برای اجرایی شدن نیاز 
به تأیید فرمانــداری دارد، اما موضوعاتی 
که می شــود با یک تغییر جمله بندی مورد 
تأیید قرار بگیرد، اما برگشت داده می شود 
باعث طولانی شدن فرآیندها می شود که در 
این زمینه تقاضا داریم فرمانداری با شورا 
همکاری کند.جراره تصریح کرد: یکی از 
مسائل و دغدغه های فرمانداری، شورای 
شهر و شهروندان، مسئله دست فروشان و 
وانت بارهای میوه فروش است که در این 
باره تاکنون جلسات مختلفی برگزار شده، 
اما تاکنون نتیجه نداشته است، با توجه به 
اینکه دست فروشان از افراد کم درآمد شهر 

هستند، ساماندهی آن ها از سوی شهرداری 
به گونه ای که آســیبی به این قشر ضعیف 
وارد نشــود، به منظور ایجاد نظم لازم در 
شهر باید انجام شود.وی با تاکید بر اینکه در 
موضوع سد معبر باید دستگاه های ذی ربط 
و فرمانداری و نیــروی انتظامی به کمک 
شــهرداری بیایند، گفت: از سوی دیگر با 
توجه به مشکلات اقتصادی و بیکاری، باید 
برای ســاماندهی این مسئله به دنبال یک 
راهکار اساسی باشــیم تا افراد کم درآمد 

جامعه به مشکلی بر نخورند.
به گزارش ایســنا ؛ رئیس شورای اسلامی 
شهر بندرعباس خاطرنشان کرد: با توجه 
به نزدیک شــدن به ایام پایانی سال، برای 
جلوگیــری از کنــده کاری و اصلاحات 
شــهری نیاز است ســازمان های مختلف 
هماهنگی لازم را با شهرداری داشته باشند 
تا طرح ها و پروژه ها پیش از پایان ســال 
انجام شده و مشــکلی برای شهروندان و 

گردشگران ایجاد نشود.

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس:
ساماندهی دست فروشان بندرعباس ضروری است

گروه خبر // اسماعیل بواشه گفت: باید دوربین های 
ثبت سرعت ، سرعت گیرها و عائم هشدار دهنده 

بیشتری در سطح شهر نصب گردد.
به گزارش خبرنگار دریا  ، اســماعیل بواشــه رئیس 
کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی 
شــهر بندرعباس در جلســه این کمیسیون اظهار کرد: 
افزایش تصادفات اخیر و میزان فوتی ها نشان می دهد 
که ادارات ذی ربط و ارگان های مرتبط به وظایف خود 
به خوبی عمل نکرده و باید بیش از گذشته به این مقوله 
ورود کنند تا شــاهد تصادفــات و فوتی های دیگری 
نباشــیم.وی در ادامه افزود: یکی دیگر از مواردی که 
باعــث ایجاد تصادفات منجر به فوت می شــود عدم 
روشنایی کافی در برخی از بلوارهای سطح شهر علی 
الخصوص بلوار ساحلی و بلوار شهید رجایی است که 

شــهرداری با کمک اداره برق بایــد برای رفع آن فورا 
اقدام کند.

اسماعیل بواشه گفت: حوزه معاونت عمرانی از طریق 
شــهردار مرکز پیگیری کند تا بسته های حمایتی برای 
تقدیر و تشکر از عوامل زحمتکش راهنمایی و رانندگی 
با نامه ای که به شورا ارائه می دهند برای آنها مصوب 
گردد تا انگیزه آنها را برای خدمت بیشــتر کند.رئیس 
کمیســیون عمران شورای شــهر بندرعباس در بخش 
دیگری از سخنان خود بیان کرد: پروژه های اجرا شده 
در کوهستان پارک پنجه علی غیر کارشناسی و سلیقه 

ای بوده و مشــکلاتی را بوجود آورده اســت و برای 
اجرای پروژهای پیــش رو در درجه اول آماده کردن 
یک طرح جامع و کامل ضروری بوده تا تبدیل به یک 
منطقه واقعی تفریحی و گردشــگری برای مردم گردد.

اسماعیل بواشه در ادامه با تاکید گفت: پروژه هایی که 
کامــل نگردیده و مجوزهای لازم را دریافت نکرده اما 
به بهره برداری می رسد. در صورتی که هرگونه مشکل 
را برای شهروندان بوجود آورد شهرداری و دستگاه های 

مرتبط باید پاسخگوی آن باشند.

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر بندرعباس:
پروژه های اجرا شده در پنجه علی غیرکارشناسی است

گروه خبر //  معاون متوسطه آموزش و 
پرورش اســتان هرمزگان گفت: آزمون 
مقطع متوسطه، اول دی بصورت حضوری 
در همه مدارس هرمزگان برگزار می شود. 
محمد قویدل در جمع خبرنگاران، افزود: در 
مدارس اســتان هرمزگان به دلیل برگزاری 
کلاس هــای حضــوری، آزمون های مقطع 

متوسطه هم با رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
حضوری برگزار می شــود.وی با بیان اینکه 
گروه بندی دانش آموزان هر مقطع تحصیلی 
برای برپایی آزمون نیم سال اول هم الزامی 
است، تصریح کرد: حضور دانش آموزان در 
آزمون های نیمه سال تحصیلی اجباری است 
و در صورت موجه نبودن، غیبت در آزمون 

درج می شود.
به گزارش ایســنا ؛ معاون متوسطه آموزش 
و پرورش استان هرمزگان با اشاره به اینکه 
امتحانات نهایی پایه دوزادهم متوســطه هم 
دوم دی آغاز می شــود، اضافه کرد: بیش از 
۱۷۰ هزار نفر در مقطع متوسطه تحصیلی در 

هرمزگان تحصیل می کنند.

آزمون مقطع 
متوسطه بصورت 
حضوری برگزار 

می شود 

 در ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان مطرح شد
افزایش نظارت در خصوص رعایت دستورالعمل های بهداشتی 

گروه خبر // دادســتان عمومــی و انقاب مرکز 
استان هرمزگان گفت: به منظور صیانت از حقوق 
عامه، دســتور ویژه قضایی برای ایجاد شــرایط 
برگزاری آزمون و صدور گواهینامه موتورسیکلت 

در بندرعباس صادر شده است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی اظهار داشت: 
با توجه به گزارشــات واصله، عدم وجود شرایط لازم 
برای آمــوزش، برگزاری آزمون و صــدور گواهینامه 

موتورســیکلت در بندرعباس منجر به ایجاد مشکلات 
و مشــقات فراوانی برای متقاضیان در این شهر شده بود 
که بر این اساس دادسرای عمومی و انقلاب مرکز استان 
هرمزگان با ورود به موضوع، نســبت به صدور دستور 
قضایــی و اتخاذ تمهیدات لازم برای رفع این مشــکل 
اقدام نموده است. وی در ادامه افزود: در راستای اجرای 
دستورالعمل نظارت و پیگیری حقوق عامه با تعیین مهلت 
۲۰ روزه و طی دستوری از پلیس راهنمایی و رانندگی 

اســتان هرمزگان و دیگر دستگاه های مسئول خواسته 
شد، فوراً نسبت به فراهم سازی شرایط و ایجاد مراکز و 
امکانات لازم جهت برگزاری آزمون و صدور گواهینامه 
موتور سیکلت در بندرعباس اقدام کنند. دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز اســتان هرمزگان تصریح کرد: همچنین 
از پلیس راهنمایی و رانندگی اســتان هرمزگان و دیگر 
دستگاه های مسئول خواسته شده است نتیجه اقدامات 

خود را فوراً به این دادستانی اعلام نمایند.

صدور دستور ویژه قضایی برای ایجاد شرایط برگزاری آزمون و صدور گواهینامه موتورسیکلت در بندرعباس 
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فکر میکنه قدیم هاست
دارندمنو ازخونه بیرون میکنند
منو ازشعر گفتن محروم میکنند

میگن آخه مردتوبیکاری ؟
بجای شعر گفتن نمیری نون در بیاری؟

قفل خریدن در اطاقمو قفل کنند
فکرمو بجای شعر با کارجُفت کنند

میگن بروسرکارشعر بخون
نشین تو خونه بیکار بمون
یا طنز برای شاعرا بخون

کردی تو دل شاعرها خون
شعرات بدِه استاد علی بقال

تا درش ادویه کند یک مثقال
گرون بفرشه به خودمون
چون اون نمیدونه دردمون
آخه اوفکر میکنه پول داری

نمیدونه تنی لش و بی حال داری
و مادر میگه.....

برُو بچه حیا کن،شغل دیگه به پاکن
کلک بزن به مردم،قربون تو بگردُم

بزارماهم خوش باشیم ،نه دیگه ناخوش باشیم
کی راه و نشونت داد،شعرگفتن و یادت داد

خدا ورش بداره،ما که شدیم آواره
بدون که او بیکاره ،یا پول داره یا چاره
یا که جیبش پر پوله،مردمو می چلونه

تو هم ازش یاد بگیر،حقه را دانش بگیر
نشین برام شعر بخون،کردی دل منو خون

مردم همه زرنگن ،با زندگی میجنگن
کلاه کلاه میکنن،با پول چه ها میکنن
تابستونا شمالند، به پولاشون میبالند
تو آمریکا یا لندن،بارشونو میبندن

خانه آن چنانی ، ماشین های مامانی
تو هم داری یه گاری ، برای روزگاری
بری مسافرکشی ،تا کی تودرد میکشی
مرض گرفته جونت،ننه ات بره قربونت

دلم برات کبابه،عقل تو هم خرابه
همه شدن مهندس ،یا دکتر یا موسس
تنها تو بی فروغی،همیشه سوت و کوری

اگر نشستی پای شعر ، همه رو می کنم جِر
مدادتو میشکنم،فکرتوراحت کنم
مادر با وفایم ،میترسونه مدادم

فکر میکنه قدیم هاست ،شعرهای کاغذی هاست
نمیدونه رایونه ، همه کرده دیوونه

هرچه بخوام درش هست ، پول نباشه غمش هست
مغزتو فول میکنه ،چشماتو کور میکنه

روزی رسد که دانی ، چیزی دیگه نداری
نه پول داری نه کاری ، همیشه بیقراری

بشینی کنار مادر،یا که بشی دربدر
شما که طنز میخواستین،شعربارمز میخواستین؟

فکری بحالم کنید ،یا که جوابم کنید
 کریم لقمانی

 ***
دانشجو

همه دانشجو ها بخوانند
به نام خداوند استاد ودرس
خداوند آن بچه های نترس

یکی قصه بشنو زمن همچو قند
دهم شرح حال یکی ارجمند
ز دانشجو و درس گویم همی
دهم شرح حالش به دنیا دمی

دم صبح کز خواب پا شود
بگوید من تو شما می شود

هزل گفتن و چرت و پرت و شعار
همیشه بود کارش از دست یار

سرصبح جوراب و کفشش کجاست
یکی زیر تخت و یکی گشته راست 

بشوید به هر سال جوراب خود
بگوید به دنیا همین است مد

قیافه نگو همچو دیو است و جن
به قول خودش کرده مویش فشن

دو سه ساعتی شانه بر مو کند
سر و گردن این سو و آن سو کند

بخوابد همیشه به هنگام درس
ندارد ز استاد و شاگرد ترس

دو جیبش زده تار و خالی زپول
قیافه نگو همچو دیو است و غول

نگفتم من از نمره های جناب
گمانم که رفته سر برگه خواب
سه یا چها واحد بیفتد به ترم
نمی داند او فرق تبخیر و جرم
در آخر ندانست لیلی که بود

خر و خر مگس فرقشان در چه بود
بگرید برای دو سه نمره ای
بگرید پر کوزه و خمره ای

غذا خوردنش همچو اسب و نهنگ
تو گویی که با سفره می کرده جنگ

لباسش نگو چین و چاکش زیاد
دل و عاشقی تا ابد زنده باد

موبایلی همیشه به دستش بود
دلش عاشق چشم مستش بود

خدایا بلا ها از او دور کن
پشه ها و زنبور را کور کن

 حسین وش 

طنز

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  فاطمه  هوشنگی

سفر کرونا

اعتیاد والدین

گروه گزارش// حجم آب در کره زمین ثابت و 
در مداری بسته به طور دائم در حال گردش 
است. همچنین تنها ٣درصد از کل آب های 
کره زمین که برای مصارف انســانی مانند 
کشــاورزی و صنعت و شرب مناسب است 

شــیرین می باشد از این مقدار نیز سه 
چهارم در یخ های قطبی و خارج از 

بنابراین  است.  انسان  دسترس 
درصد بســیار کمــی از آب 

دنیا برای ما قابل اســتفاده 
می باشد.

پیش بینی محققان دانشــگاه 
کلرادو، حاکی است که ذخائر 
آب شــیرین جهان هر سال 
کاهش می یابد و تا ۲۵ســال 
دیگر نیمی از جمعیت جهان با 

مشکل کمبود آب شیرین مواجه 
خواهند بود.مطالعات نشــان می 

دهد اکنون یک ســوم جمعیت دنیا 
در نقاطی زندگی می کنند که آب کافی 

ندارند. در نواحی روســتایی وضع به مراتب 
وخیم تر اســت. تنها ۲۹درصد مردم به منابع آب 
دسترســی دارند و تعداد کسانی که از تاسیسات 
بهداشتی استفاده می کنند، حتی به ۱۳درصد هم 
نمی رسد.مجمع عمومی سازمان ملل متحد یادآور 
می شــود، نیمی از مردم جهان ســوم حتی برای 
نوشیدن به آب پاکیزه دسترسی ندارند و با وجود 
این که ســه چهارم بیماری های انسانی به دلیل 
فقدان آب سالم، می باشد، مع هذا ۷۵درصد مردم 

جهان سوم از داشتن آب بهداشتی محروم اند.
بر پایه تخمین های سازمان بهداشت جهانی، ۸۰ 
درصد بیماری هایی که گریبان گیر انسان است، 

مستقیما با آب در ارتباط هستند.
اگر آب آشــامیدنی سالم در اختیار همه انسان ها 
باشد، بی شک مرگ ومیر کودکان از بیماری های 
مختلف از جمله اســهال به نصــف کاهش پیدا 
خواهد کرد.میزان متوسط بارندگی سالانه در اروپا 
حدودا ۷۵۰میلی متر، در آسیا ۵۰۰میلی متر، در 
ایران ۲۵۰میلی متراســت؛ بنابراین در مقایسه با 
کشــورهای پرباران، ایران از حداقل ریزش های 
جوی برخوردار است با توجه به تقسیم بندی های 
اقلیمی، اســتان ما جزو مناطق خشــک و نیمه 
خشک محسوب می شود و تامین آب در چنین 

اقلیمی واقعا دشوار و پرهزینه است. 
در هر حال ما موظف هســتیم، هیچ قطره آبی در 
هیچ گوشــه ای از این کشور بیهوده هدر نرود لذا 
باید درچگونگــی مصرف آب و در فعالیت های 
شخصی و روزانه در راستای صرفه جویی از آب 

پاکیزه مسئولانه عمل کنیم.
  راه های مقابله با بحران کم آبی

امروزه با رشد جمعیت و پیشرفت صنعت، مصرف 
آب به شدت افزایش یافته است که به طبع آن جهان 
دچار بحران کم آبی گردیده است. افراد زیادی در 

دنیا هستند که در تمام طول سال یا بخشی از آن، 
درگیر این بحران می باشند. جبران بحران کم آبی، 
مسئله ای است که تمام مردم زمین باید برای کنترل 
و کاهش آن تلاش نمایند؛ بنابراین ما در این مقاله 
به بیان تعدادی از راه های مبارزه با مشکل کم آبی 
در ایران و جهان پرداخته ایم، تا شــاید بتوانیم به 

حل این مشکل جهانی کمکی نماییم. 
 اصلاح الگو مصرف

تمامی انســان ها با استفاده نادرست خود از آب، 
باعث افزایش حساسیت بحران کم آبی می شوند؛ 
بنابرایــن در قدم اول باید ســعی نماییم که الگو 
مصرف خود را اصلاح کنیم. برای درک بهتر این 
موضــوع، تعدادی از راه های اصلاح الگو مصرف 

در ذیل بیان گردیده است:
 مدیریت آب مصرفی در آشپرخانه

یکی از راه های مقابله با بحران کم آبی، مدیریت 
کردن میزان آب مصرفی در آشپزخانه است، زیرا 
حجم زیادی از آب مصرفی در خانه به آشپزخانه 
مربوط می شــود. برای مثال، می توانید بطری آبی 
را در یخچــال قرار دهید تا در هنگام نیاز به آب 
خنک مجبور نباشید آب را مدتی باز بگذارید تا 

خنک شود.
 کم کردن زمان استحمام

یکی دیگر از راه های مبارزه با مشــکل کم آبی، 
کاهش زمان اســتحمام می باشد. در زمان حمام، 
حجم زیــادی آب مصرف می شــود بنابراین با 
به حداقل رساندن زمان حمام می توانیم به کاهش 
بحران کم آبی کمک نماییم. همچنین سعی نمایید 
در هنگام مســواک زدن و شستن صورت، از باز 
گذاشتن طولانی مدت شیر آب خودداری نمایید.

 تعمیر شیر آب های خراب
چکه کردن شــیر آب، به ظاهر مسئله ساده ای به 
نظر می رســد، اما در طولانی مدت باعث به هدر 
رفتن حجم زیادی آب می شــود و به بحران کم 
آبی در ایران و جهان کمــک می کند؛ بنابراین با 
انجم تعمیرات ساده می توانید در راستای حل این 

مشکل کمک نمایید.
استفاده از سیستم آبیاری قطره ای برای گیاهان

یکی از راه های مقابله با کم آبی، استفاده از سیستم 
آبیــاری قطره ای به جای آبیاری زیاد می باشــد. 
اســتفاده از این روش برای خاک نیز مناسب تر 
است زیرا آبیاری زیاد باعث ازبین رفتن مواد غنی 
خاک می گردد؛ همچنین، شما می توانید آب باران 
را به گونه ای هدایت نمایید که برای آبیاری گیاهان 

مورد استفاده قرار بگیرد.
 تصفیه و بازیافت فاضلاب

یکی از راه  های مبارزه با مشــکل کم 
آبی که بســیاری از کشورها مانند 
ســنگاپور به دنبال آن هســتند، 
تصفیه فاضلاب می باشــد. این 
روش نیازمنــد تکنولــوژی و 
است  مخصوصی  فناوری های 
بتوان آب فاضلاب را برای  تا 

مصارف مختلف تصفیه نمود.
 بهبود روش های کشاورزی

سالانه میزان زیادی از آب شیرین، 
می شود.  اســتفاده  کشاورزی  برای 
اســتفاده از روش های درست آبیاری 
و فناوری هــای مرتبط با آن، باعث کاهش 
میزان مصرف آب می شــود؛ بنابراین کشــورها 
می توانند با بهبود این رویه ها به کنترل بحران آب 

کمک نمایند.
 استفاده از آب باران

کشورها باید بتوانند برای مقابله با بحران کم آبی، 
تکنولوژی هایی را تولید نمایند که بتوان با استفاده 
از آن هــا، آب باران را جمع آوری کرده و بعد از 
تصفیــه برای مصارف مختلف مانند آب شــرب 

استفاده گردد.
 وضع قانون های جدید

اهمیت بحران آب به اندازه ای اســت که دولت ها 
باید قوانیــن جدیدی برای مقابلــه با آن وضع 
نمایند؛ برای مثــال، برای آلوده کردن آب دریاها 
و اقیانوس ها، یا دفع زباله ها در آن ها قوانین جدی 
وضع شــود تا درصورت تخلف از آن ها، با این 

افراد مقابله گردد.
 ساخت سدهای جدید

یکی دیگر از راه هــای مقابله با کم آبی، احداث 
سدهای جدید اســت. احداث سد باعث می شود 
تا بتوان بهتــر از آب دریاچه هــا و رودخانه ها 
استفاده گردد و افراد با کمبود آب کمتری مواجه 
شــوند. البته لازم به ذکر اســت که احداث سد 
معایب زیادی نیز دارد لذا باید احداث آن توسط 

متخصصین تشخیص داده شود.
 توسعه زیرساخت های توزیع

زیرســاخت های ضعیف برای انتقال آب، هم از 
نظر اقتصادی و هم از نظر بهداشتی مضر می باشد. 
زیرســاخت  های ضعیف برای انتقال آب، باعث 
هدر رفتن آب و کاهش دسترســی افراد به آب 
می شــود؛ علاوه براین بســیاری از بیماری ها، از 
طریق آب قابل انتقال هســتند که با ضعیف بودن 

زیرساخت ها ممکن است شیوع پیدا کنند.

کم آبی؛ هشداری که باید جدی گرفته شود

سویه امُیکرون که این روزها در قاره آفریقا یکه 
تازی می کند، سویه ای است که نسبت به همتای 
خود یعنی دلتا ســرعت سرایت بالاتری دارد و 
محققان کشــور در این زمینه هشدار می دهند و 
معتقدند اگر از هم اکنون نســبت به کنترل تردد 
و توســعه واکسیناسیون اقدام نشود، باید منتظر 
موج های جدیدی از خیــز این بیماری بود. به 
همین دلیل نیز امیکرون توسط سازمان بهداشت 
نگران کننده«  به عنوان »نوع   )WHO( جهانی 
معرفی شــد و به موجی از عفونت های جدید 
دامن زد . »احساس خستگی زیاد«، »بدن درد 
و سر درد خفیف« و »گرفتگی صدا« از عوارض 
آن اســت؛ ولی بر خلاف بیماران گذشــته فرد 
آلوده به امُیکرون دچار گلو درد، مشکل ریوی 
منجر به ســرفه های حاد و از میان رفتن حس 
بویایی و چشایی نخواهد شد.همین دلیل باعث 
شــده تا بار دیگر جامعه جهانی رزم جامه ای 
برای مقابله با این عامل بیماری بپوشــد و خیز 
خــود را برای کنترل رفــت و آمدها و مرزها، 
 افزایــش محدودیت های اجتماعی و توســعه

 واکسیناسیون بردارد.
مشاور پزشــکی دولت آفریقای جنوبی اعلام 
کرد که امُیکرون سلامت کودکان زیر ۵ سال را 
نشانه گرفته است. امُیکرون کووید-۱۹ به طور 
نامتناسبی بر کودکان زیر ۵سال تاثیر می گذارد 
و کارشناســان این تصور را که آخرین ســویه 

»خفیف« اســت را بی معنا می دانند. میزان بروز 
بیمــاری در افراد زیر ۵ســال در حال حاضر 
دومین میزان بالا و بعد از افراد بالای ۶۰ ســال 
قرار گرفته اســت. روندی که اکنون شاهد آن 
هستیم متفاوت با گذشته و افزایش ویژه پذیرش 
در بیمارســتان در کودکان زیر ۵سال است. به 
امُیکرون  نظر می رسد نوع جدید کروناویروس 
بســیار ســریعتر از گونه های قبلی ویروس در 
سراسر کشور پخش می شود و افزایش پذیرش 
بیمارســتان، بیشــتر در میان کودکان خردسال 

مشاهده شده است.
تمام دنیا به اتفاق به این نتیجه رسیده اند که تنها 
راهکار موثر مقابله با این ویروس واکسیناسیون 
است پس نباید در این خصوص تردیدی داشت. 
کرونا در نوع شدید خود کشنده است اما عمدتا 
با واکسیناســیون و درمان به موقع،  در صورت 
عدم برخی مشــکلات در بدن کشنده نخواهد 
بود. با توجه بــه اینکه این بیماری در آفریقای 
جنوبی شیوع یافته، گفته شده اومیکرون بیشتر 
در کودکان و اشخاصی که واکسن دریافت نکرده 
اند دیده شده است. اما تزریق واکسن کرونا نباید 
عامل ساده انگاری شــود و همه باید از عادی 
انگاری به شــدت پرهیز کنیم، تزریق واکســن 
همراه با رعایت دقیق پروتکل های بهداشــتی، 
بــه خوبی در برابــر ویروس کرونــا از جمله 
»اومیکــرون« محافظت می کند. مردم همچنان 
باید از ماســک استفاده کنند و با رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی، از تجمعــات و دورهمی ها 

پرهیز کنند.

امیکرون بسیار مسری تر اما خفیف تر از دلتا
یادداشت

 بیتا هوشنگی/ دریا
bitahushangi@gmail.com

با شــروع سال ۱۴۰۰ و افزایش قیمت ها در تمام اقلام، 
افزایش نرخ کرایه تاکسی هم خود ماجرایی جدا دارد . 
ضعف سازمان تاکســیرانی بندرعباس در امر نظارت بر 
رانندگان تاکســی سبب افزایش بی ضابطه و خودسرانه 
نرخ کرایه های درون شهری شده است لذا با وجود اینکه 
افزایش نرخ کرایه تاکسی مشخص شده است اما شاهد 
دریافت نرخی بیشــتر از مبلغ اعلامی، از سوی برخی 

رانندگان هستیم .
درســت اســت که افزایش قیمت بنزین، لوازم یدکی و 
قطعات خودرو و... از جمله فاکتورهایی هســتند که هر 
ساله در اکثر استان ها و شهرهای کشور سبب افزایش نرخ 
کرایه تاکسی های درون و برون شهری می شود. همچنین 

تعیین نرخ مناســب کرایه های تاکسی منطبق برواقعیت 
های جامعه از مهمترین عواملی است که مسئولان امور 
حمل و نقل شــهری باید با دقت و ظرافت کافی به این 
مساله ورود کنند چرا که افزایش نامعقول و عدم نظارت  
بر میزان رضایت یا نارضایتی مسافران و رانندگان تاثیر 
می گذارد. عــلاوه بر اینها همه ما می دانیم که رانندگان 
تاکسی با طلوع خورشــید به امید کسب روزی حلال، 
خانه خود را ترک می کنند و چشــم امیدشان به دستان 
مسافران است که با کرایه هایی که از آن ها دریافت کرده 
اند و شــب هنگام  با دستان پر به آغوش خانواده های 
خود بــاز گردند.به همین دلیل افزایش نرخ کرایه ها در 
شرایط تحریم و تورم موجود در کشور یکی از خواسته 
های بیشمار رانندگانی است که باید قطعات خودرو را به 
۲الی ۳برابر قیمت های چندماه پیش خریداری نمایند. با 
تمام اینها در حالی  که در اواخر ســال ۹۹ آخرین نرخ 

گذاری کرایه های درون شهری تاکسی های بندرعباس 
انجام شــده بود اما برخی از رانندگان تاکســی  به بهانه 
نبودن پول خُرد، خودسرانه بیش از کرایه مصوب شده از 
مسافران دریافت می کنند متاسفانه سازمان مدیریت حمل 
و نقل بار و مسافرشهرداری هیجگونه نظارتی بر افزایش 
قیمت ها ندارد. بر روی تمام تابلوهای نرخ کرایه تاکسی 
و نرخنامه ها  میزان قیمت مبدأ و مقصد مسافران مشخص 
شده است.اما برخی رانندگان بی توجه به نرخنامه بیشتر 
از نــرخ مصوب را از مســافران دریافت می کنند و در 
صورت اعتراض حق به جانب می گویند نرخ کرایه همین 
است. شاید این موضوع برای شخصی که ماهی یک بار 
از تاکسی برای رفت و آمد خود استفاده می کند مسئله 
ی مهمی به نظر نرســد شاید حتی باقی پول خود را هم 
به راننده ببخشند اما کســانی که مجبورند برای رفت و 
آمد به محل کار و خانه هر روز از تاکســی استفاده کنند 

و هر بار کرایه بیشتر بپردازند با یک حساب سرانگشتی 
می توان حساب کرد که  در ماه چقدر کرایه اضافه تر از 
نرخ مصوب باید پرداخت کنند. کافیست ۲ راننده تاکسی 
هزار تومان بیشتر از نرخ مصوب از مسافران کرایه بگیرند 
چندی نمی گذرد که باقی رانندگان نیز به پیروی از آنها 
نرخ کرایه خود را افزایش می دهند.آیا رانندگان تاکسی 
تعیین کننده نرخ کرایه ها هستند؟؟ آیا نباید نظارتی در 
این موضوع صورت گیرد؟ در این شرایط گرانی و تورم 
و افزایش سرسام آور قیمت در تمامی اقلام که به مردم 

فشار آورده و معیشت مردم را تحت تاثیر قرار داده است 
کرایه های تاکسی به باری مضاعف بر روی این فشار ها 

تبدیل شده است .
از آنجایی که رانندگان تاکسی  اجازه افزایش خودسرانه 
کرایه و دریافت آن را از شــهروندان ندارند و باید تابع 
قانون باشــند هرگونه دریافت کرایه اضافه از ســوی 
رانندگان تخلف محسوب می شود به همین دلیل می طلبد 
سازمان تاکسیرانی سریعتر به این مساله ورود پیدا کرده و 

از پیشروی تخلفات جلوگیری نمایند.

تعیین کرایه تاکسی بر عهده  شورای شهر است یا راننده ؟

افزایش نرخ کرایه تاکسی در سایه عدم نظارت

یادداشت

کرونــا و همه محدودیت هایی که خلــق کرد ضربات 
ســنگینی بر فرآیند آموزش و یادگیــری وارد آورد و 
تعداد زیــادی از دانش آموزان را گرفتار افت تحصیلی 
کرد. همه گیری ویروس کرونا درکشور که از اسفندماه 
سال ۹۸شروع شد، سبب تعطیلی کلاس های حضوری 
و رونق یافتن آموزش مجازی و کمرنگ شدن ارتباطات 
انسانی میان دانش آموزان و معلمان شد. شیوع ویروس 
کرونا، تغییر و تحــول را بر همه حوزه ها و عرصه های 
زندگی اجتماعی تحمیل کــرد و آموزش و پرورش را 
به سوی آموزش های مجازی سوق داد. شیوع ویروس 
کرونا معادلات و نظــم موجود در تعلیم و تربیت را به 
هم زد به گونه ای کــه دیگر معلم و دانش آموز محور 
اصلی تعلیم و تربیت نیســت و مدرسه از مکان اصلی 
و مبدا آموزش خارج شــده است که این موضوع مهم 
سبب دغدغه اصلی والدین  شــده زیرا فرزندانشان به 
یکباره وارد دنیای آموزش از راه دور و فضای مجازی و 

گرداب شبکه های آسیب زای اجتماعی شدند. 
کرونــا زنــگ ورود زود هنــگام دانش آمــوزان در 
فضای مجازی را به صــدا درآورد در حالی که نه تنها 
دانش آمــوزان بلکه اولیای آنان و بســیاری از فعالان 
عرصه تعلیم و تربیت نیز با ســواد رســانه ای آشنایی 
لازم را نداشــتند.حال تازه ترین آمار وزارت آموزش 
و پــرورش از افت ۷۰درصدی یادگیری دانش  آموزان 
حکایت می کند. درست اســت که یونسکو این اواخر 
براســاس جدیدترین مطالعه منطقه ای خود اعلام کرده 
که کشورهای آمریکای  لاتین و حوزه دریای  کارائیب 
با بحران آموزشی دســت  و پنجه نرم می کنند و بخش 

قابل  توجهی از دانش آموزان کشورهای آرژانتین، برزیل، 
کلمبیا، کوبا، کاستاریکا، اکوادور، السالوادور، گواتمالا، 
هندوراس، مکزیک، نیکاراگوئه، پاناما، پاراگوئه، پرو، 
دومینیکن و اروگوئه به حداقل مهارت  های پایه ای در 
خواندن و ریاضیات دســت نمی یابند و حتی با این که 
یونسکو اعلام  کرد کشورهای آسیای  مرکزی و جنوبی 
بیشترین افت تحصیلی را دارند، هیچ کدام از اینها به این 
معنی نیست که دانش  آموزان کشور ما از افت تحصیلی 

مصون هستند. 
روانشناسان و مشاوران تحصیلی مدارس معتقدند که افت 
تحصیلی زمانی اتفاق می افتد که فاصله بین استعدادهای 
بالقوه و بالفعل فرد زیاد شود که این موضوع مهم یکی 
از نتایج منفی شیوع ویروس کرونا و آموزش به سبک 
فضای مجازی است. نبود ارتباط چهره به چهره معلم و 
دانش آموزن، بیسوادی برخی والدین و ناتوانی آنها در 
هدایت تحصیلی فرزندان و رفع اشکالات درسی آنها، 
مشغله فراوان برخی والدین در پی خسارات اقتصادی و 
معیشتی ناشی از شیوع ویروس کرونا، بی توجهی دانش 
آموزان به آموزشها، سرگرم شدن دانش آموزان در دنیای 
مجازی و کاهش ساعات درسی در بستر فضای مجازی، 
فراقت طولانی آنــان در خانه و انجام ندادن تکالیف و 
عدم تلاش برای رفع اشــکالات درسی را می توان از 
جمله دلایل اصلی افت تحصیلی دانش آموزان در دوران 
کرونا نام برد. طبق آمارها در دو ســال گذشــته میزان 
یادگیری بسیاری از دانش آموزان در همه دروس، به ویژه 
دروس علوم پایه ۵۰تا۷۰درصد افت کرده که با توجه به 
تاثیر جدی ای که این دسته از دروس در یادگیری  دانش  
آموزان در پایه های بالاتر دارد چشــم انداز خوشایندی 
ارائه نمی دهد. همــه ی اینها وضعیت بغرنج آموزش و 
کوله بار تهی دانش آموزان کشــورمان را نشان می دهد؛ 

وضعیتی که عقب ماندگــی عمیقی را بازتاب می دهد و 
نیازمند اقداماتی فراتر از بازگشــایی های نصفه ونیمه 
مدارس و برگزاری حداقلی کلاس های درس اســت.

باید با ســاماندهی اوضاع  فصــل جدید تحصیل در 
دوران پساکرونا یعنی بهره گیری از فناوری های جدید 
در آموزش به شیوه ای درست و آنطور که متولیان امر 
به آن اذعان دارند، به کار گرفته شــود که برخی از این 
عوامل مربوط به ساز و کار های مدیریتی، برخی مربوط 

به موضوع آموزش و برخی مربوط به خانواده هاست.
 آموزش و پرورش تولید کننده نیروی کار متخصص برای 
همه نهاد های کشور است، بنابراین هر میزان افت کیفیت 
در نظام آموزشی که در روند تحصیلی دانش آموز خود را 
نشان دهد، باعث تحت تاثیر قرار گرفتن ابعاد همه نهاد ها 
در کشور می شــود. پس برای پیشگیری از آسیب های 
آموزش مجازی باید ارتباط معلمان و والدین تنگاتنگ 
باشد و با فراهم کردن بستر مناسب برای حضور دانش 
آموزان در مدارس به دلیل اینکه زمان پایان یافتن شیوع 
ویروس کرونا با پیدا شدن سویه امیکرون مشخص نیست 

از افت تحصیلی دانش آموزان نیز جلوگیری کرد.

2 سال کرونایی و افت شدید تحصیلی دانش آموزان
یادداشت

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

 الناز مطهری نژاد
yahoo.com Motaharinezhad1390 @

Amirzadeh.h@gmail.com

 حمیرا امیرزاده
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قلعه قشم، یادگار ۴۰۰ساله از اشغال یک ساله 

پرتغالی ها
 سرویس گردشگری // ویرانه های دژی در بخش شمال شرقی 
شهرستان قشــم وجود دارد که یکپارچه از سنگ و ساروج که در 
سال های آغازین سده شانزدهم میلادی توسط دریاسالاران پرتغالی 
ساخته شده است. در دست اندازی پرتغالی ها به دهانه خلیج فارس 
و جزایر آن، جزیره قشم به سبب نزدیکی اش به هرمز و ارزش های 
نظامی در درجه دوم اهمیت قرار داشــت.قلعه تاریخی قشم تقریباً 
در منتهی الیه شــمال شرقی جزیره واقع است. از آثار باقی مانده آن 
می توان به آب انبار مرکز قلعه، قسمت ورودی و برخی دیواره ها و 
برجهی آن اشــاره کرد. مصالح به کار رفته در قلعه عموماً سنگ و 
چوب و ملاط ساروج و گچ مقاوم )نیم پخت( است که سنگ های 
به کار رفته از کوه های محلی جزیره و سنگ های اسفنجی دریایی 
استخراج شده است.از ظاهر قلعه می توان برداشت کرد که این قلعه 
یک بار در زمان های بســیار دور و یک بار نیز تقریباً چندین سال 
پیش تعمیر و مرمت شده و به این استناد می توان دو دوره معماری 
برای آن در نظر گرفت. دورتادور قلعه یک خندق وجود داشــته 
است که به گفته اهالی، دارای عرض ۱۲ متر بوده که در هنگام مد 
دریا، خندق پر از آب می شــده و باعث جداسازی محوطه قلعه و 
خود قلعه از اطراف آن می شــده است و نفوذ به قلعه را با مشکل 
همراه می کرده است. این خندق امروزه وجود ندارد.در مورد تاریخ 
ساخت یا بازسازی قلعه به وسیله پرتغالی ها می توان اشاره کرد که 
در بهار۱۵۸۰ جواهرســاز ونیزی به نام گاسپارو بالبی، از راه دریا 
از بصره به هرمز ســفر کرد. تنها چنــد روز پیش از ورود به هرمز 
در پنجم می ۱۵۸۰، بالبی به باســعیدو )باسیدو( رسید. نویسندگان 
قرن نوزدهم ازجمله کارکنــان کمپانی هند، مثل کمپتورن، هورس 
بورگ و وایت لوک به ویرانه های یک قلعه و شــهرک پرتغالی در 
باســادوره یا موقعیت باسعیدو اشاره می کنند.اگرچه پرتغالی ها در 
زمان بازدید بالبی از هرمز به خوبی در آنجا مســتقر شــده بودند، 
اما هیچ منبع مکتوبی در دســت نداریم که گواه بر فعالیتشــان در 
قشم باشد، بااین حال چند ســال قبل در طی لایروبی و گسترش 
بندر قشم، گورستان دست نخورده پرتغالی ها، درست نزدیک خط 
ساحلی فعلی کشف شد. تعداد دقیق گورهای ازبین رفته نامشخص 
اســت و تنها یک سنگ قبر ســالم مانده بود. بنا برنوشته ها چنین 
تعبیر می شــود: قبر متعلق به آنتونیو کوریا و فرزندانش، درگذشته 
در ۱۷ ژانویه ۱۵۹۱ میلادی.در ســال ۱۶۱۸ رویفرییرد آندراده، 
طبق دستوری مبنی بر شناســایی و نابودی هر یک از کشتی های 
بیگانه اروپایی و برقراری ارتباطات بازرگانی با پارس، از لیسبون 
عازم هرمز شد. گشــت زنی در تنگه هرمز و دهانه دریای سرخ، 
به منظور مصادره کشتی ها و لنج هایی بود که حامل کالاهای ممنوعه 
بوده و کشتی هایی که مجوز تجارت دریایی و رمز عبور صادره از 
ســوی پرتغالی ها را نداشتند و به عنوان یک راهکار ثانوی در این 
خصوص، در تاریخ۱۵ ژانویــه ۱۶۱۹ میلادی پرتغالی ها به فکر 
استقرار قلعه ای در قشــم افتادند که ایرانیان ساخت آن را مربوط 
به ســال۱۶۱۴ میلادی می دانند.رویفرییــر در ۱۶۲۱ میلادی در 
قالب یک ناوگان با ۳۳ فروند کشتی به سمت قشم رفت و پس از 
درگیری با پارســی ها و غلبه به آن ها، شروع به ساخت قلعه کرد.

در ۱۶۲۲ میلادی ناوگان انگلیسی و سربازان ایرانی ضربه سختی 
به پرتغالی ها در خلیج فارس وارد کردند و قلعه آن ها در قشــم را 
به تصرف خود درآوردند.با این اوصاف پرتغالی ها بیشــتر از یک 
ســال در قلعه قشم حضور نداشتند. به نظر می رسد شالوده این دژ 
به دست پرتغالی ها و با به کار گرفتن کارگران ایرانی برپاشده است. 
اینکه آیا پیش از قلعه ای که امروزه در معرض دید ما قرار دارد، پی 
یا بنیاد دژ دیگری )شاید ساسانیان( در اینجا بوده است، به درستی 
روشن نیســت و تنها کاوش های باستان شناختی پیگیر می تواند به 
آن پاسخ دهد. اگرچه این احتمال )مثل قلعه هرمز( به نظر پررنگ 
می رسد.قلعه قشم، کاربردی چون یک انبار بزرگ یا جای نگهداری 
مهمات و سلاح داشته که در مواقع اضطراری به دیگر دژها کمک 
می رسانده اســت. قلعه پرتغالی ها یک قلعه تدارکاتی بود که برای 
ارتباط با قلعه هرمز و رســاندن تــدارکات و خدمات به این قلعه 
مرکزی در قشم ساخته شــده بود. آنچه امروزه قابل مشاهده است، 
دژی است راست گوشه ناقص )نزدیک به ذوزنقه( که از سنگ های 
دریایی و ساروج ساخته شده است. مهم ترین کاربردهای این قلعه 
اســتفاده از آن به عنوان انبار مهمات جنگی و نیز منبع ذخیره آب 
شــیرین برای سربازان و کشــتی های پرتغالی بوده است.این قلعه 
دارای دو حصار اســت . در ضلع جنوب شرقی آن یک زیرزمین 
قابل مشــاهده است. در چهارگوشه آن چهار برج استوانه ای ویران 
دیده می شــود. دیوارهای بیرونی و اتاق ها و انبارهای درونی نیز، 
ویران و از خاک و سنگ و آوار پرشده اند. در زمان آبادانی از میان 
چهار برج، دوتای آن ها کاملًا و برج سوم با زاویه ای، روبه دریا بوده 
اســت. برج چهارم رو به جزیره و شهر قشم بوده و تنها راه بیرون 
رفت از قلعه به شــمار می آمده است؛ چراکه سه باروی دیگر کور 
بوده اند و راهی به بیرون نداشــته اند. نمای بیرونی و درونی برج ها 
و باروها از ســنگ های کم وبیش یک اندازه مستطیل شکل آهکی 
است، اما درون باروها از سنگ لاشه آهکی – نمکی پرشده است. 
ملاط بین سنگ ها، ساروجی سخت شبیه ساروج بناهای ساسانی 
است. در برج ها مثل برج شمالی، برج شرقی و جنوبی و همچنین 
باروهای بین آن ها، نشــانه های تخریب و بازســازی، گسترش یا 
تغییر با استحکام بخشی بیشتر به چشم می آید.شکسته سفالینه های 
به دست آمده از کاوش نیز خود گواهی بر این تضمین ها، تصرف ها 
و دوباره ســازی ها است. تنها ورودی دژ در زیر برج جنوبی است 
و بیشترین بازمانده های ساختمانی نیز بر فراز همین برج است. در 
کنار در ورودی، در درون دژ اتاقکی است به گونه اتاق نگهبانی یا 
بازرسی، با دیوارها و سقفی گهواره ای، یکپارچه از سنگ های آهکی 
که هرگونه رفت وآمد را زیر نظر داشته است. بر فراز اتاق، سوراخ 
گرد و بزرگی است که به احتمال بسیار زیاد یک راه ایذایی بوده است 
و از درون اتاق بالای برج بر سر مهاجمان، گلوله های سنگ یا قیر 
مذاب یا آب جوش می ریخته اند؛ چراکه جای مدافعان بر طاقچه ای 
مشرف به این سوراخ در کاوش به دست آمده است. چسبیده به دیوار 
شمال شرقی درون برج، بازمانده یک شیب )رامپ( بر جای است 
که بخش هایی از آن در کاوش به دســت آمد. این شیب برای بالا 
بردن توپ های سنگین بر فراز برج و باروها و رفت وآمد سربازان 
بوده است.طول باروهای چهارسوی برج، نزدیک دو متر است که 
در بام دیوارها به شکل راهرو ساخته شده و در هرچند گام، جای 
تیرکش ها، برای سربازان ایستاده، سربازان به زانو نشسته، توپچی ها 
و خادمان به چشــم می خورد. دورتادور دژ خندقی بوده است که 
امروز پرشده و نشانی از آن بر جای نیست. تقریباً در میانه حیاط 
دژ، گود دست ساخته ای است که انبار آب شیرین باران بوده است. 
حیاط قلعه از چهارسو شیب ملایمی به طرف استخر داشته به گونه ای 
که آب باران در این انبار جمع می شده است. انبار، سقفی گهواره ای 
و خمیده داشــته که امروز تمامی ســقف آن فروافتاده است و تنها 
جــای این آبگیر به درازای ۱۳، پهنای ۴ و عمق ۲/۵ متر بر جای 
است. در آبان ۱۳۷۸ نیز در پی حفاری های شرکت برق در محدوده 
۵۰۰ متری قلعه پرتغالی ها، تونل قدیمی متصل به این قلعه، کشف 
شد. این تونل که به قلعه پرتغالی ها متصل است، راه فرار فرماندهان 
و نیروهای نظامی پرتغالی و همچنین مکان نگهداری مهمات نظامی 
آنان بود. این تونل تا محدوده میدان سعدی شهر قشم به طول حدود 

سه کیلومتر، ادامه دارد./همشهری آنلاین

سرویس گردشــگری // ایران وارد مرحله دیگری 
شده و با آغاز روند پذیرش گردشگران خارجی در 
از مسافرانی است  میزبانی  برای  آماده سازی  حال 
که دو سال پشت مرزهای ایران نشسته اند. اما این 

آمادگی چه میزان است؟
جهان جدید دوســاله می شود. دو ســال استثنایی که 
از شــیوع ویروس کرونا می گذرد. ویروسی که مرزها 
را بست و اجازه سفر به کســی نداد. حتی اوایل، سفر 
درون شهری نیز برای شــهروندان هر کشوری ممنوع 
بود و همگی در قرنطینه خانگی به سر می بردند، آینده 
نامعلومی از برگشــت به شرایط عادی وجود داشت تا 
اینکه با آغاز واکسیناســیون سراسری و تزریق دز دوم 

واکسن های تولیدی اوضاع بهتر شد.
در ایران نیز تا روز ۱۹ آذر ۱۴۰۰ آمار افراد واکســینه 
شده علیه بیماری کووید ۱۹، به ۴۹ میلیون نفر رسید. در 
حال حاضر هیچ شهری در ایران وضعیت قرمز ندارد و 

به جز هشــت شهرستان که در وضعیت نارنجی هستند 
همه شهرها یا آبی یا زرد شدند بنابراین شرایط در کشور 
به نحوی است که بتوان میزبان سفرهای داخلی و حتی 
خارجی شــد. اما برای اطلاع رســانی از این وضعیت 
به کشــورهای دیگر و مســافرانی که دو سال از رزرو 
سفرشان به ایران گذشته و نتوانسته اند به ایران سفر کنند 

چه کاری انجام شد؟ تقریباً هیچ!
برای انتقال وضعیــت رو به بهبود ایران به مســافران 
خارجی چه کاری انجام شد آیا تبلیغی صورت گرفت؟

ابراهیــم پورفرج رئیس جامعه تور گردانــان ایران از 
شرایط تبلیغ فعلی ایران در سطح جهانی ناراضی است 
و در همایش ها و برنامه ها و مصاحبه هایش بارها تکرار 
کرده که چرا متولیان گردشگری در سطوح بین المللی 
درباره اینکه نصف جمعیت ایران واکسن زده اند، عوامل 
گردشــگری در مراکز اقامتی واکسینه هستند و شرایط 

پایدارتری را نسبت به گذشته داریم تبلیغ نمی کنند.

اگر تا کنون پروژه ایران هراسی توسط دشمنان ایران اجرا 
می شد، حالا به آن کرونا نیز افزوده شده و اجازه می دهد 
ایران را جزو ده کشــوری معرفی کنند که بیشترین آمار 
مرگ و میر ناشی از ویروس را دارد. این موضوع قطعاً 
انگیزه گردشــگران خارجی را به سفر در ایران کاهش 
می دهد. در این باره، مســلم شــجاعی دستیار ستادی 
معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی گفته است: 
آمار واکسیناسیون عمومی کشــور موردنظر، وضعیت 
بهداشت در مراکز خدماتی و واکسینه شدن کارکنان در 
مراکز اقامتی و ســایر بخشهای خدماتی گردشگری از 
مواردی اســت که بستر را برای ورود گردشگر و اقناع 

وی برای انجام سفر به کشور مورد نظر ایجاد می کند.
 وی ادامه داد: تا زمانی که ایران جز کشورهایی باشد که 
بیشترین میزان آمار کرونا را دارد، تبلیغات و بازاریابی 
در سطح فرامنطقه ای و بین الملل با هدف جذب گردشگر 
خارجی اثر بخشــی پایینی دارد؛ چرا که گردشــگر 

احساس خطر می کند.
با این حال بازخوردی از چنین صحبت هایی در اخبار 
مربوط بازدید معاونت گردشــگری با رئیس سازمان 
جهانی گردشگری مشاهده نشد. در واقع در حال حاضر 
ایران زمینه ای فراهم نکرده تا بتواند تبلیغات خود را در 
زمینه »ایران امن«از لحاظ شــیوع ویروس به دنیا آغاز 
کند، این درحالی است که کشورهای دیگر در حال پیشی 
گرفتن از یکدیگر هستند و حتی اگر خیلی هم شرایط 
مناسبی نداشته باشند چنان آن را تبلیغ می کنند که دل هر 

مسافری را برای دیدن کشورشان بی طاقت کنند.
 ایده کشورهای دیگر برای جذب گردشگر

در حال حاضر برخی از کشــورها اقدام به روش های 
خلاقانه ای کرده اند تا بتوانند میزبان گردشگران خارجی 
باشــند و در عین حال مردم کشورشــان را از شیوع 
ویروس در امان نگه دارند، به عنوان مثال ترکیه، استانبول 
کارت را طراحی کرده است. ترکیه طبق بخشنامه هایی که 
به دفاتر مسافرتی و آژانس های هواپیمایی اعلام کرده، 
از شرایط سفر به این کشور خبر داده است. در بخشنامه 
ورود گردشگر به ترکیه آمده که هر مسافر با دریافت کد 
سلامت، تمامی اعمال و رفت وآمدهایش در شهر تحت 
کنترل قرار می گیرد. این کارت جدا از کارت واکســنی 

است که باید هر گردشگر به همراه داشته باشد.
مالدیو نیز که زودتر از خیلی کشورها توانست مرزهایش 
را به روی گردشگری باز کند، توانسته تنها گردشگرانی 
را بپذیرد که با آژانس های مســافرتی به این کشــور 
می روند و چون جمعیت کمی دارد زودتر توانست فعالان 
گردشگری خود را واکسینه کند. بنابراین به عنوان کشور 
امن در جهان شناخته شد و پس از مدتها دوباره توانست 

صنعت گردشگری اش را فعال کند.
 قطر نیز در نظر دارد تا شــهروندان و کسانی که کارت 
اقامت قطر را دارندرا پس ورود به کشــورش، مشمول 
قوانین قرنطینــه خانگی کند. البته این شــرایط برای 
مسافران این کشور نیست و مسافران قطر همان شرایط 
کشورهای دیگر را از جمله داشتن کارت واکسن یا تست 
منفی کرونا باید داشــته باشند. هر چند ممکن است در 
زمان برگزاری مسابقات جهانی ۲۰۲۲ این شرایط تغییر 
کند اما در حال حاضر آنچه می تواند مسافران را به این 

کشور برساند همین دو شرط است.
 یک نقص در صدور روادید گردشگری

ایــران نیز در حال حاضر ویزای گردشــگری را برای 
مسافرانی که طبق برنامه ریزی و از طریق آژانس های 

مسافرتی به ایران می آیند آزاد کرده است و گردشگران 
می توانند با داشتن شرایط سفر به ایران، برگه واچر هتل 
ارائه کرده و با داشتن کارت واکسن به ایران بیایند. اتفاقی 
که در ۲۰ ماه نیفتاد و همچنان تعدادی از گردشــگران 
منتظر بودند بدانند ایران چه زمانی سفر کنسل شده آنها 
را جبران می کند. هر چند هنوز برای ورود گردشگران 
انفرادی در کشور نواقصی موجود است که رفع آن نیاز 
به هماهنگی های بیشــتری دارد به عنوان مثال اگرچه 
گفته شده که هر گردشگری برای دریافت ویزا باید دو 
دز واکســن خود را زده باشد و رزرو مرکز اقامتی اش 
در ایران مشخص باشــد اما هنوز گردشگران خارجی 
نمی توانند به همه هتل ها و مراکز اقامتی ایران از طریق 
اینترنت دسترسی داشته باشند چون خیلی از این مراکز 
یا سایت اینترنتی ندارند یا امکان رزرو و خرید آنلاین 

برای آنها فراهم نیست.
 مشکلی برای شناسایی کارت واکسن ایرانی ها

ولی حالا که این شرط برای ورود مسافران خارجی به 
ایران فراهم شده، از آن طرف مسافران ایرانی در خارج 
از کشور به مشکل برخورد کرده اند. به تازگی گردشگران 
ایرانی که به کشــورهای خارجی ســفر کرده اند با یک 
مشــکل مواجه شــده اند همه جا کارت واکسن آنها را 
نمی پذیرند هر چند که از قبل بررسی کرده اند کدام واکسن 
مورد پذیرش کشور مقصد است و برای این منظور کارت 
واکســن را به همراه داشته اند اما خللی در تأیید جهانی 
کارت های واکسن آنها به زبان انگلیسی وجود داشته که 
آنها را مجبور به گرفتن تست PCR دوباره کرده است. 
درحالیکه طبق شرایط کشــور مقصد اگر کسی کارت 
واکسن داشته باشد دیگر نیازی به پرداخت هزینه تست 
ندارد. این مشکل در برخی از سفرها و برخی مسافران 

پیش آمده است و نیاز به بررسی دوباره دارد.
 میزبانی ایرانی

باید بررســی کرد که ایــران چقدر بــرای میزبانی از 
گردشــگران خارجی آماده است؟ برخی از کارشناسان 
گردشگری باز شدن مرزها را آغاز سونامی گردشگری 
می دانند و می گویند اگر گردشــگران خارجی به ایران 
بیایند ما شاهد سونامی خواهیم بود یعنی مراکز اقامتی 
و تأسیسات گردشگری ایران توان پاسخگویی به آنها را 
ندارند، در مقابل افرادی مانند ایرج مهدوی از کارشناسان 
و فعالان تورهای ورودی اعلام می کند این طور نیست، 
تقاضا برای سفر به ایران در حدی نیست که بتوان آن را 

سونامی نامید./ مهر 

ایران جدید در انتظار گردشگران خارجی 

تجدید مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی دو مرحله ای
فراخوان عملیات تکمیلی پایگاه انتقال خون بندرعباس

پیرو تجدید فراخوان عملیات تکمیلی پایگاه انتقال خون بندرعباس به شماره2000003612000001اداره کل 
انتقال خون استان هرمزگان در نظر دارد فراخوان عملیات تکمیلی مذکور به  شماره 2000003612000004را از 

طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ســامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان: 1400/09/18 ساعت 10:00
- مهلت دریافت اسناد فراخوان:1400/09/28 ساعت 19:00

- مهلت ارسال پیشنهادات:1400/10/09 ساعت 18:00
- زمان بازگشایی پاکت ها: 1400/10/11 ساعت 10:00

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار:تضمین معادل مبلغ 5/8۷0/000/000 ریال )پنج میلیارد و هشتصد 
و هفتاد میلیون ریال( اســت بصورت نقدي به شماره حساب تمرکزی سپرده 406203420۷685039 و شناسه 
واریز 9141295621129562921۷3425401003 به نام سپرده اداره کل انتقال خون استان هرمزگان یا معادل 

همین مبلغ،ضمانتنامه بانکي که توسط یکي از بانکهاي معتبر
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : بندرعباس - خیابان شهید بهشتی - برق سابق - روبروی آموزش و پرورش 

شناسه آگهی :1239030ناحیه 2 - تلفن : 0۷632228032

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی   آگهی ماده 3 قانون تعیین ت
نظر به اینکه هیات قانون تعیین تکلیف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس 
به شرح رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۳۰۵۴۰۰۰۴۶۴ تصرفات مالکانه آقای محسن مظفری 
فرزند عبدالرحمن در شش دانگ یک قطعه زمین محصور مشتمل بر سه باب ساختمان 
به مســاحت۳۳۲۸/۱۴ متر مربع دارای پلاک ۱۱۳ فرعی از ۶ اصلی قسمتی از پلاک 
باقیمانده ۶ اصلی واقع در روستای باغو قطعه ۱ بخش ۲ بندرعباس به استناد بند الف 
و ب ماده ۱ و ماده ۳ قانون مذکور و کد ۹۷۷ مجموعه بخشنامه ثبتی و ماده ۱۳ آیین 

نامه رای به انتشار آگهی های ماده ۳ صادر گردیده است را تایید نموده است و به جهت فوت و عدم دسترسی به 
مالکین اولیه وراث آقای محمد حسن زمانی مقرر گردید پس از انتشار آگهی مذکورو سپری شدن مهلت واخواهی 
سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و لذا به همین جهت در اجرای ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان 
حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت 
اسناد و املاک بندر عباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات 
صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف 
مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و 
عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندر عباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ۱۴۰۰/۴۳۴ م الف                
  تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۰۶     تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۹/۲۲

اسمعیل ربیعی نژاد - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

فوت فرضی)نوبت دوم(
به حکایت محتویات پرونــده ۱۴۰۰۴۰۹۲۰۰۰۰۸۶۲۹۶۱ که در این شــعبه دادگاه تحت 
رسیدگی می باشد اعلام گردیده متوفی فوت فرضی آقای محمد محمودی کووئی فرزند 
دوســتعلی به شماره شناسنامه ۳۳ از تاریخ ۱۳۶۴/۰۹/۲۹ به قصد عیادت از خانواده اش به 
شهرستان میناب عزیمت نموده و تاکنون هیچ خبری در خصوص حیات یا فوت او بدست 

نیامده اســت لذا بدین وسیله ضمن اعلام مراتب از کلیه کسانی که خبری از غایب یاد شده 
دارند دعوت می شود اطلاعات خود را به نحو مقتضی در اختیار این دادگاه قرار دهند تا حقی 

از کســی تضییع نگردد. این آگهی سه نوبت متوالی هر یک به فاصله یک ماه در اجرای ماده ۱۰۲۳ قانون مدنی در امور 
مدنی منتشر می گردد بدیهی است چنانچه یک سال از تاریخ اولین اعلان)نشر آگهی( حیات غایب ثابت نشود حکم موت 

فرضی او صادر خواهد شد.
فرزانه حیدری سراحی

 مدیر دفتر شعبه 4 دادگاه خانواده شهرستان بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای مهدی رســتمی ســیاهوئی به استناد استشهادیه محلی بوارده شماره 
۲/۳۵۳۸ مــورخ ۱۴۰۰/۰۹/۱۷ در خصوص پــلاک ۱۹۸۹۵ فرعی از ۳ اصلی واقع در 
بخش دو بندرعباس مدعی شده است که سند مالکیت ششدانگ یک دستگاه آپارتمان 
به نام مهدی رستمی سیاهوئی در دفتر ۴۱۶ صفحه ۲۸۶ ذیل ثبت ۷۲۲۳۴ ثبت و سند 
مالکیت به شماره چاپی ۸۵۶۸۵۳ الف ۹۳ به نامش صادر گردیده است و برابر سند رهنی 
۱۵۱۰۶۴ مورخ ۱۳۹۳/۰۸/۲۹ دفترخانه ۸ بندرعباس در رهن بانک مسکن قرار دارد که 

سند مالکیت به علت جابجایی مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا باستناد 
ماده ۱۲۰ آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسب به پلاک 
مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود ضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ نماید بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و 
عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام 

خواهد شد.۱۴۰۰/۴۸۲ م الف            تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۹/۲۲
اسمعیل ربیع نژاد 
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قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس گردشگری / /رئیس سازمان 
حج و زیارت از آغاز ثبت نام سفر به 

سوریه تا ۱۰ روز آینده خبر داد.
علیرضا رشــیدیان در خصوص اعزام 
زائران به ســوریه گفــت: طبق توافق 
صورت گرفته با طرف ســوری سالانه 
۱۰۰ هزار نفر از مشــتاقان زیارت به 

صورت محدود به سوریه اعزام می شوند.
به گفته وی، با توجه به شــرایط کشور 
سوریه سفرها به صورت رفت و برگشت 
هوایی انجام می شود و امیدواریم در این 
ماه سفرها شروع شوند و ثبت نام ها از 

طریق دفاتر زیارتی انجام می شود.
وی افزود: ظــرف ۱۰ روز آینده ثبت 

نام ها آغاز می شود و ممکن است افراد 
به صورت انفرادی ثبت نــام کنند، اما 

اعزام ها گروهی خواهد بود.
رئیس سازمان حج تاکید کرد: پیش بینی 
ما این است اعزام ها از تهران و شهرهای 
اطراف و مبدا فرودگاه امام خمینی )ره( 

خواهد بود.

رئیس سازمان حج و زیارت خبر داد

ثبت نام سفر به سوریه تا ۱۰ روز آینده 
ایران در عمان  // سفارت  سرویس گردشگری 
اعلام کرد: سفر اتباع جمهوری اسلامی ایران به 
عمان برای مدت ۱۴ روز،  نیاز به روادید ) ویزا( 

ندارد.  
ســفارت جمهوری اســلامی ایران در عمان در 
بیانیه ای اعــلام کرد: » به اطلاع هموطنان عزیز  
می رساند ســفر اتباع جمهوری اسلامی ایران به 

عمان برای مدت ۱۴ روز،  نیاز به روادید ) ویزا 
( ندارد. نوع این روادید، توریســتی و غیرقابل 
تمدید می باشــد. هموطنان محترم باید تمهید 
بازگشت و یا خروج از عمان را قبل از ۱۴ روز، 
در نظر داشته باشند.  ضمنا  افرادی که خواهان 
حضور بیشــتر از ۱۴ روز در عمان هستند، می 
توانند در فرودگاه مســقط با پرداخت ۲۱ ریال 

عمانی، ویزای یک ماهه دریافت نمایند. این نوع 
روادید، برای یک ماه دیگر  قابل تمدید اســت.  
داشــتن گواهی تزریق دو دوز واکسن کرونا که 
 ،PCR مورد تائید عمان اســت و داشتن تست
الزامی اســت.  بنابراین هموطنان عزیز مراقب 
باشند که افراد سودجو، به بهانه ویزای ۱۴ روز 

وجهی را دریافت ننمایند.«

سفارت ایران در مسقط اعلام کرد

سفر اتباع ایران به عمان برای مدت ۱۴ روز، نیاز به ویزا ندارد

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده نوبت اول
شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم

جلســه مجمع عمومي عادي به طور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم رأس ساعت 18:00 روز 
پنج شنبه مورخ 1400/10/25 در محل اسکله بهمن اداره کل گمرک قشم طبقه دوم تشکیل میگردد.

 لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید 
و یا وکیل / نماینده خود را کتباً معرفی نمایید .

دستور جلسه:
- گزارش عملکرد هیئت مدیره و بازرس شرکت تعاونی               - انتخاب اعضاء اصلي و علي البدل بازرس / بازرسان

 - طرح و تصویب صورتهای مالی سالهای 1399، 1398             - تعیین تکلیف خودرو های مستعمل شرکت
 - تعیین پاداش و حق الجلسه هیات مدیره و بازرسان 

 - داوطلبان تصدی سمت بازرسی به موجب ماده )2( دستور العمل نحوه نظارت بر انتخابات تعاونیها موظفند حداکثر ظرف یک هفته 
از انتشار آگهي دعوت فرم داوطلبي را تکمیل و تحویل دفتر تعاونی نمایند.

هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرگ قشم

تاریخ انتشار آگهی: 1400/09/22

 ضمناً به اطلاع می رساند که اعضای متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/10/22 
در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تأیید وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت دارند. 
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حوادث

جهان

روابط عمومی 
آيا می دانید ويتامین A موجود در گوشت  ماهی و میگو موجب بينايی بيشتر می شود شیلات هرمزگان 

  
 

کاش به جای تاکید بــر تحصیل فرزندانم 
 ســاعاتی هم درس انســانیت و محبت به 
آن ها می آموختم تا امــروز این فرزندان 
 تحصیل کرده با مادرشــان چنین رفتاری 

نمی کردند و...
   زن ۴۹ساله در حالی که قطرات اشک پهنای 
صورتش را پوشــانده بود، بــا بیان این مطلب 
به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: 
 ۳۰ ســال قبل زمانی که دوره دبیرســتان را در 
رشــته ریاضی به پایان رســاندم »فــواد« به 
خواســتگاری ام آمد. من هم با میل و انتخاب 
خودم با او ازدواج کردم. او شــغل آزاد داشت و 
همه امکانات را برای رفاه من و فرزندانم فراهم 
می کرد. من هم در این سال ها پا به پای همسرم 
زحمت می کشیدم تا آن ها کمبودی را در زندگی 
احساس نکنند. ساعت های زیادی را کنار درس 
و مشق پسرانم می نشستم تا به آن ها الفبای سواد 
بیاموزم. آرزو می کردم روزی فرزندانم به درجات 
علمی بالا برســند و افراد مفیدی برای جامعه 
باشند. خلاصه برای موفقیت فرزندانم به هر کاری 
 دســت می زدم تا جایی که حتی مقابل شوهرم 
می ایستادم و با او مشاجره می کردم که اجازه ندهد 
 فرزندانم نگران شوند یا کمبودی احساس کنند. 
ســال ها پس از هم ســپری شــد تا این که به 
آرزویم رسیدم و پســر اولم هم اکنون در رشته 
 مهندســی در مقطع کارشناســی ارشد تحصیل 
می کند و پسر دیگرم نیز به تازگی وارد دانشگاه 
شده است اما از حدود پنج سال قبل همسرم، من 
و فرزندانم را رها کرد و مدام در شهرســتان ها 
کار می کند و کمتر به مشهد می آید. او می گوید 
من فقط پول به حساب شما می ریزم و کاری به 
 کارتان ندارم، با این حرف های شوهرم احساس 
 می کنم پشــت و پناهــی نــدارم و پایه های 
زندگــی ام بــه لــرزه در آمده اســت. در این 
 شرایط »کامران« پســر ۲۰ ساله ام نیز با تاکید 
 حــرف های پــدرش در خانه جنجــال به راه 
می اندازد. او می گوید پدرم در این ۳۰ ســال 

اشتباه کرده است که با تو زندگی می کند و حالا 
من و برادرم تو را از خانه بیرون می کنیم تا دیگر 
محدودیــت هایی برای ما ایجاد نکنی. به همین 
دلیــل و به بهانه این کــه در دوران کودکی او را 
تنبیه کرده ام، لیوانی را به ســمت من پرت کرد 
که پیشانی ام شکست و کبود شد. درهمین حال 
دو فرزند دیگرم به پشتیبانی از او به من توهین 
کردند. من هم اشــک ریزان با همســرم تماس 
گرفتم و ماجرا را بــرای فواد بازگو کردم اما او 
 با طرفداری از فرزندانم مدعی شد آن ها راست 
می گوینــد و تو بی خودی بــرای هر چیزی 

وسواس به خرج می دهی و...
  با این حرف ها دلم شکست و به کلانتری آمدم 
تا از پسرم شــکایت کنم اما می ترسم برای او 
پرونده سازی شود چرا که کامران دانشجوست 
 و نگرانــم ایــن موضــوع برای اســتخدام و 
آینده اش مشکل ساز شود. آن ها سرمایه زندگی 
من هستند و من برای موفقیت آن ها جوانی ام را 
فدا کرده ام تا روزی خوشبختی و سعادتشان را 
ببینم اما امروز فهمیدم کاش به جای سوادآموزی 
کمی هم درس انســانیت به آن ها می آموختم 
تا حداقل بیدارخوابی های مادرشان را فراموش 

نکنند. 
    وقتی او امــروز با مادرش این گونه برخورد 
می کند نمی دانم چگونه به مردم خدمت خواهد 
کرد و... در ادامه این ماجرا و با صدور دستوری 
از ســوی رئیس کلانتری کامــران به صورت 
تلفنی به کلانتری احضار شــد و در حالی که با 
جسارت به چشــمان مادرش خیره شده بود با 
لفظی نامناسب و با کوهی از غرور و خودخواهی 
گفت: این زن به کلانتری پناه آورده است اما من 
از او به دادگاه شــکایت کرده ام و می خواهم 
فقط او را  از زندگی خود و پدرم حذف کنم و... 
شایان ذکر است با این جملات جوان ۲۰ ساله، 
این پرونده در دایره مددکاری اجتماعی و توسط 
مشــاوران زبده کلانتری مورد بررسی و تحقیق 

قرار گرفت.

درس انسانیت
 ســرویس حوادث// فرمانده ناوگروه 
گفت:  کیش  دریابانی  پایگاه  شناوری 
ماموران این فرماندهی ۵۲ هزار و ٣۴7 
فروندشناور  و ۱۵  تورمنوفامنت  متر 
متخلــف را در ســواحل این جزیره 

توقیف کردند. 
   ستوان ساسان درویشــی با اعلام این 
خبر به رسانه ها اظهار داشت: وظیفه ذاتی 
دریابانی حراست از آب های سرزمینی و 
انضباط بخشــی به شناورهای موجود در 
حوزه استحفاظی مربوطه است و ماموران 
پایگاه دریابانی کیش حین گشت زنی در 
آبهای جزیره کیش، موفق به کشــف این 
مقدار تور غیرمجاز شدند.وی اضافه کرد: 

گشت های دریابانی ویژه کیش در صورت 
برخورد با هر گونه تخلف در این حوزه با 
متخلفان برخورد کرده و موارد را به اداره 
شــیلات اعلام می کند.درویشی حضور 
محسوس و نامحسوس مستمرگشت های 
دریادلان فرماندهی انتظامی ویژه و پایگاه 
دریابانی کیــش و حمایت بومیان جزیره 
را نقطه قــوت این موفقیت ها اعلام کرد.

به گزارش ایرنا، فرمانده ناوگروه شناوری 
پایگاه دریابانی کیــش افزود: با توجه به 
حضور شناورهای صیادی بنادر اطراف در 
آب های سرزمینی جزیره کیش و استفاده 
از تورهــا و روش هــای غیرمجاز صید 
دریابانی کیش به درخواســت صیادان و 

اداره محیط زیست جزیره کیش با اینگونه 
شناورها برخورد کرده و پس از توقیف و 

طی مراحل قانونی و تشکیل پرونده آن ها 
را به مراجع قضایی تحویل می دهد.

در امتداد تاریکی
 52 هزار مترتورمنوفلامنت در کیش توقیف شد

یک کشته در حادثه انفجار ناشی 
از نشت گاز در ایتالیا

   رسانه های محلی و همچنین سرویس آتش نشانی ایتالیا اعلام 
کردند که در اثر فرو ریختن یک ســاختمان به علت انفجار ناشی از 
نشــت گاز در سیسیل دست کم یک نفر کشته و ۱۲ تن دیگر مفقود 
شــده اند.بر اثر وقوع انفجار ناشی از نشــت گاز در »راوانوسا« در 
»سیسیل« ایتالیا، دستکم ۱۲ نفر مفقود شده اند.انفجار مذکور موجب 
فرو ریختن یک ساختمان ۴ طبقه شد و ساختمان های اطراف محل 
حادثه نیز تحت تاثیر این انفجار قرار گرفتند.در همین حال شــبکه 
خبری »ســی ان ان« آمریکا به نقل از سرویس آتش نشانی ایتالیا 
گزارش داد که دست کم یک تن بر اثر این انفجار کشته شده و ۸ تن 
دیگر مفقود هســتند.  نیروهای امدادی تاکنون دو زن را از میان آوار 

نجات داده اند.

شهادت ۲ کودک یمنی 
در نتیجه حملات جنگنده های سعودی

  جنگنده های ســعودی با حمله به اســتان حجه ۲ کودک را به 
شهادت رســانده و ۲ کودک دیگر را نیز زخمی کردند.جنگنده های 
متجاوز ســعودی- آمریکایی با هدف قرار دادن یک خانه در استان 
حجه در شــمال غرب یمن دو کودک را به شــهادت رسانده و دو 
کودک دیگر را نیز زخمی کردند.خبرنگار المســیره در استان حجه 
اعلام کرد که در حمله متجاوزانــه به خانه یحیی مهدی حدادی در 
شهرستان حرض دو کودک شهید و دو کودک نیز زخمی شدند. طبق 
این گزارش، به دنبال این جنایت تمام این خانه در آتش سوخت.این 
جنایت ســاعاتی پس از سه حمله متجاوزانه به شهرستان عبس در 
اســتان حجه اتفاق افتاد که منجر به زخمی شدن یک کودک با بمب 
خوشه ای به جا مانده از تجاوزهای آل سعود شد.عربستان با حملات 
مداوم به استان های مختلف یمن باعث شهادت غیر نظامیان به ویژه 

زنان و کودکان زیادی شده است.

حمله ارتش عراق به تروریست های داعش در دیالی
  نیروی هوایی عراق ۳ مقر تروریســت های داعش در دیالی را 
هدف قرارداد. پیش از این عملیات نیز ۶ تروریســت داعش در نینوا 
دستگیر شدند. نیروی هوایی عراق مقرهای گروه تروریستی داعش در 
کوه های حمرین در استان دیالی در مرکز کشور را هدف قرار دادند.در 
بیانیه امنیتی عراق آمده است که هواپیماهای نیروی هوایی عراق در 
جریان یک حمله هوایی ۳ مقر گروه تروریستی داعش در کوه های 
حمرین در دیالی را هدف قرار دادند.نیروهای مســلح عراق پیش از 
این عملیات، ۶ تروریست را در استان نینوا در شمال کشور دستگیر 
و مخفیگاه آنها را در صلاح الدین هدف قرار دادند.با وجود شکست 
تروریست ها در عراق، نیروهای عراقی همچنان در حال تعقیب بقایای 

تروریست های داعش در مناطق مختلف کشور هستند.

بلعیدن مواد مخدر جان پسر معتاد را گرفت

ســرویس حوادث// در یک عمل سخت و 
طاقت فرسا که ۲ ساعت و ۱۵ دقیقه به طول 
انجامید، توده ای شکمی و خوش خیم به 
وزن ۲٣ کیلوگرم از بدن یک بیمار ۲۹ ساله 
یزد  رهنمون  دولتی شهید  بیمارستان  در 

خارج شد.
   دکتر محســن دهقان، جراح این بیمار گفت: 
همراهــان این بیمار گفته بودنــد توده خارج 
شده، سال ها در شکم »امان الله« وجود داشته 
بطوری که از پنج سالگی از وجود آن آگاه بوده 

اســت ولی به دلیل ناتوانی مالی و نبود پزشک 
متخصص در منطقه زندگی اش تاکنون مراجعه 
نکرده تا اینکه همسایه مهربان این مرد زاهدانی، 
با جمع آوری مبالغ لازم، او را برای انجام عمل به 
یزد می آورد.دکتر دهقانی در ادامه افزود: پس از 
ویزیت اولیه بیمار، متوجه توده ای شکمی شدم 
و تصمیم گرفته شد تا وی عمل شود، به همین 
منظور با کمک ۲ پزشک جراح حاذق وارد اتاق 
عمل شدیم و پس از بیهوشی بیمار، عمل را آغاز 
کردیم.این جراح ادامه داد: در ابتدا فکر نمی کردیم 

این توده، وزنی معادل ۲۳ کیلوگرم داشته  باشد، 
لذا در حین عمل با سختی های فراوانی روبرو 
شــدیم، چرا که توده به شدت به عروق درونی 
نزدیک بود و احتمال آسیب به عروق باعث شد 
تا عمل ۲ ساعت و ۱۵ دقیقه زمان ببرد و پس از 

خروج آن و وزن کردن، تمامی کادر اتاق عمل 
در بهت و حیرت فرو رفتند.بیمار هم اکنون  در 
ICU بســتری و وضعیت وی پایدار است و به 
زودی به بخش منتقل خواهد شد و ۲ روز دیگر 

نیز مرخص می شود.

طی یک عمل سخت و طاقت فرسا

توده ۲٣ کیلوگرمی
 از شکم یک بیمار در یزد خارج شد 

 سرویس حوادث// پســر معتاد وقتی متوجه شــد چند نفر قصد سرقت 
مواد مخدر او را دارند اقدام به بلعیدن مواد کرد اما همین کار مرگش را رقم زد.

   ۱۹ آذر پسر جوانی توسط دوستانش به بیمارستان منتقل شد و بلافاصله تحت 
درمان قرار گرفت اما حدود یک ســاعت بعد تسلیم مرگ شد. با اعلام موضوع 
مرگ مشــکوک پسر ۲۹ ساله به مأموران کلانتری ۱۱۵ رازی و کسب تکلیف از 
بازپرس حبیب الله صادقی تحقیقات به دستور بازپرس جنایی آغاز شد. عموی پسر 
جوان در تحقیقات گفت: برادر زاده ام به مواد مخدر اعتیاد داشت و شب قبل برای 
خرید مواد خانه را ترک کرد. دوستانش که او را به بیمارستان رسانده اند گفتند بدن 

نیمه جان برادرزاده ام را در یکی از خیابان های اطراف محل زندگی مان پیدا کرده 
بودند.مرد میانسال ادامه داد: کسانی که شاهد ماجرا بوده اند گفته اند برادرزاده ام در 
 حال عبور از خیابان بوده که چند نفر راهش را ســد کرده و او را کتک زده اند تا 
مواد مخــدرش را بگیرند اما در همین حین او مواد مخدری را که همراهش بوده 
بلعیده و بعد از خوردن ماده مخدر و ضرب و جرح حالش بد شــده است.به دنبال 
اظهارات مرد میانسال؛ به دستور بازپرس شعبه چهارم دادسرای امور جنایی جسد 
برای مشخص شــدن علت مرگ به پزشکی قانونی منتقل شد. همچنین بازپرس 

جنایی دستور تحقیقات از همسایه ها و دوستان این پسر را صادر کرد.

 ســرویس حوادث// پرســتار خانگی که به اتهام 
کتک زدن یک پیرمرد و مرگ وی بازداشــت شده 
مدعی است به خاطر غر زدن های پیرمرد او را کتک 

زده اما قصد قتل نداشته است.
   مرگ مشکوک مردی ۸۵ ساله در یکی از بیمارستان های 
پایتخت به بازپرس ساسان غلامی اعلام شد.به دنبال اعلام 

این خبر، تحقیقات به دســتور بازپرس جنایی آغاز شد و 
یکی از پســران این پیرمرد به تیم تحقیق گفت: پدرم به 
تنهایی در خانه اش زندگی می کرد و از آنجایی که توانایی 
انجام کارهایش را نداشت با یکی از شرکت های خدماتی 
تماس گرفته و مرد جوانی را به عنوان پرســتار خانگی 
اســتخدام کردیم. او ادامه داد: فرامــرز کارهای پدرمان 
را انجام می داد اما آدم بداخلاقی بود و رفتار مناســبی با 
پدرمان نداشت تا اینکه ۱۰ روز قبل متوجه شدیم که این 
مرد ۴۰ ســاله با پدرم درگیر شــده و او را به شدت کتک 
زده است. این درگیری در حدی بود که حال پدرم خیلی 
بد شــد و ما مجبور شدیم او را به بیمارستان منتقل کنیم. 
چند روزی پدرم در بیمارستان بستری شد و پس از بهبود 
نســبی او را به خانه منتقل کردیم، اما حال پدرم نامساعد 
بود تا اینکه دیشب حالش خیلی بد شد و او را دوباره به 
بیمارستان منتقل کردیم که ساعاتی بعد تسلیم مرگ شد. 
حالا ما از این مرد جوان شکایت داریم و او را عامل مرگ 
پدرمان می دانیم.به دنبال اظهارات مرد جوان، تحقیقات برای 
دستگیری فرامرز به دستور بازپرس شعبه سوم دادسرای 

امور جنایی پایتخت ادامه یافت. در بررسی های صورت 
گرفته مشخص شد فرامرز چند سال قبل در شهر زنجان به 
اتهام قتل دستگیر شده بود. طبق اسناد و مدارک موجود در 
پرونــده فرامرز در جریان یک درگیری مقتول را هل داده 
بود که این حادثه منجر به قتل و دستگیری متهم شد، اما 
در نهایت فرامرز موفق شده بود با جلب رضایت اولیای دم 
و پس از تحمل حبس از زندان آزاد شده و به تهران کوچ 
کند. بدین ترتیب با شناسایی فرامرز؛ او بازداشت شد اما در 
تحقیقات مدعی شد که قصد قتل نداشته است. وی درباره 
ماجرای درگیری اش بــا پیرمرد گفت: او خیلی بداخلاق 
بــود و مدام غر می زد و مرا اذیت می کرد. با کوچک ترین 
اتفاقی هم به من فحاشی می کرد. روز حادثه دوباره شروع 
به نق زدن کرد و من که از دســت او بشدت عصبانی شده 
بودم ناخواســته او را کتک زدم اما قصدم کشتن او نبود.با 
اعترافات متهم جــوان، او در اختیار کارآگاهان اداره دهم 
پلیــس آگاهی پایتخت قرار داده شــد و تحقیقات برای 
مشخص شدن علت اصلی مرگ و میزان تقصیر فرامرز در 

این حادثه به دستور بازپرس جنایی ادامه دارد. 

مرگ مشکوک پیرمرد بعد از کتک های 

ســرویس حوادث// رئیس پایگاه ششم پلیس امنیت عمومی تهران از دستگیری عامان درگیری و 
ضرب و جرح یکی از شهروندان در حوالی شهرک کاروان خبر داد. 

   سرهنگ محمدی افزود: اوایل آذر خبری درباره درگیری بین دو همسایه که موجب آسیب شدید یکی از 
این افراد شده بود، دریافت کردیم  و با توجه به اهمیت موضوع، مأموران  بلافاصله به محل مدنظر در شهرک 
کاروان اعزام شــدند و دریافتند این دو گروه که در همسایگی همدیگر زندگی می کردند، طی اختلاف بر سر 
بازی کودکان با هم درگیر شده اند که در این بین یکی از این نفرات که سابقه چندین فقره درگیری و شرارت 
دارد، با قمه آسیب شدیدی را به نفر مقابل وارد می کند به نحوی که مضروب هم اکنون در کما به سر می برد. 
وی با اشــاره به متواری شدن عاملان این درگیری گفت: دو نفر از عاملان اصلی دستگیر و به پلیس امنیت 

تحویل شدند.  تلاش برای دستگیری دیگر همدستان وی ادامه  دارد.

قمه کشی به دلیل اختلاف بر سر بازی کودکان!

آگهی مزایده عمومی شماره 2
شهرداری هرمز درنظردارد طــی مجوز شماره 12 مورخ 1400/08/06 شورای اسلامی مطابق مشخصات 
ذیل خودروهای فرســوده خود را به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده با بهره گیری از سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )setadiran.ir ( ، به فروش برساند .
- متقاضیان دارای شخصیت حقوقی و حقیقی

- آدرس محل بازدید :
اســتان هرمزگان ـ شهرستان بندرعباس ـ میدان باباغلام جنب پمپ بنزین پارکینگ حمایت از زندانیان جزیره هرمز ـ پارکینگ 

شهرداری هرمز 
) setadiran.ir(  کلیه مراحل مزایده از دریافت اســناد تا بازگشایی و اعلام به برنده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت -

اعلام و برگزار می گردد . 

عبدالرحیم سلمانی هرمزی - شهردار هرمز
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آگهی دعوت مجمع عمومی عادی  انجمن صنفی  کارگران و استادکاران شهرستان رودان

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده انجمن صنفی کارگری استادکاران و کارگران شهرستان رودان

اولین مجمع عمومی عادی انجمن مذکور راس ساعت 9 صبح روز چهارشنبه مورخ  10/15/ 1400 به صورت 
الکترونیکی برگزار میگردد لذا از تمام کارگران عضو شاغل در صنف مربوط دعوت می شود 

دستور جلسه : انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرسان

 مجمع عمومی فوق العاده انجمن مذکور راس ساعت10 صبح روز چهارشنبه  مورخ 1400/10/15 به صورت 
الکترونیکی برگزار میگردد لذا از تمام کارگران عضو شاغل در صنف مربوط دعوت می شود 

دستور جلسه :
 اصلاح اساسنامه

تاسیس
 شرکت تعاونی تولید روستایی نخلستان مارم درتاریخ 1400/08/18 به شماره ثبت 21644 به شناسه ملی 14010495001 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده 
که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :استفاده بهینه از عوامل تولید واجرای برنامه قانون تعاونی نمودن تولید- یکپارچه 
ســازی اراضی خرد وپراکنده اعضا باحفظ مالکیت فردی آنها ورعایت الگوی کشــت درقالب نظام یکجا کشــتی به موجب مجوز از اداره کل ســازمان برابر با 
شــماره مجوز 90469342329205 در تاریخ 1399/11/08 در اســتان مربوطه این آگهی به ثبت رســید.به موجب مجوز از اداره کل سایر برابر با شماره مجوز 
244/99/31319در تاریخ1399/11/05 در استان مربوطه این آگهی به ثبت رسید.به موجب مجوز از اداره کل سازمان برابر با شماره مجوز 94907/182/111/29/205 
در تاریخ1400/06/11 در استان مربوطه این آگهی به ثبت رسید. مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان هرمزگان ، شهرستان بندرعباس 
، بخش فین ، دهستان فین ، روستا مارم، محله حسین آباد بالا ، خیابان منظریه ، کوچه مسجد ، پلاک 0 ، طبقه همکف کدپستی 7935174253 سرمایه شخصیت 

حقوقی عبارت است از مبلغ 183,000,000 ریال نقدی اولین مدیران آقای صدیق قریشی مارمی به شماره ملی 3390292462 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 3 سال و به سمت 
رئیس هیئت مدیره به مدت 3 سال خانم صفورا قریشی مارمی به شماره ملی 3391521491 به سمت عضو علی البدل هیئت مدیره به مدت 3 سال آقای حسین مراد احمدی به شماره ملی 
3391827671 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 3 سال و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 3 سال آقای علی تاج الدینی به شماره ملی 3391890843 به سمت عضو 
علی البدل هیئت مدیره به مدت 3 سال آقای حسن رنج بران به شماره ملی 5379711421 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 3 سال آقای حسین یوسفی پور مارمی به شماره ملی 
5379878520 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 3 سال و به سمت منشی هیئت مدیره به مدت 3 سال آقای حسن پاسلار به شماره ملی 5379891985 به سمت مدیرعامل )خارج از 
هیئت مدیره( به مدت 3 سال آقای رضا قنبری به شماره ملی 5379982778 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 3 سال دارندگان حق امضا : طبق ماده 50اساسنامه کلیه چک ها قراردادها 
اسناد واوراق که ایجاد تعهد برای شرکت نماید ویاتمام یاقسمتی از حق شرکت را منتفی سازد به استثنای مواردی که هئیت مدیره به منظور اداره امور جاری شرکت ترتیب خاص داده شود پس 
از تصویب هئیت مدیره با امضاء مدیرعامل ورئیس هئیت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر خواهد بودو درغیاب رئیس هئیت مدیره نائب رئیس هئیت مدیره حق امضا خواهد داشت و اوراق 
عادی شرکت با امضاء مدیرعامل صادرخواهد گردید . اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای رحمت قنبری به شماره ملی 5379709801 به سمت بازرس علی البدل به مدت 1 
سال آقای محمد حق پرست مارمی به شماره ملی 5379710697 به سمت بازرس اصلی به مدت 1 سال بموجب مجوز شماره 90469342329205 مورخ1399/11/08 سازمان تاسیس گردید. 
بموجب مجوز شماره 31319/99/244 مورخ1399/11/05 سایر تاسیس گردید. بموجب مجوز شماره 94907/182/111/29/205 مورخ 1400/06/11 سازمان تاسیس گردید. روزنامه کثیر 
الانتشار دریا به عنوان روزنامه اصلی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. سرمایه شرکت مبلغ 183,000,000 ریال منقسم به 1830 سهم 100,000 ریالی بانام که مبلغ 183,000,000 
ریال توسط سهامداران طی گواهی بانکی شماره 70/257/019 مورخ1400/07/22 بانک کشاورزی شعبه سازمان جهاد کشاورزی بندرعباس پرداخت گردید.رونوشت به: اداره تعاون روستایی 

شهرستان بندرعباس به موجب نامه شماره 205/29/111/184/94907 مورخ1400/06/11 جهت اطلاع. شناسه آگهی  )1240871(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

هیات مدیره

هیات مدیره

شهرداری هرمز 

پرستار خانگی

نوبت اول



6
دوشنبه 22 آذر 1400

8 جمادی الاول 1443

سال بیستم شماره 3769

 پروژه مجتمع فرهنگی هنری بندرخمیر 
تعیین تکلیف شد

  امین درساره سرویس شهرستان// با حضور فرماندار بندرخمیر، 
مدیران استانی فرهنگ و ارشاد و راه و شهرسازی هرمزگان همراه با 
معاونین آنها و همچنین شهردار بندرخمیر ، پروژه مجتمع فرهنگی و 
هنری این شهر تعیین تکلیف شد.به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم 
خواســتار فرمانداربندر خمیر در جلسه تعیین تکلیف پروژه مجتمع 
فرهنگی و هنری بندرخمیر ،با تاکید بر لزوم تسریع در روند تکمیل و 
راه اندازی این مجتمع فرهنگی ، اظهار کرد: تکمیل مجتمع فرهنگی و 
هنری بندرخمیر یکی از خواسته های به حق هنرمندان و مردم فرهنگ 
دوست این شهرستان است و قطعاً راه اندازی چنین  پروژه ای، علاوه 
بر افزایش ســرانه فضاهای فرهنگی و هنری شهرستان، بر کمیت و 
کیفیت فعالیت ها و برنامه ها در این حوزه افزوده خواهد شد.وی در 
ادامه با اشــاره به طولانی شدن فرآیند تکمیل پروژه ،تصریح کرد:با 
توجه به هزینه شــدن اعتباری حدود ۳۷ میلیــارد ریال برای پروژه 
مذکور، لذا ضروری اســت هرچه سریع تر این پروژه تعیین تکلیف 
شود.گفتنی است پایان این جلســه نیز با مصوباتی همراه بود. طبق 
توافق صورت گرفته، مقرر شد فرهنگ و ارشاد روند واگذاری مجتمع 
فرهنگی و هنری به شهرداری را در سریع ترین زمان پیگیری کند.راه 
و شهرسازی نیز در اسرع وقت نسبت به تجهیز و تکمیل سالن آمفی 

تئاتر اقدام کند.

۸۵ درصد هتل های کیش اشغال شد
  سرویس شهرستان// رئیس جامعه هتلداران جزیره کیش گفت: 
هــم اکنون با بهبود وضعیت همه گیــری کرونا ۸۵ درصد هتل های 
کیش اشغال شد. مسیح اله صفا اظهار داشت: با خروج جزیره کیش 
از وضعیت قرمز کرونایی و اتمام پیک پنجم هتل های این جزیره از 
اول مهر ســال جاری تا کنون روند مطلوبی را از نظر پذیرش مسافر 
 طی می کنند.وی اضافه کرد: در این مدت میانگین ســطح اشــغال 
هتل ها ۸۵ درصد بوده و در برخی روزها به بالاتر از ۹۰ درصد نیز 
رسیده است و برخی هتل ها در بعضی روزها نیز حتی شاهد پذیرش 
۱۰۰ درصدی بودند.رئیس جامعه هتلداران جزیره کیش یادآور شد: 
اعضای این جامعه علی رغم افزایش پذیرش گردشــگران، کماکان 
رعایت پروتکل های بهداشــتی را در دستور کار خود قرار داده اند 
و بازرســان جامعه نظارت های خود را از هتل ها تشدید کرده اند.

وی افزود: در این جامعه هشت بازرس به صورت مستمر بر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و سایر موارد نظارت دارند و سعی می شود 
هر هتل به صورت هفتگی مورد بازدید و نظارت باشــد.به گزارش 
ایرنا، صفا یادآور شد: کارکنان هتل ها نیز موظف هستند در کنار ارایه 
خدمات هتلینگ به عنوان ناظر بر رعایت پروتکل های بهداشتی از 
سوی مسافران و همکاران خود فعالیت داشته باشند.هم اکنون ۵۱ هتل 
شامل ۱۳ هتل پنج ستاره، ۱۴ هتل چهار ستاره،۱۳ هتل سه ستاره و 
چهار هتل ۲ ستاره در جزیره کیش فعال است.این هتل ها در مجموع 
دارای ۱۶ هزار و ۵۰۰ تخت و پنج هزار و ۱۵ اتاق اســت که جامعه 
هتلداران فعالیت اعضای خــود در زمان حاضر را منوط به رعایت 

پروتکل های بهداشتی کرده است.

خبری

شهرستان

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد ، بجای آتش زدن پسماندهای 
کشاورزی آنها را دفن کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

نشست  در  نژاد سرویس شهرستان//  دبیری  سعیده 
مشترک امام جمعه سیریک و مدیرعامل شرکت آب 
و فاضاب هرمزگان وضعیت آب این شهرستان بررسی 
و از تاش آبفا برای افزایش ظرفیت آب شــیرین کن 

سیریک قدردانی شد.
   به گزارش خبرنگار دریا؛ حجت الاســلام والمسلمین 
ســالاری امام جمعه ســیریک در این نشست با اشاره 
به وضعیت آب این شهرســتان گفت: آبفا برای کاهش 
مشکلات آبی به ویژه در تابســتان امسال تلاش هایی 
از جمله افزایش ظرفیت آب شــیرین کن سیریک انجام 
داد که باعث بهبود شرایط آبرسانی شد. وی همچنین با 

قدردانی از اجرای پروژه های در دستور کار که موجب 
افزایش ظرفیت تولید آب سیریک می شود ابراز امیدواری 
کرد که با نگاه مثبت مدیرعامل آبفا این امر بزودی محقق 
شود.در ادامه این نشست، امین قصمی مدیرعامل آبفای 
هرمزگان با قدردانی از حساسیت حجت الاسلام سالاری 

امام جمعه سیریک نسبت به موضوع آب افزود: سیریک 
از جمله شهرســتان های دارای چالش کم آبی است که 
 فاقد هر گونه منابع آب شــیرین بوده و برای تامین نیاز 
آن می بایســت از چاه های واقع در شهرستان میناب و 
شیرین سازی آب دریا بهره بگیریم.وی با اشاره به وضعیت 

آب شهرستان سیریک افزود: آب مورد نیاز سیریک از 
 ۱۰ حلقه چاه واقع در دشت راونگ میناب و یک سایت 
آب شیرین کن تامین می شود.قصمی همچنین به تکمیل 
آب شــیرین کن  سه هزار متر مکعبی زیارت تا پیش از 
تابستان سال آینده اشاره کرد و افزود: با بهره برداری از 

این آب شیرین کن ظرفیت بالایی به شبکه آب سیریک 
تزریــق می شــود.مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان همچنین به آبرسانی به کوهستک و ۱۲ روستای 
مسیر اشــاره کرد و افزود: این پروژه با اعتباری بالغ بر 
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال در حال اجراســت که در 
حال حاضر ۲۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد.وی در 
ادامه به تامین آب شــهرک شهید سلیمانی )روستاهای 
زاچ و داربست( اشاره کرد و گفت: برای آبرسانی به این 
روســتا ۲۴ کیلومتر خط انتقال، ۷ کیلومتر شبکه توزیع، 
مخزن بتنی ۳۰۰ متر مکعبی و یک باب ایستگاه پمپاژ با 

پیشرفت فیزیکی ۳۹ درصد در حال اجراست.

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان:

آبرسانی به کوهستک و ۱2 روستای دیگر در حال اجراست 

 ســرویس شهرســتان// مدیــر اداره بنــادر و دریانوردی 
شهید حقانی بندرعباس گفت: هنوز نرخ جدید بلیت برای تردد 
در مســیر قشم و هرمز اعمال نشده و بر خاف گفته ها، بلیت 

هرمزوندان فقط ۵هزار تومان افزایش خواهد داشت. 
   محمــد احمدی زاده اظهار کرد: هنــوز هیچ افزایش نرخی در 
مورد بلیت های تردد به جزایر قشــم و هرمز در سیســتم بلیت 
فروشی اعمال نشده اســت.وی افزود: افزایش شدید هزینه های 
نگهداری شناورهای مسافری از یک سو و نرخ بالای تعمیرات 
و قطعات آنها موجب شده تا پیشنهاد افزایش نرخ بلیت بر اساس 

آنالیز مشخصی از سوی تعاونی شناورداران به سازمان صمت و 
اســتانداری هرمزگان و فرمانداری بندرعباس ارائه شود.به گفته 
مدیر اداره بنادر و دریانوردی شــهید حقانی بندرعباس، پس از 
چندین نوبت جلسات کارشناسی نرخ های جدید تعیین شده اما 
هنوز ابلاغ نشــده تا در سیستم بلیت فروشی اعمال شود و تردد 
همچنان تا ابلاغ نرخ جدید با همان نرخ های کنونی خواهد بود.

احمدی زاده تصریح کرد: در نرخ گذاری جدید نیز برای هرمزوندان 
نرخ بلیت با ۵ هزار تومان افزایش به ۱۵ هزار تومان رســیده که 
البته شامل ۴ سفر هرمزوندان در هفته خواهد بود. همچنین برای 
قشموندان نیز در سفر در هفته با نرخ ۴۵ هزار تومان در نظر گرفته 
شده است.وی خاطرنشان کرد: برای دانشجویان دانشگاه هرمز نیز 
بلیت ۲۵ هزار تومان خواهد بود و نرخ بلیت برای گردشگران و 
سایرین نیز ۶۰ هزار تومان تعیین شده است اما هنوز این نرخ ها 
ابلاغ نشده و در سیستم اعمال نشده است و منتظر تصمیم نهایی 
هســتیم.به گزارش فارس، تعداد ۴۰ فروند شناور مسافربری در 
بندر شهید حقانی به سمت جزیره هرمز و جزیره قشم تردد دارند 
که به علت هزینه های بالای نگهداری و افزایش شدید نرخ قطعات 
و کالاهای مصرفی این شناورها، ۱۰ فروند از آنها اکنون زمین گیر 

هستند و توان تردد ندارند.

مدیر بندر حقانی:

 بلیت هرمزوندان فقط ۵ هزار تومان افزایش می یابد 
توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( صورت گرفت

اهدای 22 کانکس به مدارس زلزله زده فین 
ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
مدارس  تجهیز  و  نوسازی،توسعه  مدیرکل 
 هرمزگان از اهــدای ۲۲ کانکس به مدارس 
زلزله زده فین به همت ستاد اجرایی فرمان  

حضرت امام)ره( خبر داد.
   به گزارش خبرنگاردریا، ســیدفخرالدین 
 هاشــمی در آیین اهدای کانکس به مدارس 
زلزله زده فین اظهار کرد: با همیاری ســتاد 
اجرایــی فرمان حضرت امــام)ره( تعداد۲۲ 
کانکس به مدارس زلزلــه زده منطقه فین و 
روستای سیاهو اهداء شد.وی همچنین افزود: 
پس از زلزله فیــن تعداد۳۱ کلاس درس که 
مربوط به دهه ۵۰ و ۶۰ بوده مورد آســیب 
جدی قــرار گرفت که بنا شــد این مدارس 

بازسازی شود.
  مدیرکل نوسازی،توســعه و تجهیز مدارس 
هرمزگان ادامه داد: با توافق ســتاد اجرایی 
فرمان حضــرت امام )ره( قرار شــد دانش 
آموزان ایــن مناطق به صــورت موقت در 
کانکــس مستقرشــوند تا هرچه ســریعتر 
اقدامــات بازســازی مدارس انجام شــود.

هاشــمی همچنین با اشــاره بــه اینکه در 
 راستای تخریب و بازسازی کلاسهای درس 
آسیب دیده نیز رایزنی هایی با مجمع خیرین 
مدرسه ساز انجام شــده است، خاطرنشان 

کرد: انشالله به زودی شاهد بازسازی مدارس 
زلزله زده این منطقــه خواهیم بود.مدیر کل 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان 
هرمزگان نیز در این آیین اظهار کرد: با دستور 
رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
تعداد ۲۲ کانکس با کاربری مدرســه جهت 
اســتقرار دانش آموزان در منطقه زلزله زده 
فین و روستای سیاهو با اعتباری بالغ بر ۶۰۰ 
میلیون تومان خریداری شد.منوچهر دانشمند 
ادامه داد: امروز این کانکس ها در اختیار اداره 
کل نوسازی مدارس هرمزگان جهت استقرار 
دانش آموزان منطقه زلزله زده قرار گرفت تا 
دانش آمــوزان بدون دغدغه خاطر تا زمانی 

که مدارس بازسازی شــود به تحصیل علم 
به صورت مســتمر ادامه دهند.وی دربخش 
دیگری از ســخنانش با بیان اینکه با توجه 
به نیاز مواد پروتئینی در مناطق کمتر توسعه 
در این اســتان ۳۰ هزار بسته مواد پروتئینی 
در اســتان هرمزگان توزیع خواهد شد، ابراز 
داشــت: در راســتای ایجاد اشتغال و تامین 
نیازهای ضــروری منــزل در مناطق کمتر 
 توســعه یافته لوازم گرمایشی و سرمایشی ، 
چــرخ خیاطی، پوشــاک و... در اختیار هم 
اســتانی های عزیزدر مناطق مورد هدف که 
توســط گروهای جهادی شناسایی شده به 

زودی قرار خواهد گرفت.

۶۰ کلونی زنبور کار تلقیح در محصولات گلخانه بستک را بر عهده دارند 

آگهی فراخوان شناسایی  و ارزیابی کیفی مشاور
شماره : 16/ عمران /1400

اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان در نظر دارد خدمات مشاوره با موضوع ذیل را از روش QCBS به مشاور واجدشرایط 
واگذار نماید .

1- کارفرما : اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
2- موضوع : انجام خدمات نظارت عالیه و کارگاهی پروژه تعمیر و نگهداری خطوط ریلی مجتمع بندری شهید رجایی

3- نوع گواهی نامه رشته ، تخصص و پایه مورد نیاز : حداقل پایه 3 راه آهن از گروه راه  و ترابری
4- مبلغ برآورد اولیه پروژه : 161ر10۷ر934ر1۷ )هفده میلیارد و نهصد و سی و چهار میلیون و صد و هفت هزار و صد و شصت 

و یک( ریال
5- مدت اجراي کار : 12 ماه

6- محل ، زمان و مهلت دریافت اسناد ارزیابی :
متقاضیان شرکت در فراخوان مي توانند  از تاریخ 1400/9/22 تا مورخ  1400/9/29 روز دوشنبه ساعت 14:00 با مراجعه به سایت 

www.setadiran.ir  نسبت به دریافـت)خرید(رایگان اسناد اقدام نمایند . 
* ضمناً دریافت آگهی از سایتهای  www.shahidrajaeeport.pmo.ir - iets.mporg.ir نیز  بصورت غیر حضوری و بدون پرداخت 

وجه نقد به کارفرما امکان پذیر است .
7- مهلت و محل بارگذاري اسناد توسط مشاور:

متقاضیان باید پیشنهـادات خود را تا ساعت 14:00 روز دوشنبه مـورخ 1400/10/6 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد 
ایران( به آدرس www.setadiran.ir بارگذاری نمایند . 

تبصر1 :کلیه مراحل برگزاری از دریافت اسناد ارزیابي کیفي تا ارائه پیشنهاد مشاوران و گشایش پاکت از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت ) ســتاد ایران( آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مشاوران در صورت عدم عضویت قبلی 
، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در فراخوان محقق سازند بدیهي است در 

صورت عدم انجام فرایند در سامانه مذکور پیشنهاد ارائه شده به صورت فیزیکی مورد قبول واقع نمي گردد .
8 - زمان و محل بازگشایي پاکت ارزیابي کیفي :

 مهلت بررسی استعلام ها : یک هفته پس از آخرین روز بارگذاري پاکات الکترونیکي در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد 
ایران( .

- برای کسب اطلاع بیشتر در خصوص اسناد با تلفن های 32123606-0۷6 و 32123608-0۷6 تماس حاصل فرمایید .                                                                                                              

 اداره ارتباطات و اطلاع رسانی بنادرو دریانوردی استان هرمزگان

شناسه آگهی : 1237780

وزارت راه و شهرسازي
سازمان بنادر و دریانوردی

 اداره کل بنادرو دریانوردی استان هرمزگان 

p.m.op.m.o

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره مناقصه 1..... 2000091616 
شهرداری قشم در نظر دارد اجرای عملیات آسفالت معابر خاکی و روکش آسفالت معابر شهر قشم با زیر سازی به شرح جدول 
ذیل و از محل اعتبارات داخلی شــهرداری را به پیمانکار واجد الشرایط واگذار نماید . لذا بدینوسیله از پیمانکارانی که حداقل 
دارای رتبه 5 راه و ترابری و دارای صلاحیت می باشند دعوت بعمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه از روز دوشنبه مورخ 

1400/09/22 لغایت دوشنبه مورخ 1400/10/01 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نمایند .

سایر شرایط مناقصه : 
- برآورد اولیه پروژه موضوع مناقصه بصورت مقطوع به مبلغ 000 / 31/625/000 ریال می باشد .

-  مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1/600/000/000 ریال بصورت ضمانتنامه معتبر بانکی دارای حداقل سه ماه اعتبار و یا بصورت واریز نقدی 
به حساب سپرده شهرداری به شماره 1002218601321نزد بانک شهر می باشد .

- آخرین مهلت ارائه پیشنهاد ) بارگذاری در سامانه سناد( ساعت 19 روز شنبه مورخ 1400/10/11 می باشد  .
- جلسه کمیسیون افتتاح پاکات مناقصه روز یک شنبه مورخ 1400/10/12 در شهرداری قشم برگزار خواهد شد .

- چنانچه برندگان اول ، دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ، سپرده آنان به ترتیب اولویت به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است . - به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده و ناقص و پیشنهاداتی که پس 

از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده خواهد شد . - هزینه نشر آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد .
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است .  1400/168م/الف

 شهرداری قشم

رديف

1
2

شرح عملیات 

تهیه خاک ، پخش، رگلاژ، آبپاشی و کوبیدن با تراکم 9۵ % و به ضخامت متوسط 20 سانتی متر
تهیه مصالح و اجرای )قیرپاشی پريمکت 1 کیلوگرم در هر متر مربع(  و آسفالت گرم با مصالح رودخانه ای به ضخامت ۵ سانتی متر

واحد
مترمکعب
مترمکعب

مقدار
2.۵30
12.6۵0

نوبت اول

ن سند مالکیت  آگهی فقدا
 نظر به اینکه آقای جلال / حاجی نژاد فرزند عبداله به اســتناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شــماره 140021723136017198 مورخ 1400/09/17 
مدعیست که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه خانه مشتمل بر مغازه تحت پلاک ثبتی 101 فرعی از 2924 اصلی ، مفروز و مجزا شده از اصلی مذکور49 
واقع در بلوار امام خمینی بخش 01 بندرعباس بشماره چاپی 378503 سری ب سال 98 با شماره دفتر الکترونیکی 139820323136011279که بنام جلال 
/ حاجی نژاد فرزند عبداله شماره شناسنامه 20153 تاریخ تولد 1345/04/15صادره از بندرعباس دارای شماره ملی 3390190457  ثبت وسند مالکیت 
صادر و تسلیم گردیده ؛ به علت فراموشی مفقود گردیده که تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده ؛  لذا استناد  ماده 120آئین نامه  اصلاحی و تبصره 
ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام 

می گردد . 1400/480 م/الف - تاریخ انتشار : 1400/09/22 
     ابوالحسن دستوری   رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 سرویس شهرســتان// مدیر صنعت، معدن و تسهیل تولید سازمان 
منطقه آزاد قشم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، ۲۱ فقره 
پروانه بهره برداری واحدهای صنعتی صادر شــده که از این میزان ۱۱ 

واحد فعالیت خود را آغاز کرده اند. 
   محمد مهدی برنجی افزود:  این واحدها در حوزه های تولید محصولات 
آرایشی و بهداشتی، شناور، صنایع چوب، ساخت محصولات از توتون 
و تنباکو و صنایع فلزی فعال هســتند.وی ادامه داد: در همین مدت ۲۲ 
درخواســت واگذاری زمین صنعتی در مدیریت صنعت، معدن و تسهیل 
تولید قشــم دریافت شــد که در مجموع ۱۸۷ هزار و ۵۸۲ متر مربع در 
شــهرک های صنعتی تولا و کاوه و همچنین در ســایت صنایع انرژی و 
خارج از شــهرک های صنعتی واگذار شد.مدیر صنعت، معدن و تسهیل 
تولید سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: تا پایان آبان ماه امسال همچنین 
یکصد درخواست مجوز فعالیت صنعتی به این مدیریت ارسال شد که در 
مجموع با ۷۵ درخواســت موافقت شده است.وی با اشاره به صدور ۳۴ 

فقره جواز تاسیس از سامانه سیفام افزود: بیشترین درخواست ها در حوزه 
ساخت محصولات غذایی، تولید پوشاک و استخراج رمزارز بوده است.

به گزارش ایرنا، برنجی خاطرنشان کرد: با توجه به وجود منابع آبزیان و 
شرایط موجود، ساخت محصولات غذایی در حوزه فرآوری آبزیان همانند 

سال گذشته بیشترین درخواست را به خود اختصاص داده است.

۱۱ واحد صنعتی در قشم به بهره برداری رسید

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 60 کلونی زنبور کار تلقیح و به بار 
نشستن محصولات مجتمع گلخانه ای دهنگ را بر عهده دارند.

   بــه گزارش خبرنگار دریا، عادل خورشــیدی مدیر جهاد کشــاورزی 
شهرســتان گفت که از دیر باز باد و  زنبورها نقش موثری در گرده افشانی 
 گیاهان در طبیعت بر عهده داشــتند. وایــن کار در گلخانه ها با توجه به 
بسته بودن فضا امکان پذیر نبود و کشاورزان بصورت مکانیکی و با سختی 
این کار را انجام می دادند. مدیر جهاد کشــاورزی ادامه داد که امسال با یک 

برنامه آموزشی و ترویجی و ترغیبی گلخانه داران مجاب به استفاده از کلونی  
زنبور بامبل در ســطح گلخانه شدند که خوشبختانه نتایج خیلی خوبی در 
کیفیت و درشــتی و بازار پسندی محصولات گوجه فرنگی بهمراه داشته و 
در کل رضایت کشاورزان را بهمراه داشته است.مهندس خورشیدی در پایان 
گفت که مجتمع گلخانه ای دهنگ با ســطح زیر کشــت ۱۲ هکتار گوجه 
فرنگی توانسته برای ۵۰ نفر بصورت مستقیم شغل ایجاد کند و سالانه بیش 

از ۲۰۰۰ تن محصولات با کیفیت عالی و صادراتی وارد بازار نماید.



جنوب کشور
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سال بیستم شماره 3769

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
05:03:16 اذان صبح

06:24:48
11:38:33
16:52:14
17:10:23

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:39:31 اذان صبح
07:04:32
12:09:00
17:13:23

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:27:27 اذان صبح
06:50:21
12:00:17
17:10:08
17:28:37

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:48:06 اذان صبح
06:11:27
11:20:11
16:28:51
16:47:27

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:21:34 اذان صبح
06:45:04
11:53:26
17:01:44
17:20:22

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:04:25 اذان صبح
06:28:30
11:35:21
16:42:07
17:00:54

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:27:02 اذان صبح
06:51:31
11:57:22
17:03:07
17:22:01

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:17:29 اذان صبح
06:43:05
11:46:09
16:49:08
17:08:18

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب17:32:25 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
 هم اکنون خیلی طبیعی اســت که در جســتجوی 
پیدا کــردن راه هایی برای باز کردن ســفره دلتان 
باشــید، اما در این صوت ممکن است حس آزادی 
و استقلال خود را از دست بدهید. باوجود اینکه شما سعی می کنید 
که از دیدگاه های افراد دیگر پیروی نکنید، ولی بهتر است لجاجت و 
عصبانت بی دلیل نداشته باشید. کمی  خویشتن داری زندگی را برای 

تمام کسانی که با شما درارتباطند شیرین تر می سازد.
   اردیبهشت :

شــما معمولاً فرد قابل اطمینانی هستید، اما امروز 
اوضاع فرق می کند!! امروز احساســات شما تغییر 
کرده، دیگران نگران شــما هستند و نمی دانند بهتان 
اطمینان کنند یا نه؟! شــاید از مسئولیت ها و اجبارهایی که وجود 
دارد می ترســید و از این ترس خود رنج می برید. فرار کردن هیچ 
مشکلی را حل نمی کند؛ شما اگر نتوانید با ترس های خود روبرو 

شوید، در یک دور باطل خواهید افتاد.
   خرداد :

امروز اعتماد کردن به همکارانتان شــاید کار پوچ و 
بیهوده ای باشــد، چراکه آنها تمایلی ندارند در مورد 
مســائل واقعی صحبت کنند. حتی اگر اغلب اوقات 
آدم بشاش و بی خیالی هم باشید، ولی هم اکنون بیشتر از قبل برای 
افراد دیگــر ابراز نگرانی می کنید. به جای اینکه به آدم های دیگر 
اعتماد کنید، به قضاوت و شــعور خود متکی باشید. اگر یک نفر 
بیش از حد ســرکش و گستاخ بود، از هوش و نبوغ خود استفاده 
کرده تا بتوانید او را ســر جای خود بنشانید تا از مسیر اصلی اش 

منحرف نشود.
    تیر :

حتی اگر کاملًا ناامید شــده باشید و از شدت یاس 
دســت هایتان را به آســمان هم برده باشید، باز هم 
امکان دارد که اوضاع به حالت اول برگردد! شما در 
مورد چیزهایی که احتمال وقوع شان صددرصد نبوده نیز برنامه های 
احتمالی چیده و بیش از اندازه کار کرده اید. متاســفانه هر چقدر 
بیشــتر برنامه ریزی کرده و بر طبــق آنها فعالیت می کنید اوضاع 
خراب تر می شــود. پس باید توقعات خود را پایین آورده و بعد 

دست به کار شوید.
      مرداد :

برنامه های اجتماعی شما آنقدر زیاد و پرمشغله شده 
است که حتی برای کار کردن هم وقت پیدا نمی کنید! 
ظاهراً دیگران نیز تلاش می کنند شما را وسوسه کنند 
که از وظایفتان دوری کرده و به تفریح کردن مشغول شوید. اما شما 
آگاه تر از این هستید که بهشان جواب مثبت دهید! از طرف دیگر 
اگر شما قبل از شروع به کار کردن محدودیت هایتان را برای آنها 
تعریف کرده باشــید، دیگر لزومی  ندارد حتما بهشان جواب مثبت 

بدهید.
  شهریور :

شــما امروز آنقدر تند کار می کنید که انگار در یک 
لحظه در دو جا حضور دارید!! اما این ســرعت سر 
ســام آور و گیج کننده آنقدر زیاد است که مانع شما 
شده و اجازه نمی دهد یک لحظه هم یک جا بنشینید. ولی در نهایت 
به نفعتان اســت. اولین قدمی  که باید بردارید این است که بفهمید 
نمی توانید همیشه ســرعت بالای خود را حفط کنید. باوجود این 
حتی اگر تا چند روز آینده اتفاقی نیفتاد، باید سرعت خود را کمتر 

کنید.
  مهر :

امروز ایده های خوب به سرعت برق از ذهن شما 
می گذرند، این ســرعت به قدری زیاد اســت که 
اصلا نمی توانید آنها را در برنامه ریزی هایتان اجرا 
کرده و به نتیجه مطلوب برســید. اگر شما بخواهید کارهایتان را 
تکمیل کرده و ایده هایتان را تحت پوشش در بیاورید، مجبورید 
با آرامش فکر کنید. مهم نیســت که هم اکنون چه افکار روشنی 
به ذهنتان می رســد، مهم این است که بتوانید در همان لحظه آن 

را دنبال کنید.
      آبان :

ظاهراً شما وارد بحثی شده اید که خیلی سهل و آسان 
است، اما این فقط ظاهر قضیه است و در پشت پرده 
اتفاقات دیگری می افتد. شما اطلاعات مورد لزومتان 
را کسب می کنید تا بتوانید با سرمایه یکی از دوستانتان در مورد 
موضوعی مالی تصمیم مهمی  بگیرید. ولی ســازمان دهی کردن 
افکارتان را چند روز به عقب بیندازید؛ اگر سرعت خود را پایین 

بیاورید، دوباره می توانید به حس ششم خود اطمینان کنید.
   آذر :

امروز حواســتان به فروشنده هایی که خوش زبان 
هستند باشــد، چرا که آنها حتی اگر خودشان هم 
حرف های خود را باور نداشته باشند می توانند شما 
را مجــاب کنند! حتی اگر چیزی برای خریدن وجود ندارد، باز 
هم به افرادی که خیلی سریع صحبت می کنند و به شما مجال فکر 
کردن نمی دهند، اعتماد نکنید. شــاید لحن صحبت آنها صمیمی  
باشد و شما احساس امنیت کنید، اما یادتان باشد که قرار نیست 

آنها همه چیز را همان دفعه اول به شما نشان دهند!!
  دی :

امروز ماه برج جوزا کمی  زندگی تان را پیچیده می کند. 
برنامه ریزی کردن برای مسافرت های آینده زیاد کار 
جالبی نخواهــد بود، مگر اینکه بتوانید کمی  رویایی 
باشید. اگر بخواهید روی اطلاعاتی که قرار است بهتان برسد تکیه 
کنید، به جایی نمی رسید. هم اکنون از جزئیات دست کشیده و روی 

ایده های بزرگ تمرکز کنید.
   بهمن :

شما می خواهید دیدگاه مثبت و خوش بینانه خود را 
حفظ کنید، اما امروز هیچ چیــز به آن اندازه که در 
ظاهر به نظر می رسد خوب و زیبا نیست. حالا شما 
باید انرژی بیشــتری صرف نشان دادن چهره مثبتی 
بکنید که پیش از این به خاطرش خودتان را خســته کرده بودید. 
مطمئنا اگر بتوانید به هر چیزی که مانع از لذت بردنتان شده است 
پایان دهید، اوضاع بهتر می شود. لازم نیست تظاهر کنید؛ چرا که 

دیگران شما را همان طوری که هستید قبول دارند.
  اسفند : 

علاقه مندی به سازمان دهی کردن مسائل خانوادگی 
شــما را از فعالیت های کاری دور کرده و توجه شما 
را بیشتر به مسائل خانه معطوف می کند. اگرچه شما 
فکر می کنید کارتان به آخر رسیده است، اما به زودی ورق برگشته 
و با مشــکل پییچده تری روبرو می شوید. حتی اگر تحت فشار 
قرار گرفتید که این موضوع را پیگیری کنید، شما خودتان را کنار 
بکشید. هم اکنون ابراز کردن نظریات تان عاقلانه ترین کاری است 

که می توانید انجام دهید.

آرزو توکلی سرویس استان ها //استاندار 
کرمــان تاکید کرد: ذهــن همه نخبگان 
و جامعه اســتان را درگیر ســند آمایش 

سرزمین استان کنید.
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ علی زینی وند 
در شورای برنامه ریزی استان کرمان پیشنهاد 
کرد: در برنامه هفتم توسعه احکامی به صورت 
مشــخص برای ملــزم کردن دســتگاه ها در 

راستای اجرای مصوبات سند آمایش سرزمین 
داشته باشیم. همچنین زمینه بازنگری در سند 
آمایش سرزمین به صورت دوره ای ایجاد شود.

وی ادامه داد: در ســند ملی آمایش سرزمین، 
 استان کرمان جزو ۱۱ شــهر مهم کشور آمده

 اســت لذا باید تلاش مضاعفی داشــته باشیم 
و باید به توســعه ارتباطات در زمینه تکمیل 
زیرساخت های ترانزیتی و ریلی استان توجه 

ویژه شود.استاندار کرمان با بیان این مطلب که 
در آینده کرمان بسیار متفاوت خواهد بود و در 
ادامه به سند آمایش سرزمین استان کرمان اشاره 
کرد و افزود: دســتگاه ها تا پایان سال برش 
بخشی توسعه ای خود را برای سال آینده ارایه 
دهند که برای این کار باید از ظرفیت دانشگاه 
ها استفاده شــود.وی معادله توسعه استان را 
کاملا روشن دانســت و بیان کرد: باید در ابتدا 

برای مشکل آب تدابیری عملیاتی اتخاذ شود 
و قصد تعطیلی زندگی کشاورزان نداریم بلکه به 
دنبال متحول کردن حوزه کشاورزی هستیم و به 
اجبار باید کشاورزی ما مکانیزه شود.زینی وند 
بر لزوم اجرایی شدن سند سازگاری با کم آبی 
تاکیــد کرد و افزود: چهار یا پنج کرمانی داریم 
که جهان از تجربیات آنها در حوزه کشاورزی 

استفاده می کند.

وی پیشرو توســعه و تحول استان را مدیران 
دانست و بیان کرد: در سطح ملی مصوب کردم 
که توسعه متوازن اســتان در دستور کار همه 

وزارتخانه ها قرار گیرد.
  استاندار کرمان با بیان اینکه باید پارک های 
علم و فناوری در اســتان پر رونق تر شــوند، 
تصریح کرد: همه ارزیابی های ما از دســتگاه 
براساس اجرایی شــدن سند آمایش سرزمین 
خواهد بود و با توجه به ثروت های که استان 
دارد لذا کرمان می تواند بیشــتر از ســند ملی 
آمایش سرزمین بهره بگیرد و موفق ترین استان 

در زمینه اجرای این سند باشد.
  محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مردم کرمان 

و راور در مجلس شورای اسلامی نیز گفت: به 
نظر می رسد دستگاه ها درگیر با سند آمایش 
سرزمینی نیســتند و باید این سند مبنای کار 

دستگاه ها باشد.

استاندار کرمان تاکید کرد

لزوم اجرایی شدن سند سازگاری با کم آبی در کرمان

         

حسن سیاوی سرویس استان ها // استاندار 
خوزســتان گفت: عشایر فقیر نیستند بلکه 
دامدار و تولیدکننده هســتند و در مناطق 
محروم زندگی می کنند که این مساله باعث 
شده تا از امکانات و سرمایه های کشور کمتر 

برخوردار شوند.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در 
نشست شورای عشایر خوزســتان که در اهواز 
برگزار شد، اظهار کرد: عشایر خوزستان در طول 
تاریخ وظیفه پاسداری خود را از مرزهای کشور 
به خوبی انجام داده اند و آن ها قشر تولیدکننده ای 

هستند که ایجاد ثروت و ارزش دارند.
  به گزارش ایسنا، وی افزود: عشایر فقیر نیستند 
بلکــه دامدار و تولیدکننده هســتند و در مناطق 
محروم زندگی می کنند که این مساله باعث شده تا 
از امکانات و سرمایه های کشور کمتر برخوردار 

شوند.
   استاندار خوزستان گفت: عشایر علی رغم اینکه 
یک جامعه تولیدکننده هستند و نیاز خود و بخشی 
 از جامعه را تامین می کنند اما کم توقع هســتند و 
در عین حــال از مواهب کشــور کمتر بهره مند 

می شوند.
  خلیلیــان با بیــان اینکــه رویکرد مــا باید 
محرومیت زدایی و توزیع عدالت در جامعه باشد، 

عنوان کرد: در دولت انقلابی آقای رئیسی که عزم 
بر ساختن ممکلت و کاهش مشکلات است، باید 
به عنوان یــک وظیفه ملی به این محرومیت های 

منطقه ای توجه داشته باشیم.
  وی با اشــاره به اینکه بحث راه عشایری باید 
مورد توجه بیشتری در استان قرار بگیرد، افزود: 
براســاس آنچه به نظر می رسد شــاید بحث راه 
عشایری را اداره کل امور عشایر نتواند به خوبی 
اجرایی کند و بهتر است که این مساله در اختیار 

راه و شهرسازی قرار بگیرد.
  اســتاندار خوزســتان عنوان کرد: باید توسعه 
زیرساخت ها، بحث آبرســانی و برق رسانی را 
به مناطق عشــایری به جدیــت دنبال کنیم و در 
این زمینه از امکانات و ظرفیت های ملی بیشــتر 

استفاده کنیم.
خلیلیــان ادامــه داد: باید زیرســاخت ها را در 
خدمت عشایر، محرومیت زدایی و افزایش تولید 
و پشتیبانی از تولید قرار دهیم و مشکلات عشایر 
را در بخش های مختلــف مرتفع کنیم.وی افزود: 
باید فرهنگ اصیل و غنی عشایر را که کمتر مورد 
توجه قرار گرفته اســت، به عنوان یک ظرفیت 
مورد استفاده قرار دهیم زیرا این مساله می تواند به 
رونق بخش گردشگری حتی در سطح بین المللی 

کمک شایانی کند. 

استاندار خوزستان :

عشایر از امکانات کشور، کمتر برخوردار شده اند

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // طرح 
جهش تولید مســکن با ساخت ۲ هزار و ۵00 
واحد مسکونی در شهرها و روستاهای استان 

بوشهر کلید خورد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســتاندار بوشهر در 
آیین ســاخت ۲ هزار و ۵۸۹ واحد مسکونی در 
قالب جهش تولید مسکن در عالیشهر اظهار کرد: 
تامین مسکن از اولویت های مهم دولت است از این 
رو نهضت ساخت مسکن به صورت ملی در دستور 

کار دولت قرار دارد .
   احمد محمدی زاده با اشاره به اینکه تامین مسکن 
هزینه خانوارها ۵۰ تا ۶۰ درصد کاهش می یابد، 
اضافه کرد: امســال در سال نخست طرح جهش 

تولید مسکن، ســاخت ۳۰ هزار واحد مسکونی 
آغاز می شود و در کمترین زمان ممکن در اختیار 

متقاضیان قرار می گیرد.
  وی خاطر نشان کرد: دولت نگاه ویژه ای به تامین 
مسکن نیازمندان و اقشار مستضعف جامعه دارد و 
به این منظور زمین مورد نیاز طرح  نهضت ساخت 

مسکن در استان تامین خواهد شد.
  استاندار بوشــهر بیان کرد: شهر عالیشهر اکنون 
۳۰ هزار نفر جمعیت دارد این تعداد با اجرا طرح 
جهش ملی تولید مســکن، جمعیت عالیشــهر در 
 مدت کوتاهی می تواند بــه ۶۰ هزار نفر افزایش

 یابد.
   مدیرکل راه و شهرســازی استان بوشهر نیز در 

این در آیین اظهار کرد:  دولت ســیزدهم بنا دارد 
 در مدت چهار سال چهار میلیون واحد مسکونی 
 در کشــور احداث کند که ســهم این اســتان از

 اجرای این طرح ساخت ۵۴ هزار واحد مسکونی 
است.

   فرزاد رستمی با اشاره به اینکه اما هیچ محدودیتی 
برای ثبت نام وجود ندارد، عنوان کرد: برای اجرای 
طرح جهش تولید مسکن تاکنون ۱۲ هزار و ۵۰۰ 
واحد زمین تامین شده است و روند تامین زمین در 

شهرهای مختلف استان ادامه دارد.
  وی با اشاره به ثبت نام ۱۹ هزار متقاضی مسکن 
در استان بوشهر یادآور شد: با توجه به اینکه مهلت 
ثبت نام تا ۳۰ آذرماه تمدید شــده انتظار می رود 
 مردم در این طرح شــرکت کننــد البته برخی از 
ثبــت نام ها ناقص انجام شــده و نیاز اســت که 
متقاضیان با تکمیل مدارک خود بر تسریع فرایند 

عملیات اجرایی پروژه ها کمک کنند.
  مدیرکل راه و شهرســازی اســتان بوشــهر در 
خصوص تسهیلات پرداختی به متقاضیان مسکن 
خاطرنشــان کرد: متقاضیان شــرکت طرح ملی 
مســکن در مرکز استان ۳۵۰ میلیون تومان، برای 
سایر شــهرها ۳۰۰ میلیون تومان و برای ساخت 
مسکن در روستاها ۲۵۰ میلیون تومان تسهیلات 

پیش بینی و پرداخت می شود.
   علی مقاتلی، مدیرعامل شرکت عمران عالی شهر 
هم در این آیین ثبت نام ۸هزار و ۸۰۰ بوشهری در 
طرح نهضت ملی جهش تولید مسکن عنوان کرد: 
براساس توافق انجام شــده با بنیاد مسکن استان 
بوشهرحدود ۱۷۰ واحد مسکونی دیگر که نقشه و 

مشخصات آن آماده است، آغاز می شود.

استاندار بوشــهر گفت: تاش می شود از محل فروش 
اموال مازاد دولتی مطالبات پرســتاران و پاداش پایان 

خدمات آنان تأمین و پرداخت شود.
   به گزارش خبرنگار دریا  ، احمد محمدی زاده در مراسم 
تقدیر از تعدادی از برگزیدگان کادر پرستاری دانشگاه علوم 
پزشکی بوشهر افزود: پرداخت مطالبات پرستاران هر هفته 
در ستاد ملی کرونا توسط رئیس جمهور و وزیر بهداشت و 
درمان پیگیری می شود . وی، خدمات ارزنده کادر درمانی 
و پرستاری در رسیدگی به بیماران و آسیب دیدگان را قابل 
تحسین دانست و بیان کرد: فعالیت کادر درمانی و پرستاری 
با هیچ چیز مادی قابل قیاس نیســت زیرا خالصانه در این 
عرصه فعالیت کردند و عده ای از آنان به فیض عظیم شهادت 
نائل آمدند.استاندار بوشهر، کادر درمانی و پرستاری را خط 

مقدم مقابله با کرونا دانســت و افزود: پرستاران در شرایط 
کرونایی مانند رزمندگان هشــت سال دفاع مقدس بسیار 
خوش درخشیدند که توجه ویژه به آنان در اولویت است.

محمدی زاده با بیان اینکه رزمندگان تنها با نیت خدمت به 
جبهه ها اعزام شدند و هیچ چشم داشتی به دنیا نداشتند بیان 
کرد: مدافعان سلامت هم با این نیت در عرصه مقابله با کرونا 
و خدمات رسانی فعالیت کردند که تلاش آنان در همه ابعاد 

درخور تحسین است.
  وی با اشاره به نام گذاری روز پرستار اظهار داشت: تمام 
ویژگی های پیامبر گرامی اســلام حضرت محمد مصطفی 
)ص( در حضرت زینب )س( وجود داشت زیرا کار بسیار 
مهم و اثربخشی در نهضت عاشورا در ابعاد گوناگون انجام 

داد.

استانداربوشهر: 

مطالبات پرستاران از فروش اموال مازاد دولتی پرداخت شود
 

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // 
اعضای شورای شهر اردکان در اعتراض به 
تصمیم استاندار یزد، شورای این شهر را 

تعطیل کردند.
   به گزارش خبرنگار دریا، اعضای شــورای 
شهر اردکان، در جلسه علنی شورای شهر، در 
اعتراض به تصمیم اســتاندار یزد شــورا را تا 
اطلاع ثانوی تعطیل کردند.اعضای شورای شهر 
اردکان همچنین اطلاعیه ای نیز صادر کردند که 
در آن اعتراض خود را به تصمیم استاندار اعلام 

کردند.
  در این اطلاعیه آمده اســت: متاسفانه اقدام 
اســتانداری یزد در مبنی بر تصمیم گیری برای 
شهرســتان اردکان در مورد مسائل اقتصادی، 
اجتماعی و صنعتی بدون مشورت و هماهنگی 
با مســئولان ارشد و منتخبان مردم و همچنین 
برنامه ریزی عجولانه برای اجرایی کردن تصمیم 

خــود، بیش از پیش باعــث رنجش و تحقیر 
مردم اردکان شد و این تصمیم گیری، شتاب و 
پافشاری برای تحقق آن، حاصلی جز بدبینی و 
نا امیدی و تضعیف بازوان اجرایی در شهرستان 

ندارد.«
  در ادامه این اطلاعیه آمده است: »انتظار بود 
با قرار گرفتن جوانی دانشــگاهی و انقلابی به 
عنوان سکاندار استان یزد حمایت و پشتیبانی از 
شوراهای جوان و جهادی و مشورت با بزرگان 
و مسئولان اردکان افزایش یابد و ضمن احترام 
به قاطبه مردم شهیدپرور این شهرستان، زمینه 
بازگشت اعتماد عمومی و امید از دست رفته این 

مردم را فراهم آورد نه اینکه در بدو ورود شاهد 
انشقاق و ایجاد اختلاف باشیم و تصمیمی پنهانی 
گرفته و ابلاغ شــود که شائبه سیاست زدگی و 
جنجال آفرینی و نفاق از آن به مشام برسد و در 
آستانه حضور ریاست محترم جمهور به استان 
یزد این تصمیم کام مردم را تلخ و ســلامت و 
امنیت اجتماعی و روانی مردم این منطقه را به 
مخاطره اندازد و امید مردم به دولت انقلابی را 

خدشه دار کند.«
  شنیده ها حاکی از آن است که این اعتراض به 
تصمیم استاندار یزد برای صدور مجوز احداث 
کارخانه گندله ســازی در محدوده خارج از 

شهر اردکان اســت و اعضای شورای شهر به 
دلیل خارج کردن ســرمایه از محدوده شهری 
اردکان و انتقــال آن به خرانق که یکی دیگر از 
مناطق شهرستان اردکان است، به این موضوع 
معترض هســتند.این در حالی است که مردم 
اردکان همــواره از آلایندگی صنایع فولادی، 
مهاجرت هایــی کــه در پی راه انــدازی این 
کارخانجات و تبعات اجتماعی و فرهنگی آن 

برای شهر اردکان به وجود آمده، گلایه دارند.
   یکــی از اصلی ترین مطالبات مردم در اغلب 
مناطق استان، عدم صدور مجوز جدید صنایع 
فــولادی، کاشــی و ســرامیک و آلاینده در 
دشــت یزد - اردکان بوده است که این تصمیم 
اکنون اجرایی شــده اما اعتراض هایی نسبت 
به آن وجــود دارد که البته ایــن اعتراض ها 
مغایر به قوانین محیط زیســتی است.اردکان 
بزرگترین شهرســتان اســتان یزد است که در 

 شمال این اســتان واقع شده و بیشترین حجم 
سرمایه گذاری صنعتی استان در این شهرستان 

انجام شده و مهاجرپذیرترین نقطه استان یزد به 
شمار می رود.

در اعتراض به تصمیم استاندار یزد؛

شورای شهر اردکان تعطیل شد

آغاز طرح جهش تولید مسکن در بوشهر

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم 

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم  شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم رأس ساعت  18 روز 
یکشنبه مورخه 1400/10/05 در محل اسکله بهمن اداره کل گمرک قشم طبقه دوم تشکیل می گردد . لذا از کلیه 
اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت رأس ساعت مقرر درمحل مذکور حضور به 

هم رسانید و یا وکیل / نماینده خود را کتباً معرفی نمایید .
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی ، تعداد آراء وکالتی هر عضو 
حداکثر 3 رأی و هر شخص غیرعضو تنها یک رأی خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی ، می بایست به 
همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ  1400/10/2 در محل دفتر تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تأیید وکالت، 

برگه ورود به مجمع را دریافت دارند .
* دستور جلسه :

- طرح و تصویب اساسنامه جدید تعاونی منطبق با اصلاحات بعمل آمده در قانون بخش تعاون
- تغییر آدرس شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم

- افزودن موضوع فعالیت )اصلاح بند3 اساسنامه(

هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم
تاریخ انتشار:1400/09/22

مفقودی نوبت دوم مفقودی نوبت اول
سند مالکیت خودرو کامیونت باری JMC  پلاک 

47249  مالکیت عبدالرحمن سرودی گلستانی  شماره 
شاسی خودرو  LETAECG2۰9HN۰2۰34 شماره 
موتور JX493Q۱ _ 87۰549۶9 مدل 2۰۰9 رنگ 

سفید مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد

 GLX27۰۰ سند مالکیت خودرو  دوکابین تویوتا
پلاک 22843 قشم شخصی مالکیت : عبدالله زیوری 

خالدینی شماره شاسی خودرو ۰۱۰2572 شماره 
موتور 27۶992۶مدل 2۰۰2  رنگ : عنابی مفقود و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد

شرکت تعاونی مصرف کارکنان گمرک قشم

اختصاص پنج هزار میلیارد
 برای تجهیز و نوسازی مدارس عشایری کشور 
حســن سیاوی سرویس استان ها //  استاندار خوزستان گفت: سازمان امور عشایر کشور پنج هزار 
میلیارد ریال از اعتبارات ملی برای تجهیز و نوسازی مدارس عشایر در کل کشور تخصیص داده است.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛  صادق خلیلیان در نشســت شورای عشایر خوزستان در سرسرای استانداری که 
با حضور رییس امور عشایر کشور برگزار شد بیان کرد: از این مبلغ، ۲۰۰ میلیارد ریال برای تجهیز و نوسازی 
مدارس عشــایر خوزستان اختصاص یافته اســت.  وی گفت: در این نشست تصمیمات خوبی برای تامین و 
تخصیص اعتبارات دامداران، تامین علوفه دام عشایر، و صادرات دام آنها به خارج از کشور و ارزآوری گرفته 
شــد.وی ادامه داد: در حوزه زیرســاخت ها نیز از جمله راه، آب و برق نیز به صورت ویژه دستگاه های ملی و 
استانی خدماتی را به بخش های عشایری انجام می دهند.نماینده بابل و رییس فراکسیون عشایری مجلس شورای 
اسلامی نیز در این نشست گفت: در پانزدهمین سفر این فراکسیون، از نزدیک با مسایل و مشکلات خوزستان 
آشــنا شدیم و تصمیماتی نیز برای برطرف کردن آنها گرفته شد.علی کریمی بیان کرد: در بودجه ۱۴۰۰ توجه 
خوبی به آبرسانی عشایر انجام گرفته و مصمم هستیم در ۲ ماه آینده که لایحه بودجه بررسی می شود، بودجه 
ساماندهی راه های مناطق عشایری را در اولویت قرار دهیم.  وی افزود: تلاش خواهیم کرد تا در حوزه آبرسانی 
به مناطق عشایری، در سال ۱۴۰۱ نیز اقدامات لازم را انجام دهیم.  ۶۹۸ واحد آموزشی عشایری در خوزستان 
وجود دارد. حدود ۱۴ هزار دانش آموز در این مدارس تحصیل می کنند.طبق اعلام ســازمان نوسازی، توسعه و 

تجهیز مدارس خوزستان یکهزار مدرسه سنگی عشایری در خوزستان وجود دارد.
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مصاحبه اختصاصی// شــیوع ویروس کرونا موجب 
نگرانی، اضطراب و دلهره والدین از بازگشایی مدارس 
شده و ترس آنها را از حضور فرزندانشان در اجتماع 
دوچندان کرده اســت تا آنجا که این روزها با نگرانی 

اخبار مربوط به بازگشایی مدارس را دنبال می کنند.
  چرا که آغاز برگــزاری کلاس های درس  و یا امتحانات 
به صورت حضوری منجر به ایجاد ترس و اســترس برخی 
دانش آموزان از بازگشــایی حضوری مدارس شده است و 
مسلماً ترس از برقراری ارتباط مستقیم، رودررو و حضوری 
باهمکلاسی ها و معلمان ازجمله دغدغه دانش آموزانی است 
که یک سال و نیم اخیر تنها از طریق گوشی هوشمند و یا لپ 
تاپ و.. . باهم در ارتباط بوده اند.البته به گفته روانشناســان 
این مسئله جز در دانش آموزانی که مهارت برقراری ارتباط 
و دوست یابی ندارند و نیازمند آموزش هستند؛ طبیعی بوده 
 و به مرور زمان رفع خواهد شد. در این شماره برای بررسی 
چالش های احتمالی مدارس حضوری با شــمیم طاهرپور؛ 
کارشناس ارشد روانشناسی و عضو انجمن خانه روانشناسان 

و حرف یاورانه؛ به گفتگو پرداختیم:
دریا: باتوجه به اینکه دانش آموزان به شیوه آموزش 
مجازی و آنلاین طی یک ســال و نیم گذشــته عادت 
کردند حال با حضوری شدن آموزش ها،چطور باید 

در عادات خود تغییراتی ایجاد کنند؟
  با توجه به اینکه کلاس ها به صورت حضوری در آمده این 
یک واقعیت است که دانش آموز درس نمی خواند یا از روی 
کتاب نگاه می کند یا با کمک والدین تکالیف را انجام می دهند 
مخصوصا در مقطع ابتدایی اما والدین باید شرایط را جوری 
محیا کنند که دانش آموز دوباره خود را با شــرایط مدرسه 
وقف بدهد اگر معلم در حال پرســش و پاسخ است دخالتی 
نداشت باشند و خود را کنترل کنند .نکته دیگر این است که 
زمانی که مدرسه باز می شــود احتمال دارد دانش آموز در 
ابتدا از لحاظ تحصیلی افت پیدا کند و خانواده ها نباید نگران 
باشند باید در کنار فرزندشان باشند حمایتشان کنند دقیقا این 
افت مثل دانش آموزی است که برای درس خواندن وابسته به 
خانواده است اما حالا خانواده او را رها می کند و می گویند 
از این به بعد خودش باید به درس ها ادامه بدهد و به تنهایی 
امتحان پس بدهد این رفتارها باعث می شــود دانش آموز 
افت کند .به درســتی می توان نتیجه گرفت آموزش مجازی 
طی یک سال و نیم اخیر، آمادگی دانش آموزان برای حضور 
در مدرسه را تغییر داده است و لازم است والدین و اطرافیان 
دانش آموز قدرت همدلی خود را با دانش آموز بالا ببرند تا 
گذر زمان به کمک او آید و معضلات مشخص و با حل مسئله 
رفع شوند. والدین باید اجازه دهند تا خود دانش آموزان حل 
مسئله کنند و این به معنای شنیدن مسئله از زبان دانش آموز 
بدون اظهارنظر درباره آن است، مگر در موارد بحرانی که لازم 
اســت والدین به مسئله ورود کنند، طی این مدت باید پدر و 
مادر شنونده محض باشند تا دانش آموز بتواند آزمون وخطا 
کند. به طور کلی تغییر عادت ســخت و زمان بر است. ازاین 

رو لازم است معلمان و اولیاء شکیبا باشند تا این تغییر عادت 
اتفاق افتد.

دریا : چرا اینگونه برداشت می شود که آموزش چهره 
به چهره تأثیرگذارتر است؟

  قطعا یادگیری حضوری و چهره به چهره تاثیر بیشــتری 
دارد یادگیری بهتر صورت می گیرد و تکرار تمرین بیشتری 
اتفــاق می افتد، معلم و دانش آموز زبان بدن یکدیگر را می 
بینند، با هم ارتباط بهتری برقرار می کنند و اگر ارتباط بهتری 
برقرار شود قطعا یادگیری بهتری صورت می گیرد. سوالاتی 
که سر کلاس پرسش می شود باعث می شود که معلم نقاط 
 ضعف و قوت دانش آموز را بفهمد و ســوالاتی که معلم از 
دانش آموز می پرسد این ارتباط دو طرفه را برقرار می کند 
و تأثیر گذاری بیشــتری دارد . اما با توجه به آنلاین بودن 
کلاس ها در شرایط فعلی خانواده ها می توانند این شرایط 
 را خودشــان در خانه فراهم کنند به خصوص در سنین 
پایین تر یک زمانی را نقش معلم دانش آموزی بازی کنند  
و از نقش مادر فرزندی خارج شوند و سعی کنند ارتباط 
برقرار شــود در حین آموزش دادن به فرزندانشان  از 

روش های پرسش و پاسخ استفاده کنند.
دریا : با توجه به اینکه آموزش مجازی باری بر 

دوش خانواده های به خصوص مادران 
گذاشته است چه توصیه ای  برای 

مادران شاغل دارید؟
 مجازی بــودن آموزش های 

دانش آموزان ابتدایی دغدغه 
مادران شاغل را چند برابر 
مادران خانه دار کرده است 
چرا کــه تنها بودن کودک 
در منــزل و بی توجهی به 
آموزش ها از یک طرف و 
همچنین از لحاظ دسترسی 
به اینترنت و فضای مجازی 
نیز نگرانی هایی را به همراه 
دارد و ایــن مجازی بودن 
آموزش قطعا خیلی برای 
خانواده ها ســخت بوده 
 اســت  که گویی به نظر 
می رسد بار این مسئله به 
طور ضمنی بر عهده مادران 
 قرار گرفته است البته فرقی 

نمی کند که مادر شاغل باشد یا خانه دار اما در مادران شاغل 
به خصوص مادران شاغلی که مدتی را در خانه حضور ندارند 
و فرزند باید به تنهایی کلاس آنلاین را دنبال کند، اســترس 
یادگیری فرزندان  بیشتر است . اما باید فرض بر این داشته 
باشند که فرزندشان در مدرسه است و باید آموزش دهند که 
فرزندشان در کلاس آنلاین مانند کلاس حضوری عمل کند 
برای مثال اگر ۲ ســاعت سر کلاس هستند جدی بگیرند و 
تلویزیون را روشن نکنند و خودشان را سرگرم کار دیگری 
کنند باید این قانون را بگذارند حتی اگر امکانش هست لباس 
مناسب بپوشند زمانی که کلاس شروع می شود نظم و شرایط 
را مانند کلاس حضوری فراهم کنند و تاکید کنند که نظم باید 

رعایت شود .
دریا : حتــی با وجــود اینکه 
آموزش  از  هــا  خانــواده 
کامل  رضایــت  مجازی 
نداشته اند ولی همچنان 
آموزش  به  نســبت 
حضوری نیز موضع 
.چه  انــد  گرفتــه 
توصیــه ای برای 
این  بر  آمدن  فائق 

دوگانگی دارید؟
از  برخــی 
والدیــن 
ز  هنو
هــم 

معتقدند 
کــه 

یط  ا شر

 بهداشــتی فضاهــای آموزشــی و مدارس بــرای حضور 
دانش آموزان فراهم نشــده و برخی از ابهام ها در این زمینه 
به روشنی تشریح نشــده است.در کنار همه دغدغه هایی که 
خانواده ها این روزها برای آموزش های حضوری فرزندشان 
دارند همچنان موضوعات و مباحثی نظیر لزوم بهره مندی همه 
اقشار از آموزش و دسترســی به ابزار هوشمند، توجه همه 
جانبه به آموزش حضوری و آسیب های در خانه ماندن بیش 
از پیش مطرح است.از یک طرف نگران بازگشایی مدارس 
و افزایش شــیوع بیماری و خیز کرونایی هستم و از طرف 
 دیگر آموزش هــای مجازی نیز جوابگوی نیاز آموزشــی 
دانش آموزان نیست.از طرفی، آموزش در فضای مجازی به 
تنهایی، پاسخگوی نیازهای درسی دانش آموز نیست بنابراین 
گاهی والدین مجبورند برای آموزش بهتر، از معلم خصوصی 
کمک بگیرند که این هزینه مضاعف برای خانواده ها اســت 
و بــرای همه این امکان وجود ندارد. تغییر روش مجازی به 
حضوری باعث ســردرگمی، استرس و اضطراب در کودکان 
می شود بنابراین باید روش آموزشی به طور کامل حضوری یا 

به صورت مجازی باشد.
دریا: کمی از مزایای آموزش حضوری برایمان بگویید.

   تعامل مستقیم باهم کلاسی ها و معلمان و اجتماعی شدن 
دانش آموزان را ازجمله مزایای برگزاری کلاس های درس 
به صورت حضوری است و تمام دانش آموزان به یک شیوه 
آموزش پذیر نیستند و ازاین رو قطعا دانش آموزانی که شیوه 
یادگیری آن ها وابســته به بحث و چالش است طی مدت 
اخیر مورد کم لطفی قرارگرفته اند. همچنین تجربه و آزمون 
وخطا در محیط یادگیری یعنی مدرســه منجر به افزایش 
یادگیری نیز می شــود و این نیز از دیگر مزایای آموزش 
حضوری است. آموزش غیر حضوری، تأثیر خوبی بر روی 
رفتارهای اجتماعی دانش آموزان نخواهد داشت از سوی 
دیگر چون اغلب خانواده ها تک فرزند هســتند، بسیاری 
از دانش آمــوزان،  رفتارهایی را که در کنار دوســتان و 
همکلاسی های خود یاد می گیرند در آموزش های مجازی 

به فراموشی می سپارند.
دریا:  به نظر می رسد نوعی بی انگیزگی در دانش آموزان 

موج می زند، به نظر شما علت آن چه می تواند باشد؟
   با توجه به برگــزاری آنلاین و مجازی کلاس های درس 
طی یک ســال و نیم اخیر، شــیوه تحصیل دانش آموزان و 
توجه یا عدم توجــه آن ها به درس خواندن طی این مدت، 
همچون ریســمانی در کلاس های حضوری نیز کشــیده 
 خواهد شــد، درواقع دانش آموزانی کــه درس خواندن در 

 کلاس های آنلاین را سســت گرفته و نســبت به تحصیل 
بی توجه بودند؛ آموزش حضوری نیز برایشان سخت خواهد 
 بود و ممکن است در این پروسه دچار یاس شوند و این پیامد 
اجتناب ناپذیر اســت چراکه نتیجه فعالیت دانش آموز طی 
یک ســال و نیم اخیر بوده و تنها می توان این دانش آموزان 
را نســبت بــه درس خواندن هدفمند کــرد. دانش آموزان 
برای برنامه ریزی تحصیلی در گام نخست نیازمند هدفمند 
 بودن هســتند و این در حالی است که نه تنها تعداد کمی از 
دانش آموزان بلکه به طورکلی تعداد معدودی از افراد دارای 
اهداف روشن و دقیقی هستند.اکثر افراد رویاها و آرزوهای 
 خویش را با اهداف خود اشتباه می گیرند و لازم است که  هر  
 دانش آموز برای خود هدف نویســی داشــته باشد چراکه 
هدف نویسی اولین و مهمترین مرحله برای رسیدن به هدف است 
 که باید اولیاء و معلمان به دانش آموزان یاد دهند. به طور کلی 
می تــوان گفت:علت اصلی بی انگیزگی دانش آموزان برای 
درس خواندن، نداشتن هدف درست متناسب با موجودیت 
است. شــاید بتوان گفت یک ســری حس رقابت ها بین 

دانش آمــوزان وجود دارد که آن حس رقابت و تعامل فقط 
با حضوری بودن آموزش امکان پذیر اســت . و با توجه به 
آنلاین شدن کلاس ها حس رقابت بین دانش آموزان از بین 
رفته باعث سستی و بی انگیزگی و بی هدفی در دانش آموزان 

می شود .
دریا: کلام آخر؟

از خانواده ها درخواســت داریم که کلاس های مجازی را 
جدی بگیرند به خصوص خانواده هایی که فرزندانشــان در 
مقاطع ابتدایی هســتند در زمان امتحان به صورتی برخورد 
کنند که دانش آموز واقعا ســر کلاس حضور دارد حتی اگر 
 غلط بنویسد هیچ کمکی نکنند و به این موضوع فکر کنند که 
دانش آموز باید از پس خــودش بر بیاید .زمانی که کلاس 
آنلاین برگزار می شود دانش آموز باید نظم و قانون را جوری 
به وجود بیاورند که در کلاس مجازی هم هست و سعی کنند 
که آموزش پروتکل های بهداشتی را به فرزندشان بدهند به 
خصوص دانش آموزان مقاطــع ابتدایی و امیدواریم هر چه 
زودتر مدارس به صورت حضوری باشــد و دانش آموزان 
بتوانند با شور و نشاط به مدرســه بروند خانواده ها از این 

شرایط وقت گیر و زمان بر راحت باشند . 

» شمیم طاهرپور « کارشناس ارشد روانشناسی  عنوان کرد

کلاف سردرگم حضوری یا مجازی بودن آموزش

ســوالاتی که ســر کلاس پرسش 
می شــود باعث می شود که معلم 
نقاط ضعــف و قــوت دانش آموز 
را بفهمد و ســوالاتی که معلم از 
دانش آموز می پرسد این ارتباط 
دو طرفه را برقرار می کند و تأثیر 

گذاری بیشتری دارد 

,,

علت اصلی بی انگیزگی دانش آموزان برای درس خواندن، نداشتن هدف درست است

گروه گزارش//  مدیر شعب بانک قرض الحسنه 
مهرایران استان هرمزگان گفت: قرض الحسنه 
یکی از سنت های نیکویی است که ریشه در 
شرع مقدس اســام دارد و خداوند متعال در 
ســوره های مبارکه بقره، مائده و حدید به این 

موضوع اشاره فرموده است.
   رضا صابری در نشست خبری به مناسبت سالگرد 
تاسیس این بانک افزود: وجود انگیزه های ارزشمندی 
همچون ایثار، پاداش اخروی، کسب اخلاق پسندیده 
و همچنین تعاون و همیاری برای این ســنت حسنه 
است که بر اهمیت ترویج فرهنگ غنی قرض الحسنه 
الحسنه  قرض  بانک  اظهارداشت:  می افزاید.صابری 
مهر در ۲۲ آذر ســال ۱۳۸۶ آغــاز به کار کرد. این 
بانــک در حال حاضر با بیش از ۵۳۰ شــعبه فعال 
در سراســر کشور در حال ارائه خدمت به هموطنان 
عزیز است. وی ادامه داد: بانک مهر ایران با تأکید بر 
الگوي بانکداري اسلامي در راستاي توانمندسازي و 
تقویت توان اقتصادي اقشار مختلف مردم جامعه و 
همچنین تلاش براي فقرزدایي و رفع محرومیت هاي 
اقتصادي به ویژه در مناطق کمتر برخوردار فعالیت 
مي کند.صابری عنوان کرد: پرداخت تسهیلات قرض 
الحسنه در حوزه های اشتغال و کارآفرینی، معیشت، 
ازدواج، درمان و حمایت از مددجویان سازمان های 
حمایتی و سازمان های مردم نهاد از جمله خدمات 
این بانک است. وی بیان کرد: پرداخت وام های قرض 
الحسنه به ۱۰میلیون و پانصدهزار نفر به ارزش بیش 
از ۱۱۵هزار میلیارد ریال حاصل خدمات این بانک 
در طول ۱۴ ســال فعالیت بوده است. این مسوول 

خاطرنشــان کرد: بانک قرض الحسنه مهر ایران در 
استان هرمزگان دارای ۱۴ شعبه و ۲ باجه در شهرهای 
مختلف استان می باشد و در هشت ماهه ابتدایی سال 
جاری توانسته است ۲۸هزار فقره تسهیلات قرض 
الحسنه به ارزش ۹هزار و ۶۰۰میلیارد  ریال به مردم 
شریف اســتان پرداخت کند. صابری اضافه کرد: در 
هرمزگان طی هشــت ماه نخست سال جاری هزار 
فقره تســهیلات به مددجویان کمیته امدادبه ارزش 
۲۰۰میلیارد ریال، هزار و ۵۶۴فقره تسهیلات بنیاد 
برکت به ارزش ۳۱۰میلیارد ریال، ۵۵۰فقره تسهیلات 
ازدواج به ارزش ۴۶۰میلیارد ریال و ۱۴میلیارد ریال 
تسهیلات به مددجویان بهزیستی پرداخت شده است. 
مدیر شــعب بانک قرض الحســنه مهرایران استان 
هرمزگان به حذف اســتفاده از کاغــذ برای برخی 
عملیات های بانکی در این بانک اشاره و عنوان کرد: 
در راستای توســعه بانکداری الکترونیک و تحقق 
بانکداری بدون کاغــذ، بانک مهر ایران برنامه های 
اصلاح ساختار، الکترونیکی کردن عملیات اجرایی 
و ایجاد یک بانک تمام الکترونیکی را در دستور کار 
داشته و کارهای مختلفی در این حوزه انجام داده از 
جمله اتصال به ســامانه ثبت احوال و احراز هویت 
بیومتریک، استفاده از پدهای امضای الکترونیکی و 
همچنیــن ارائه خدمات بانکداری نوین مانند افتتاح 
حساب و درخواست تسهیلات از طریق همراه بانک 
و احراز هویت غیرحضوری ســجام در کنار سایر 
خدمات همراه بانک و اینترنت بانک فراهم شده است.

وی اضافه کــرد: با این اقدامات همه عملیات بانکی 
در این بانک به صورت غیرحضوری و بدون استفاده 
از کاغذ قابل انجام است. این موارد نقش مؤثری در 
حفاظت از محیط زیست، حذف رفت و آمدهای غیر 
ضروری و تسریع در ارائه خدمات بانکی به مشتریان 

دارد.صابری گفت: در حال حاضر، بهبود شــرایط 
اقتصادی و معیشــتی مردم در اولویت قرار دارد. در 
این بین اقشــار محروم و دهک های پایین درآمدی 
بیش از دیگران در مضیقه هســتند. بانک مهر ایران 
به عنوان بانک تخصصی قرض الحسنه، با اشراف به 
این مســئله، به طور ویژه تأمین مالی نیازمندان را از 
طریق وام های قرض الحسنه مد نظر قرار داده است. 
در این راســتا حمایت از مددجویــان کمیته امداد، 
بنیاد برکت، بهزیستی و سایر سازمان های مردم نهاد 
و نهادهای حمایتی مد نظر این بانک بوده، به طوری 
که ضمن اعطای کمک های بلاعوض و تســهیلات 
قرض الحسنه به سیل زدگان با معرفی کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، تســهیلات قرض الحسنه ای را نیز برای 
مددجویان ارائه کرده است.وی اظهارداشت: توسط 
بانک قرض الحسنه مهرایران در کشور ۴۳۵هزار فقره 
تســهیلات به ارزش ۴۰هزار و ۲۸۵ میلیارد ریال 
به مددجویان کمیته امداد، ۱۲۹هزار فقره تسهیلات 
قرض الحسنه به ارزش بیش از ۲۲هزار میلیارد ریال 
از طریق بنیاد برکت به منظور ایجاد فرصت های شغلی 
در مناطق کمتر برخوردار، ۱۱هزار فقره تســهیلات 
بــه ارزش ۲هزار و ۵۲۰ میلیارد ریال به افراد تحت 
پوشــش بهزیســتی، اعطای هزار و ۴۰۰ میلیارد 
ریال تسهیلات به ۵۰هزار زن سرپرست خانوار در 
همکاري با معاونت امور زنان و خانواده ریاســت 

جمهوري نیز صورت گرفته است.
  صابری درباره تســهیلات اشــتغال و کارآفرینی 
بیان کــرد: بانک مهر ایران ســعی کــرده وام های 
قرض الحسنه ای که به منظور تأمین مالی بنگاه های 
کوچک ارائه می کند، در راستای رونق کسب وکارهای 
داخلی و البته توسعه پایدار اقتصادی در سطح کلان 
باشــد. برای رسیدن به این هدف، حمایت از صنایع 

دانش بنیان و متکی به فناوری بالا به طور خاص مد 
نظر بوده اســت. اعطای تسهیلات قرض الحسنه به 
شرکت های دانش بنیان با همکاری بانک مهر ایران 
و صنــدوق و نوآوری و شــکوفایی صورت گرفته 
و تا کنون نزدیک به ۲هزار و ۹۰۰ فقره تســهیلات 
به ارزش هزار و ۳۵ میلیارد ریال به این شــرکت ها 

پرداخت شده است.
   وی ادامه داد: حمایت از اشــتغال زایی در مناطق 
محــروم و روســتایی و همچنین کمــک به بهبود 
کســب وکار با همــکاری ســازمان های مردم نهاد 
مانند کمیته امداد، بنیاد برکت و بهزیســتی از دیگر 
محورهایی اســت که بانک مهر ایران برای پرداخت 
تسهیلات به آن توجه داشــته است.صابری درباره 
طــرح کالاکارت نیز گفــت: بانک مهــر ایران در 
چارچوب طــرح کالاکارت، یک کارت اعتباری تا 
ســقف ۵۰ میلیون تومان به مشتریان خود پرداخت 
می کند کــه می توانند از پذیرنده های متنوعی کالاها 
و خدمات مــورد نیاز خود را دریافــت کنند. این 
کارت بدون نیاز به سپرده گذاری و با کارمزد بسیار 
پایینی ارائه می شــود که می تواند قدرت خرید مردم 
را افزایش دهد و باعث شــود قدری از دغدغه های 
مردم در این شــرایط اقتصادی دشوار، کاهش یابد. 
خوشــبختانه این طرح با استقبال روبرو شده و روز 
به روز بر تعداد فروشــگاه های طرف قرارداد بانک 
افزوده می شود، به طوری که تا کنون بیش از ۲۷هزار 
کسب وکار در شــهرهای مختلف پذیرنده کالاکارت 
بانک مهر ایران شــده اند که ایــن موضوع می تواند 
قدرت انتخاب دریافت کنندگان کالاکارت را افزایش 
دهد و تا کنون حــدود یک میلیون و ۹۰۰هزار نفر 

کالاکارت بانک مهر ایران را دریافت کرده اند.
این مســوول درباره تســهیلات پرداختی بانک به 
مشــتریان اظهارداشــت: در حال حاضر مشتریان 
بانک قرض الحســنه مهر ایران به حدود ۱۱ میلیون 
و ۵۰۰هزار نفر رسیده است. این بانک تا پایان مهر 
مــاه ۱۱۵ هزار میلیارد تومان را در قالب تقریباً ۱۰ 
میلیون و ۵۰۰فقره تســهیلات در اختیار متقاضیان 

قرار داده است.
صابری افزود: تعداد تســهیلات پرداخت شده بانک 
در طول سال های گذشــته روندی افزایشی داشته 
به طوری که از ۵۰۰ هزار مورد در ســال ۱۳۹۵ به 
دو میلیون و ۳۰۰هزار فقره در ســال گذشته رسیده 
است. در سال جاری نیز تا پایان مهرماه یک میلیون 
و ۳۵۰هزار فقره تسهیلات به ارزش ۲۵هزار میلیارد 

تومان از سوی این بانک پرداخت شده است. 
وی در خصوص شــفافیت مالی بانک عنوان کرد: 
بانک مهر ایران شــفافیت را تنها یک شــعار تلقی 
نمی کند، بلکه آن را اصلی لازم الاجرا می داند و نشان 
داده به استانداردهای ملی و بین المللی شفافیت پایبند 
است. از جمله اقدامات بانک در این حوزه می توان 
یادآور شــد که صورت های مالی حسابرسی  شده 
سال های گذشته هم اکنون روی وب سایت بانک قابل 

دسترسی است.صابری به افتخارات این بانک اشاره 
و خاطرنشــان کرد: فعالیت های بانک مهر ایران در 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه مورد توجه مسئولان 
مختلف قرار گرفته و تقدیر مقامات مختلف کشوری و 
حاکمیتی را در پی داشته است. بانک مهر ایران موفق 
شد در سال های گذشته چند موفقیت مهم در عرصه 
بین المللی کسب کند که برای نظام بانکی کشور مایه 
افتخار است. بر اساس رتبه  بندی برترین مؤسسات 
مالی اســلامی در جهان که توسط نشریه بین المللی 
بنکر در ســال ۲۰۱۸ انجام شــد، بانک مهر ایران 
به عنوان ســومین بانک اسلامی برتر در سطح جهان 
شناخته شــد. علاوه بر این، جایزه »نخبه اقتصادی 
جهان اسلام« از سوی ســازمان همکاری اسلامی 
نیز به این بانک تعلق گرفت. همچنین انتخاب طرح 
همیاران مهر به عنوان نامزد نهایی جایزه بانک توسعه 
اسلامی از دیگر افتخارات بین المللی بانک مهر ایران 

به شمار می رود.
   وی دربــاره مســوولیت های اجتماعی بانک نیز 
عنوان کرد: بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور هرگز 
از ایفای نقش خود در حوزه مســئولیت اجتماعی 
غافل نشده اســت. مهر ایران با چشم انداز »تلاش 

برای توســعه رفاه اجتماعی و دســتیابی به جامعه 
توسعه یافته« برنامه های مسئولیت اجتماعی خود را 
به انجام رســانده است. بانک مهر ایران برنامه های 
مسئولیت اجتماعی گســترده ای را اجرا کرده که از 
جمله آن می توان به مشارکت در طرح شهید سلیمانی 
وزارت بهداشــت و خرید ۲۵هــزار قلم تجهیزات 
پزشکی برای مقابله با کرونا به ارزش ۳۰۰ میلیارد 
ریال، تحت پوشش بیمه حوادث قرار دادن ۵۰۰هزار 
خانه روســتایی در سطح سه اســتان، مشارکت در 
بیمه حوادث ۵میلیون و ۳۰۰هزار خانه روســتایی 
سراسر کشور در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، مشارکت 
در ســاخت بیمارســتان ۳۰۰ تخت خوابه بیماران 
اعصــاب و روان به اعتبار ۲۵ میلیارد ریال، احداث 
۴ مدرســه و ۳ خانه بهداشت روستایی آسیب دیده 

در زلزله کرمانشاه و پرداخت ۲هزار فقره تسهیلات 
قرض الحســنه، احداث مدرسه در استان سیستان و 
بلوچســتان، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه برای 
تسریع در تکمیل پروژه های بازچرخانی فاضلاب 
با هدف حمایت از محیط زیســت و مشــارکت در 
آزادســازی زندانیان جرائم غیرعمــد و حمایت از 
اشتغال آنها با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اشاره 
کرد. صابری در پایان گفت: خرســندیم از اینکه با 
روی کار آمدن دولت انقلابی، حل مســائل مردم و 
عدالت محوری بیش از پیش در دستور کار مسئولان 
قرار گرفته اســت. ما نیز در بانک مهر ایران تلاش 
می کنیم تا با پرداخت گسترده تسهیلات قرض الحسنه 
به اقشــار مختلف، دسترسی مردم به تسهیلات نظام 

بانکی عادلانه تر از گذشته شود.
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